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Podjetje za založništvo, 
marketing In trgovino 
Cesta 20.jullja2/c 
61410 ZAGORJE OB SAVI

tel.: (0601) 64 250, 64 166; fax: (0601) 64 494

Zasavc d.o.o. bo v času od 2. - 6. decembra pripravil
Miklavžev sejem

Sejem bo v Delavskem domu Zagorje ob Savi in na prostoru ob njem.
Organizator bi rad pripravil pestro ponudbo, velik izbor in pritegnil razstavljalce vseh področij in dejavnosti. Zato med 

zasavskimi in slovenskimi podjetniki ter obrtniki iščemo vse, ki bi radi sodelovali na sejmu, zbiramo njihove predloge in 
rezerviramo razstavni prostor.

Če vas zanima sodelovanje na sejmu, izpolnite prijavnico in jo pošljite na naslov

Zasavc d.o.o., Cesta 20. julija 2c, 61410 Zagorje O/S.
Podrobnejše informacije dobite po telefonu 0601/64-250 ali 0601/64-166, (int. 14 ali 16), fax.: 0601/64-494.

-------------- ------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------^

Prijavnica
Zanima me sodelovanje na sejmu. Prosim, da mi pošljete pogodbo o najemu razstavno - prodajnega prostora na sejmu 

na naslov: ___________________________________________________________________________________________________________

Razstavljal bi rad:
a) v Delavskem domu
b) na prostoru ob njem (ustrezno obkroži)
Rabil bi_______ m2 razstavne površine.
Za podrobnejši dogovor prilagam svojo telefonsko številko:_____________ Podpis:

tel.: (0601) 64 250, 64 166; fax: (0601) 64 494

Zasavc d.o.o. bo v času od 14. - 18. decembra 
pripravil razstavno - prodajni sejem podjetništva, obrti in trgovine.

Sejem bo v Delavskem domu Trbovlje in na prostoru ob njem.
Organizator, Zasavc d.o.o., bi rad pripravil pestro ponudbo, velik izbor in pritegnil razstavljalce vseh področij in dejavnosti. 

Zato med zasavskimi in slovenskimi podjetniki ter obrtniki iščemo vse, ki bi radi sodelovali na sejmu, zbiramo njihove 
predloge in rezerviramo razstavni prostor.

Najprej smo se seveda spomnili na vas, ki ste z nami že sodelovali. Zato vam ponujamo prednostno pravico do razstavnega 
prostora. Hvaležni vam bomo, če boste izpolnili priloženo prijavnico in jo najkasneje do 23. septembra poslali na naslov:

Zasavc d.o.o., Cesta 20. julija 2c, 61410 Zagorje O/S.
Podrobnejše informacije dobite po telefonu 0601/64-250 ali 0601/64-166, (int. 14 ali 16), tax.: 0601/64-494.

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------■>«§-

Prijavnica
Zanima me sodelovanje na Zasavčevem sejmu. Prosim, da mi pošljete pogodbo o najemu razstavno - prodajnega 

prostora na Zasavčevem sejmu (od 14.-18. decembra) na naslov:______________________________________ ________________
Razstavljal bi rad:
a) v Delavskem domu
b) na prostoru ob njem (ustrezno obkroži)
Rabil bi_______ m2 razstavne površine.
Za podrobnejši dogovor prilagam svojo telefonsko številko:_____________ Podpis:



NASLOVNICA; AD Uroš Klemen
Kompozicija Foto:

Branko Klančar, 
Jože Ranzinger jr.

Odstavili direktorja
Zagorje - Kot smo neuradno zvedeli, so pretekli 
četrtek v zagorskem IGM na seji delavskega sveta 
razrešili direktorja IGM Rika Majcna. Vzrok naj bi bili 
slabi medčloveški odnosti v firmi, za katere naj bi bil 
kriv direktor. Vršilec dolžnosti direktorja IGM je 
postal Ivan Kerin. Riko Majcen je posebej za Zasavca 
povedal, da je bil na letnem dopustu, da je nad 
odločitvijo presenečen in zahteva normalen 
postopek. Po njegovem nimajo v podjetju nobenega 
tehtnega razloga za takšno odločitev.

M.P.

Tehniki so dvignili glave. Pripravili so pravo 
tehnično fešto in zadeli v polno. Pokazali so/ 
koliko energije, volje, iznajdljivosti se skriva v 
zasavskem človeku. Med Zasavci se "skrivajo" 
pravi biseri. Ne le zaradi majhnih modelov. To 
je le ena izmed spretnosti. Ta se lahko 
nadaljuje v recimo predelavo traktorja v 
motorne sani, pa do zanimivih tehničnih 
izumov, ki lahko vodijo v prav profitno 
industrijsko proizvodnjo.
Razstava na tehnični šoli je pomembna 
predvsem zato, ker kaže na že velikokrat 
izrečeno resnico: tudi zasavski narod si lahko 
(bo moral) sodbo piše sam.

UVODNIK
V ogledalu: Rozi Drnovšek

Dan za prijaznost

Ceste

Bomo 2020 še vedno rudarili?

Rekonstrukcija proge Kresnice - Laze

Hrastnik: dom starejših so otvorili

Pogovor: Vili Zaletel

Društveno

Angeli Lidie Asta

Orleki in Hiša skupaj

Sanje o Ameriki

/
Tehnična kultura 
kaj je sploh to.

zanimivega feljtona
____  je živi
rodbini graščakov v Zasavju.
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25. oktobra - Sestane se hrastniška vlada. Glavna akterja sta 
Ljubomir Zalazina, oddelek za planiranje, gospodarstvo in 
družbene dejevnosti in Viktor Ramšak, KOP Hrastnik, glavna tema 
pa poslovanje Komunale. Odprta vprašanja ostajajo še naprej - 
odprta.

26. oktobra - Predsednik zagorske Slovenske nacionalne 
stranke Anton Pavlič napove svoj odstop. Odločitev utemeljuje 
med drugim tudi s precej nenavadnimi spremembami v republiškem 
vodstvu stranke.

27. oktobra - Kopitarna Sevnica je uspešno izvozno podjetje 
- s svojimi tujimi poslovnimi partnerji se srečajo, da izmenjajo 
pupoprodajne izkušnje.

28. oktobra - Uradno otvorijo dom starejših občanov v 
Hrastniku. Prvi oskrbovanci naj bi se v prostore naselili še v 
letošnjem letu.

29. oktobra - Vso soboto teče v prostorih nekdanje kovinarske 
šole v Trbovljah maketarskarazstava, popestrenaz najrazličnejšimi 
predavanji in temami, podprtimi s slikovnim materialom.

30. oktobra - Predvsesvetno vzdušje.

31. oktobra - V teku so, nekatere prej nekatere kasneje, žalne 
slovesnosti.

Mateja Grošelj

UJA03J00 V
ROZI
DRNOVŠEK

Rodilaseje leta 1949 vNadoljah 
pri Ptuju. Na obrobju Haloz je 
preživela revno in grenko otroštvo, 
a kljub tegobam, ki še danes pestij o 
ta del Slovenije, končala OŠ. 
Opustošeni mladosti seje odločila 

narediti konec. Ob prvi priliki je zapustila revno kočarijo, 
kjer je živela in odšla okušat novo življenje. Ravno takrat je 
tedanji direktor Medijskih toplic Franc Vidergarpo okoliških 
krajih iskal primerna dekleta, ki bi jih izšolal in nato zaposlil 
kot gostinske vajenke. Rozi seje rešilne bilke takoj oprijela 
in sprejela ponudbo.

Tako je prišla v knapovsko Zagorje, kjer je uspešno 
končala triletno Srednjo gostinsko šolo in se takoj zatem kot 
vajenka za tri leta zaposlila v Medijskih toplicah. V tistem 
času so Medijske toplice začele sodelovati s Sapom, zato se 
je morala Rozi hočeš nočeš voziti v Ljubljano, kjer je kuhala 
za tamkajšnje šoferje.

Dela v oddaljenem kraju ob vzgoji majhnega otroka in 
delu na kmetiji ni mogla normalno opravljati, zato je po 
enem letu dela v Ljubljani zaprosila za službo na Potrošnji 
v Zagorju. Tri leta je kuhala v "Damiji", nekega dne pa jo je 
svakinja pregovorila, naj napiše prošnjo za delo na OŠ 
Ivana Kavčiča na Izlakah. Službo je kot po čudežu dobila, 
tako zdaj že 21 let kuha in skrbi za osnovnošolce. "Najbolj 
sem zadovoljna, če so otroci zadovoljni ter siti, a tudi kakšna 
pohvala, da je bilo kosilo okusno, mi dobro dene," pravi 
skoraj vedno nasmejana Rozi. V kuhinji dela v družbi dveh 
sodelavk, ki se med seboj odlično razumejo in so leta 1983 
dobile tudi priznanje za pridnost občine Zagorje ob Savi.

Nikdar ni mislila, da bo po poroki zopet živela na kmetiji. 
"Mož, muzikant," se zasmeji, "me je osvojil s harmoniko." 
Rozi sije v Zabrezniku, zaselku nad Izlakami, ustvarila tudi 
družino. Ima tri hčere, najmlajša izmed njih, Tina, obiskuje 
prvi letnik Srednje gostinske šole v Zagorju. Družina veselo 
sprejema nove člane, tako daje Rozi sedaj tudi babica, ki 
svojega vnučka pogosto vzame v naročje in ga rada 
popestuje.

Jaša Drnovšek
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Ob prazniku spomina na mrtve so bile v vseh zasavskih občinah žalne svečanosti, 
komemoracije in žalne maše. Pokojne smo počastili s cvetjem in jim prižgali svečko na 

pokopališčih, ob spomenikih ali ob cestah, kjer so preminuli. Prvi november pa je bil tudi 

priložnost za družinske obiske. Tudi šolarji niso pozabili na mrtve. Fotografija je iz Orehovice.

Foto: Tomo Brezovar

Združitev LDS
Trbovlje - Na ustanovnem zboru, kije bil 

25. oktobra v hotelu Rudar, so se člani 
občinskih odborov LDS, SSS in SDS združili 
v Liberalno demokracijo Slovenije, občinski 
odbor Trbovlje. Izvolili so člane izvršilnega 
odbora: Sama Filipiča, Jela Murna, Franca 
Majnardija, Bogomirja Kosa in Aljošo Kinka, 
za predsednika odbora Franca Princa, 
podpredsednika Vinka Kovačiča in sekretarja 
Branka Gačnika. Na zboru so izvolili tudi 
nadzorni odbor, katerega predsednik je Goj mir 
Šteh, člana pa sta Samo Fakin in Nande Forte 
ter sprejeli pravilnik občinskega odbora 
Trbovlje. Na vprašanje, ali so znani že 
strankarski kandidati na volitvah za novega 
župana, je sekretar LD Branko Gačnik 
odgovoril: "Kandidatov je dovolj, se mi pa 
zdi še prezgodaj govoriti o imenih. Vsekakor 
se nam zde enako pomembno posvečanje 
pozornosti kandidatu za župana kot tudi 
samemu občinskemu svetu."

T.P.

Razstava maket in 
modelov

Trbovlje - Na srednji kovinarski šoli je 
bila 29. oktobra razstava maket in modelov. 
Verjetno niti organizatorji niso pričakovali 
tolikšnega obiska.

Razstava je obiskovalcu ponudila ogled 
številnih maket od letal do avtomobilov med 
katerimi so bile nekatere prave mojstrovine. 
Pomanjšani "originali" pravih sodobnih bojnih 
letal, starodavnih ladij najadra in ostale makete 
so bile paša za oči tudi za tiste obiskovalce, ki 
sami niso vešči sestavljanja in lepljenja teh 
enkratnih "igračk". Mogoče še bolj zanimiv 
je bil del, kjer so mladi in stari ljubitelji 
modelarstva pokazali svoje znanje, 
iznajdljivost in domišljijo. Od hitrih čolnov, 
jadralnih letal do modelov športnih letal. 
Predvsem mlade so pritegnili nekateri 
spremlj aj oči programi. Med kopico stroko vnih 
in poljudnih revij o letalstvu, maketarstvu in 
modelarstvu na eni strani in med že kar 
umetniškimi risbami na drugi strani, so lahko 
posedeli pri računalnikih in se poizkusili v 
vožnji formul in letal. Za zahtevnejše in malo 
starejše je bilo poleg računalniških igric na 
razpolago tudi nekaj uporabnih (predvsem 
tehničnih) softverskih programov. 
Poskrbljeno je bilo tudi za nekaj zanimivih 
predavanj na različne teme. Tako je zbranim 
(bilo jih je kakšnih petdeset) spregovoril o 
svojem delu pilot Roman Podlesnik. 
Odgovarjal je na zastavljena vprašanja, ki so 
mu jih radovedno postavljali predvsem mladi 
obiskovalci razstave in letalski navdušenci.

Alenka Knez, nekakšen "duhovni" vodja te 
razstave (bolje bi bilo rečeno večstranskega 
dogodka) je obljubila, da razstava nebo ostala
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Odkar na zagorski separaciji polnijo 

očiščen premog v vreče po 30 
kilogramov, se povpraševanje po tej 
vrsti goriva še vedno povečuj e. Najbo lj 
vsako jesen vse do konca zime. 
Bržčas bo precej povedal podatek, da 
na mesec napolnijo tudi po 7.000 
vreč, rekord pa so dosegli lani 
decembra, ko so napolnili blizu 8.000 
vreč.

Ta čas je po premogu takšno 
povpraševanje, da kupci čakajo nanj 
vsaj deset dni ali celo dva tedna. 
Zagorski rjavi premog v vrečkah 
poznajo zdaj praktično že v vseh, 
slovenskih mestih, najbolj pa v 
Ljubljani, Mariboru, Domžalah, na 
Gorenjskem in še kje. Vreča stane v 
Zagorju ob Savi 491 tolarjev, v 
Ljubljani jo prodajajo vsaj po 500 do 
550 tolarjev ali če preračunamo: če 
stane zdaj tona rjavega premoga vrste 
kocke približno 11.600 tolarjev, stane 
ena tona v vrečkah vsaj 5000 tolarjev 
več, v Ljubljani pa okoli 18.000 
tolarjev. Na prvi pogled je premog v 
vrečah resda nekoliko dražji, toda 
nekaj prednostije očitnih: marsikatero 
gospodinjstvo nima ustreznega 
prostora za premog, zato mu vreče 
pridejo zelo prav, pa še spravila ni. 
Prevažati ga je mogoče celo v 
prtljažnikih osebnih vozil in je 
neprimerno bolj očiščeno kot kakšen 
drugi premog. Marsikdo je na tesnem 
z denarjem, pa mu je z vrečami 
omogočeno nakupovati tudi premog 
v okviru njegovih možnosti. Tudi 
vsebnost žveplaj e naj večkrat pod enim 
odstotkom, kar ni zanemarljivo. 
Skratka, zagorski rjavi premog v 
vrečkah se vse bolj uveljavlja, celo v 
tolikšnimeri, da zdaj ne morejo ustreči 
niti polovici vseh kupcev, ker prihaja 
iz kotredeške jame vse manj 
komercialnih vrst tega goriva. In 
prihodnje leto ga bo še manj. Dokler 
nekega dne ne bo prišla iz nje niti ena 
sama tona črnega zlata več.

Milan Vidic. . JJ

edina, ampak se bo skupaj s sodelavci 
potmdila, dazaživi tovrstna tehnična dejavnost 
v še večji meri. V eni izmed naslednjih številk 
bomo podrobneje pisali o dogajanju na in ob 
razstavi.

J.N.



Utrinki sprememb v Revirjih
Trbovlje - Revirski muzej Trbovlje je v svojih prostorih pripravil 

fotografsko razstavo pod naslovom Utrinki sprememb v Revirjih. 
Razstava bo odprta do 11. novembra in si jo je možno ogledati v času, 
ko je muzej odprt. Na razstavi so na ogled naši kraji na starih 
fotografijah, ki so bile posnete v zadnjih sto letih. Iz njih je razvidno, 
kako so rasla zasavska naselja, tovarne, šole, kako so bili oblečeni 
ljudje in razne dogodke, ki so se dogajali na naših tleh. Seveda gre le 
za fotografije, s katerimi razpolaga muzej.

T.L

Modernizacija ploščadi na 
pokopališču

Trbovlje - Zadnje tedne delavci SGP Zasavje pospešeno urejajo 
ploščad na trboveljskem pokopališču. Nasip seje od leta 1973 dalje, 
ko so pokopališče zgradili, dodobra utrdil, saj je v vseh teh letih služil 
za parkiranje tisoče motornih vozil. Že dolgo seje čutila potreba po 
modernizaciji in dokončni ureditvi tega parkirišča, vključno z 
ureditvijo pločnika za vstop in izstop iz avtobusa. Sklad stavbnih 
zemljišč občine Trbovlje se je dokončno odločil, da izpelje 
modernizacijo. Zadnje dni pred praznikom Vseh svetih, so celotno 
površino izravnali, vgradili betonske odvodne jaške, uredili pločnik, 
po praznikih pa bodo opravili še asfaltna dela. Ko bo celotna površina 
urejena, gradbeno, prometno ter hortikulturno, bo trboveljsko 
pokopališče deležno pohvale marsikoga o smotrni urejenosti in 
vzdrževanju. Že doslej je veljalo za eno najlepših pokopališč. Za ta 
projekt je dobil njegov avtor dipl. ing. arh. Ratko Blažič letošnjo 
Prvojunijsko nagrado občine Trbovlje.

T.L.

Odprli vrata vseh šolskih 
zgradb

Trbovlje - OŠ Trbovlje bo v sredo, 9. novembra od 15.30 do 17. 
ure odprla vrata vseh šolskih zgradb, ki sodijo v sestav te šole. Občani 
si bodo lahko ogledali, kaj vse je bilo obnovljeno. Šola se želi 
zahvaliti vsem občanom, podjetjem, ustanovam, zavodom, ki so 
pomagali k boljšemu, funkcionalnejšemu in uspešnejšemu delu šole.

T.L.

Predlog za lastninsko 
preoblikovanje RRPS

Trbovlje - Po sprejetju odločbe Ministrstva za gospodarske 
dejavnosti, v kateri je opredeljena razmejitev premoženja in kapitala« 
RRPS na del, ki pripada državi in del, ki se nameni lastninskemu, 
preoblikovanju, so v RRPS pristopili k izvajanju preoblikovanja. To 
bo način, ki ga uporabljajo ostala slovenska podjetja z družbenim' 
kapitalom, vključno z uporabo lastniških certifikatov. Tako državi 
pripada 76 odstotkov, 26 odstotkov kapitala RRPS pa se lahko 
nameni lastninskemu preoblikovanju. Rok za določitev o načinu 
lastninjenja tega kapitala j e 31.12.1994. Za izdelavo in pomoč pri tem 
so se dogovorili z ljubljanskim podjetjem Euroin Fond d.d. Predmet 
lastninskega preoblikovanja bodo novoustanovljene družbe - hčere. 
Njihova dejavnost ne sodi med rudarske aktivnosti, katere lastnik 
postaja država. Možnost vlaganja certifikata bodo dali poleg vsem 
zaposlenim in nekdaj zaposlenim, tudi upokojencem, ki v samih 
hčerinskih podjetjih niso bili zaposleni.

Trenutno je v pripravi ocena vrednosti kapitala v posameznem

podjetju, kar bo podlaga za možni način preoblikovanja vseh 
preostalih. Predvidoma bodo šli v interno razdelitev in notranji 
odkup, kar bo omogočilo vlaganje lastniških certifikatov in kupovanje 
delnic s 50 odstotnim popustom. Prvi predlog bo izdelan do konca 
novembra in naj bi bil sprejemljiv za vse v sistemu RRPS zaposlene 
delavce.

Rudi Špan

Poslovalnica Dinos v Zagorju je sicer že gostovala v tej 
rubriki. In sicer na račun z raznim odpadnim materialom 
natrpanega pločnika. Kaže, da je naš steber zalegel le 
začasno. Čeprav je raznih neuporabnih gospodinj skih stroj ev 
na pločniku manj, se še vedno kakšen najde. Pravzaprav je 
kar nenavadno, če ne že čudno, da se nikakor ne more najti 
prostor za te surovine kje drugje, (na primer na dvorišču). 
kot na pločniku. Edino upanje za vse pešce ostaja 
pričakovanje, da se na pločniku ne bodo več pojavljale?'

/f

H

PBllf i;

m i
»'.v'

f i>

W -'2
-

15

tovrstne ovire vsaj takrat, ko bosta cesta in pločnik dokončno 
urejena in asfaltirana. Do takrat pa se bodo mimoidoči 
lahko pomerili v spretnostni hoji med raznimi "pehotnimi" 
ovirami.

J.N.

Za mamograf
Zbrani prostovoljni prispevki za nakup aparata mamograf 

od 21.10. do 27.10.1994: ABC Tehnohit, Trbovlje 20.000; 
Sijaj, Hrastnik 5.000 SIT.

Zbrana sredstva od 21.10. do 27.10.1994 znašajo 25.000 
SIT, skupaj zbrana sredstva do 27.10.1994 pa 10.885.951,90 
SIT.

Statiste



"Občutek imam, da zasavski ljudje znajo potegniti skupaj,so odzivni, s svojo mero samozavesti. 
Med njimi imam dobre prijatelje in s starši otrok imam dobre izkušnje,"je dejala Marja Strojin, 
diplomirana psihologinja, zaposlena v Svetovalnem centru za otroke, starše in mladostnike v 
Šiški, na pogovoru o moči in vplivu prijazne besede na ustvarjanje lepšega jutri. Pogovor je 
organizirala Zveza prijateljev mladine ob Tednu otroka.

Naiprei beseda
Že v pesmi Duma je Oton Župančič na prvo 

mesto postavil besedo. Več je bila vredna kot 
pomanjkanje. Človek je bil v težkih časih najbolj 
lačen besede. Beseda se pogosto uporablja kot 
sredstvo, tehtamo jo, merimo jo na iriinute. B eseda 
je denar, beseda je petica, cvek. In vendar na 
začetku je bila beseda in tudi na koncu bo ostala 
samo beseda. Beseda povezuje prijatelje, otroke 
in starše, dekleta in fante, moža in ženo, otroke 
med seboj. Z njo postanejo tujci znanci, znjo pride 
do sporov.

Prijaznost
Prijaznosti se učimo. Nekateri otroci so verjetno 

rojeni z večjo dispozicijo za prijaznost, drugi pašo 
na svet prišli z malo večjo mero agresivnosti. 
Ljudje smo različni in samo kot različni smo 
toliko časa zdržali. "Mislim pa, daje neka tipična 
značilnost Slovencev, da smo, kar se tiče 
prijaznosti, nekoliko zavrti. Temu bil lahko tudi 
rekli, da ne želimo biti hinavski. Če je človek do 
drugega človeka preveč prijazen in ljubezniv, 
drugi misli, daje to hinavstvo. To je nekako že v 
slovenski mentaliteti. Po drugi strani pa smo zelo 
naivni. Mislimo, da če imamo o dobro mnenje, bi 
drugi moral to že kar vedeti. Pohvala in priznanje 
nam gresta težko iz ust. Ena od narodnih bolezni 
Slovencev je nizka samozavest. Mislim, da smo 
pridni in bistri, veliko dosegamo in še več bi, če bi 
bili bolj samozavestni in če bi znali med seboj 
komunicirati," je dejala Marja Strojin. Naša 
sposobnost se v primerjavi z dru gimi narodi konča 
pri teamskem delu, to pomeni, da se štirje, namesto 
da bi si polena pod noge metali, zmenijo in skupaj 
delajo. Komunikacijaje veščina, v kateri Slovenci 
nismo močni.

Dobro mnenie
"Vsako leto.se srečam z nekaterimi slovenskimi 

rejnicami in njihovimi družinami. Letos smo se šli 
neko igrico, v kateri je moral otrok skozi risbo ali 
z besedo povedati, na kaj so njegovi starši ponosni 
in starši so morali povedati na kaj so njihovi otroci 
ponosni. Nek otrok jerekel na primer, daje njegov 
oče ponosen na novo hišo, ki jo je zgradil. Oče pa 
je recimo rekel, da je ponosen na sina, ki je 
popravil matematiko. Potem pa smo prišli do neke 
rejnice, ki ni razumela, kaj od nje hočemo. Ta 
rejnica je za svojo rejenko zelo lepo skrbela. 
Deklica je že odrasla in še vedno živi pri njej. 
Toda. ko srno jo povprašali, na kaj je pri svoji 
rejenki ponosna, ni in ni mogla spraviti iz sebe 
prijazne besede. To pa je slovenski sindrom - 
povedati nekaj dobrega o ljudeh, kijih imajo zelo 
radi."

Sporočila so pomembna
Če hočemo živeti drug z drugim, so sporočila 

drug drugemu izredno pomembna, imajo veliko 
težo. Pri otrocih je treba vzpodbujati njihovo 
naravno željo. Človek sev življenju boljše počuti, 
če je kompetenten, če nekaj obvlada, v našem 
primeru prijaznost.

V družini vedno pride tisti čas, ko nam je 
otrokova beseda odveč. Kako smo veseli prve 
otrokove besede, ko pa naenkrat otrok kar naprej 
govori, odraslimpostaneposlušanjenekakoodveč. 
Posebno komu nikacij o predstavlj aj o mladostniki. 
Velik problem je vzpostaviti komunikacijo med 
današnjim odraslim in odraščajočim človekom. 
Strpnost dialoga je nekaj, česar bi se vsi mogli 
učiti. Takemu mlademu človeku je le od časa do 
časa potrebno reči kako pohvalno besedo, čeprav 
so z njim problemi.

Dan oriiazneaa vedenia
V šolah in vrtcih se danes uveljavlja smer tako 

imenovanega prosocialnega vedenja. Otrok v 
svojem zgodnjem obdobju kaže zelo veliko 
prosocialnega vedenja ( nasmeh, odsmeh, spontan 
objem - vse to je prosocialno vedenje). So načini, 
ko lahko otroka učimo prijaznega vedenja. Dobro 
bi bilo, če bi uvedli v šolah in vrtcih dan prijaznega 
vedenja vseh, tudi staršev. Sprejemati prijaznost 
je obveznost in dolžnost. Prijaznost je treba vrniti 
s prijaznostjo in življenje bo lepše. V šolah bi bilo 
pametno uro začeti z neko drugo hrano, ne z 
intelektualno. Vsaj z eno minutko bi bilo dobro 
misli usmeriti nekam drugam, ali pa vsaj drug 
drugemu zaželeti dobrojutro.Lepo bi tudi bilo, če 
bi učitelj konec zadnje ure v petek posvetil 
prijaznosti.

Katja Božič

Moč prijazne besede - 
kaj je za vas 
prijaznost?

Katere besede so zate prijazne?
- pozdrav
- prosim
- hvala
- lepo se imej
- priden si
- veliko veš
- lepo si znal
- rad te imam

Kaj ti pomeni prijazna beseda?
- polepša mi dan
- pri srcu mi postane toplo
- me vzpodbudi za naprej
- me razveseli
- mi pomeni kulturo izražanja
- osebnost človeka

Kdo te najbolj razveseli, če je prijazen 
s teboj?

- starši
- prijatelji
- sorodniki
- učitelji

Koga ti rad prijazno ogovoriš?
- starše
- prijatelje
- učitelje
- tiste, ki so tudi z menoj prijazni
- tiste, ki so tega vredni

Če govorim prijazno, ah smo v resnici
vedno prijazni?

- lahko se pretvarjamo
- lahko smo hinavski



A capella
Izlake - Preko sto slovenskih glasbenih pedagogov iz vse Slovenije 

se je 27. oktobra udeležilo v Medijskih Toplicah 36. seminarja A 
capella za zborovodje mladinskih pevskih zborov. Vse zborovodje so 
se na tridnevnem seminarju spoznali z različnimi tehnikami 
interpretacije zborovskih skladb, seminar pa je poleg predavanj 
vključil tudi "protestno" mizo, ki so se je udeležili obiskovalci 
seminarja, predstavnika Akademije za glasbo v Ljubljani prof. 
Anton Nanut ter dr. Cuderman, in predstavnik Ministrstva za 
šolstvo in šport Franci Okorn. Na okrogli mizi so razpravljali o 
perečih težavah, predvsem problem današnje glasbene vzgoje v OŠ. 
Seminarje popestril tudi petkov nastop MMPZ Glasbene šole Zagorje 
pod vodstvom Francija Stebana.

Jaša DrnovšekOvinek pri Ajdi na Izlakah.

Ceste, ceste, ceste...
Zasavje - V Zasavju smo zadnje čase priča graditvam novih cest, 

oziroma bolje rečeno, posodobitvam in izboljšavam. Marsikdo bi rekel, da 
je že skrajni čas, da so se odgovorni zmigali, saj je znano, kako obupne ceste 
imamo v Sloveniji, predvsem pa v Zasavju. Zanimivo je seveda tudi to, da 
se naj več dela prav v teh mesecih, ko se bližajo občinske volitve. Kakorkoli, 
ljudje so zadovoljni, da se ceste urejujejo. Upajo, da bodo s pospešeni 
urejevanjem nadaljevali tudi po volitvah, kajti še marsikatera cesta v 
Zasavju je potrebna izboljšave.

K.G.

Cesta na Kal.
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Cesta ob IGM v Zagorju.

Izvoznikom v
pomoč

Izvoz j e in bo temelj slovenskega gospodarstva. To zdaj že 
lep čas ni več sporno, ostaja pa dejstvo, da mu država še vedno 
ne pomaga dovolj. Le ta namreč zatrjuje, da več, kot je že 
naredila zanj, ta trenutek ne more storiti. V izvozna 
prizadevanja seje vključila tudi slovenska izvozna družba. Ta 
je pred kratkim naredila nov korak na poti k izvozni podpori.

O tem so prejšnji teden spregovorili na posvetovanju, ki ga 
jev dogovoru z izvozno družbo sklicala Ljubljanaska banka 
- Banka Zasavje d.d., Trbovlje. Udeležili so se ga številni 
predstavniki zasavskih izvozno usmerjenih podjetij. Po 
uvodnem pojasnilu članom uprave izvozne družbe Marjana 
Kramarja, so opozorili na nekaj vprašanj v zvezi s 
sodelovanjem omenjene družbe v njihovih izvoznih 
prizadevanjih.

Izvozna družba je dopolnila svojo dosedanjo dejavnost. 
Izvoznikom pomaga vsaj na pet načinov: predvsem jim nudi 
zavarovanje pred političnim tveganjem, ali pa kar skupaj v 
"svežnju" zavarovanje pred političnim in komercialnim 
tveganjem; omogoča tudi refinansiranjeposojil,izdajejamstva 
in posreduje pri subvencioniranju obrestnih mer, ob 
sodelovanju z pristojnim ministrstvom. Če podjetja hočejo 
zavarovati svoje posle pred tveganjem, želijo jamstvo ali pa 
subvencioniranje obrestnih mer, se utegnejo neposredno 
obrniti na izvozno družbo ali pa neposredno na banko. Le ko 
gre neposredno za refinanciranje posojil, se morajo obrniti 
neposredno na banke. Ta čas je družba tudi razširila svoje 
poslovanje s tem, da sodeluje pri izvozu trajnih dobrin.

Zasavsko gospodarstvo je zainteresirano za sodelovanje z 
izvozno družbo, potrebuje pa še večji posluh pri nekaterih 
poslih, zlasti kar zadeva graditev objektov v tujini, naprimer 
Rudis in drugi. Za zdaj to še ni povsem urejeno, kaže pa, da 
se bo družba morala v sodelovanju z državo lotiti tudi teh in 
nekaterih drugih poslov.

Milan Vidic

č- --------- ^



TRGOVINA

i-JdTo.o. *
Kisovec, Naselje na šahtu 31, tel.: 0601/71 427, tel.fax. 71 827 

Litija, Ljubljanska cesta 9, tel.: 061/883 158

- itisoni širine 2, 4 in 5m, tekači raznih 
širin in vzorcev

- topli podi širine 2, 3 in 4m

- karnise vseh vrst

- zavese iz VELANE

- barve akril, jupol, barve za les in kovino

- robimo itisone, tekače in razne 
preproge po ŽELJI

- polaganje, brušenje in lakiranje parketa, 
plute in ostalih lesenih podov

- pestra paleta tekstilnega blaga 
meterskega in dekorativnega blaga

PLAČILO JE MOŽNO NA VEČ OBROKOV.

VABI VAS trgovina v Kisovcu in Litiji.

Vsak dan od 700 do 1900, ob sobotah 700 do 1300

Podjetje za svetovanje, inženiring 
in trgovinsko posredovanje
Cesta 20.julija 2c, 61410 Zagorje 

Telefon/fax: 0601 64 611; fax: 64 660

PROGRAMSKI PAKETI:
Osebni dohodki, Glavna knjiga, Saldakonti, Materialno 
poslovanje, Osnovna sredstva, Obresti, Izpis virmanov, 
Fakturiranje, Skladiščno poslovanje, Obrtno poslovanje, 
Gostinsko poslovanje, ...

RAČUNALNIŠKA OPREMA:
Računalniki, tiskalniki, miške, scanerji, modemi, 
diskete, pokrivala, zašč. filtri, ...

RAČUNALNIŠKI TEČAJI:
DOS, VVORDSTAR, OUATRO PRO, VVINDOVVS, 
DBASE, PARADOX, ...

SOFTVVARE OPREMA:

MICROSOFT, BORLAND, NOVELL in 
LANTASTIC mreže, AUTOCAD!
Prodaja slovenskih knjig za nekatere produkte!

mladinska knjiga

61410 zagorjo ob savi 
costa zmage27 
tel 0601/64 261, 62 316 
fax 0601/64 039

ma loprodaja, 
grosistična prodaja

V pričakovanju novega leta vas vabimo

M

m

V NAŠO TRGOVINO NA PREDSTAVITEV:

novoletnega programa:

- koledarjev
- rokovnikov
- poslovnih daril

Postregle vam bodo prijazne prodajalke.

tr »liutki j* Kmtan |uti tek.

TRBOVLJE
ftg svobode 1 la, 61420 Trbovlje 
tel.: +386 601 26 333, 26 056 
21 358, fax: +386 601 26 228



Na 17. seji Odbora območne gospodarske zbornice Trbovlje je Aljoša Kink razkril 
površnost pri načrtovanju pomembnih gospodarskih tokov v Republiki Sloveniji.

Kako čudna so pota načrtovalne strategije 
gospodarskega razvoja neke države, je v 
Sloveniji najbolj vidno v premogovništvu. 
Po planu iz leta 1990 naj bi rudniki rjavega 
premoga v letu 1995 dosegli letno proizvodnjo 
2 in pol milijona ton premoga. Današnje 
dejansko stanje je milijon in 50 tisoč ton,

usmeritev države za leto 1995 pa je le še 
milijon ton. To pomeni, da je ta trenutek 
Slovenija energetsko odvisna od tujine v 80 
odstotkih. Lastna preskrbljenost Slovenije z 
energijo je samo 20 odstotna, kar s politično 
gospodarskega stališča ni razumljivo niti 
sprejemljivo.

Rudniki rjavih premogov Slovenije so 
morali zaradi razlike med planirano in 
dejansko proizvodnjo zmanjšati število 
zaposlenih od leta 1990 do danes iz 4200 na 
2880. Skoraj 50 odstotno znižanje 
zaposlenosti so izpeljali brez večjih socialnih 
pretresov, čeprav z veliko porabo 
proračunskih sredstev, ki se pozna na drugih 
segmentih.

Nesorazmerja so tudi med kapitalom, 
vloženim v črpanje premoga, in med stanjem 
porabnikov. Glede na predvideno lastno

proizvodnjo električne energije v Sloveniji 
bi bilo mogoče premog črpati še približno 40 
let, po drugi strani pajetrbovlej ska elektrarna 
glede na iztrošenost zmožna normalno 
proizvajati električno energijo le še približno 
10 let. Neto zaloge premoga v Republiki 
Sloveniji je še za 60 let.

Mogoče pa se le velja vrniti nekaj let nazaj 
in se ravnati po reku, da se zgodovina vedno 
ponavlja. Trboveljska cementarna je 
zamenjala energetski vir - namesto premoga, 
ki je kot energetski vir bil pri roki, so 
uporabljali mazut, potem je prišla naftna 
kriza in posledice so več kot znane. Nikjer ne 
piše, da do naftne, plinske ali politične krize 
ne bo več prišlo. Tudi če se bo pisalo leto 
2020, se lahko zgodi, da bo rudarjenje 
ponovno vir zaslužka mnogim Slovencem.

Sicer pa je nekaj zanimivih podatkov

navedel tudi Roman Matek, vodja Strokovne 
skupine vlade Slovenije za prestrukturiranje 
rudnikov ijavega premoga. Primerjave med 
procesi prestrukturiranja na zahodu in pri nas 
kažejo, da procesi na zahodu potekajo na 
osnovi kapitala, ki ni redka dobrina, v 
nasprotju s stanjem v republiki Sloveniji. 
Tudi odvisnost regije od rudaijenja je v 
Republiki Sloveniji manjša od odvisnosti 
evropskle unije. Ko pa je opredeljeval naloge 
države in občine, je navedel nekaj splošnih 
podatkov, ki govore o pomoči države in njeni 
vzpodbujevalni nalogi, pa o pomoči občine 
na področju komunalne infrastrukture ter 
podpiranju razvoj a podjetništva: le o sredstvih 
za izvedbo enega in drugega ni bilo 
povedanega nič. Razen seveda, da ko se 
rudniki zaprejo, ostanejo sredstva Rudniku. 
Nihče pa ni vprašal: katera in kakšna 
sredstva?

Bogdan Barovič

7 " -----------------------------------------------

Bomo zmogli?
Priče smo pospešenim prizadevanjem 

za oblikovanje gospodarske politike v 
letu, ki prihaja. Hkrati nastaja strategija 
razvoja za prihodnja leta, sprejemamo 
dopolnilne štiri zakone, ki naj gospo
darstvu omogočijo sanacijo v letošnjem 
letu in v letu 1995. Hkrati ugotavljamo, 
da naj bi še slovenski domači bruto 
proizvod povečal za 4 odstotke. Ob 
ustreznejši ekonomski politiki bi morali 
zagotoviti hitrejše prestrukturiranje 
gospodarstva, nadaljevati sanacijo bank 
in hkrati z nekaterimi drugimi ukrepi 
zagotoviti potrebne razmere za doseganj e 
ciljne letne stopnje gospodarske rasti 
okoli 4.5 odstotka do leta 1998. Samo s 
takšno dinamiko bi namreč do 
omenjenega leta zagotovili, bolje rečeno 
nadomestili 20 odstotni padec bruto 
domačega proizvoda iz let 1988 do 1992 
in s tem postopoma zmanjšali naš 
zaostanek za razvitimi deželami.

Ampak poprej bi morali marsikaj

izboljšati, slabo odpraviti in predvsem 
doseči ustrezno soglasje zastran nekaterih 
dokaj, da ne rečemo usodnih vprašanj. 
Najprej moramo vprašati, ali je mogoče 
odpraviti sedanje očitne zamude pri 
lastninjenju? Danes nam ves razviti svet 
očita, da se pri tem obiramo, kot nobena 
druga vzhodno evropska država; še Rusija 
nas bo dohitela in prehitela, mi pa se še 
kar naprej spopadamo samo z navidez 
resnimi vprašanji, kot je vzemimo, 
podeljevanje dodatnih certifikatov in 
podobno. Ne smemo se slepiti, da dobra 
polovica gospodarstva še vedno posluje 
z izgubo, da se nelikvidnost marsikje 
celo povečuje namesto zmanjšuje in da 
smo navsezadnje tako skrčili zaposlenost 
kot malokje v svetu. In če vzamemo še 
nič kaj prijazno razmerje tečaja do 
izvoznikov, pa razmeroma lepe plače, se 
postavlja vprašanje, ali bomo zmogli vse 
to, kar želimo doseči zelo resno.

M. V.



Na odseku proge Kresnice - Laze 
Železniško gradbeno podjetje Ljubljana 
rekonstruira desni tir proge. Ker je 
proga dvotirna, prihaja zaradi del do 
zamude vlakov. Večina zamud nastane 
na postajah Kresnice in Laze, kjer vlaki 
stojijo od pet do dvajset minut, saj 
čakajo prihode vlakov iz nasprotne 
smeri. O rekonstrukciji proge smo 
povprašali šefa železniške postaje Litija 
Marjana VVeilgona.

Kakšne so vaše odgovornosti?
Odgovoren sem za postaji Litija 

in Sava ter za vse zaposlene. Promet, 
ki poteka na tem področju, mora 
biti varen in urejen. Zaposlenim 
nudim pomoč pri trenutnih 
operativnih rešitvah, da v času del 
pride do čim manjših zamud pri 
odvijanju potniškega prometa. 
Področje moje odgovornosti se ob 
prometnih nesrečah razširi do Renk 
in tunela Poganek.

Kje se dela izvajajo?
Dela se izvajajo na 8 kilometrov 

dolgem odseku med Kresnicami in 
Lazami.

Kdaj ste začeli z deli in kdaj 
bodo končana?

Železniško gradbeno podjetje je 
z gradbenimi deli pričelo 17. 
oktobra letos, enotirni promet na 
tem odseku proge pa bo ukinjen 
predvidoma do 12. novembra. Po 
tem datumu predvidevamo še pri
bližno dvajset dni občasnih zapor 
(8 ur dnevno) novozgrajenega tira. 
Celotna rekonstrukcija naj bi bila 
končana do 5. decembra letos.

Ste kdaj prekinili dela?
Dela se do sedaj še niso prekinila. 

Na srečo še ni bilo tako slabih 
vremenskih pogojev.

Kolikšna je življenska doba 
tira?

Približno dvajset let, vendar je 
potrebno tire redno vzdrževati, zato

0 civilni zaščiti
Posveta o nalogah na področju zaščite in reševanja so se v 

torek, 25. oktobra udeležili poveljniki in načelniki štabov za 
CZ iz šestnajstih krajevnih skupnosti. Udeležence so seznanili 
z novo zakonodajo na tem področju (Zakon o varstvu pred 
naravnimi in drugimi nesrečami, Zakon o varstvu pred požari 
in Zakon o gasilstvu) ter s prevzemom pristoj nosti iz občinskih 
na republiške upravne organe, ki naj bi bila izvedena 1. 
januarja 1995.

Težišče posvetuje bilo naoceni ogroženosti posameznih območij 
za naravne in druge nesreče, organiziranosti sistema zaščite in 
reševanja ter vlogi štabov in enot CZ v reševalnih akcijah in na 
nalogah izvajanja preventivnih ukrepov za preprečevanj e nesreč in 
njihovih posledic, če do nesreče pride. Udeleženci posveta so 
izpostavili več vprašanj: hidrantno omrežje na vodovodnih siste
mih ter redno vzdrževanje le-teh in vidno označbo, izvajanje 
pregleda dimovodnih naprav (izrazili so željo po še tesnejšem 
sodelovanju s požarnimi inšpektorji) in sodelovanje z gasilskimi 
društvi v kraju. Rdeča nit celotnega posveta je bila skrb za čim 
boljšo strokovno in materialno usposobljenost enot CZ za uspešno 
intervencijo v primeru potrebe.

Med zaključki posveta je bila kot naloga opredeljena tudi skrb za 
utijevanje in krepitev organizacije CZ ter odgovornosti posa
meznikov do izvajanja nalog na področju zaščite in reševanja.

M. F.
k - - ---

se proge redno pregledujejo, 
ugotovljene pomanjkljivosti pa se 
morajo sproti odpravljati.

Zakaj je potrebno prenavljati 
tire?

Obnova je potrebna zaradi 
iztrošenosti tirnic in celotnega 
spodnjega ustroja proge, ker je 
nosilnost proge s starostjo 
pomanj šana in tudi zaradi povečanja 
hitrosti vlakov.

Koliko potnikov se d nevno vozi 
na lokaciji Litija - Ljubljana?

Dnevno se v obe smeri vozi 
približno 2.500 potnikov, največja 
frekvenca pa je pri jutranjih in 
popoldanskih vlakih.

Kako se na zamude odzivajo 
potniki? Ali je promet upadel?

Promet do sedaj še ni upadel. 
Potniki so bili do sedaj strpni, 
naprošam jih, da bi bilo tako tudi v

preizkusili dva vlaka iz tujine, 
preizkusili jih bomo še nekaj in se 
kasneje odločili, kateri nam najbolj 
ustrezajo.

Kakšni so načrti za 
prihodnost?

Če bodo vremenski pogoji 
primerni, se bodo začela popravila 
glavnih prevoznih tirov v postaji 
Litija (tir I in II). Že dolga leta je 
predvidena tudi izgradnja 
podhoda za vozače Gradca, ki sedaj 
prečkajo progo, vendar se to žal 
tudi ob tej rekonstrukciji ne bo 
zgodilo. Ko bo rekonstrukcija 
končana, se bo obnavljal desni tir 
med postajama Litija in Kresnice, 
na odseku od Kresnic do tunela 
Poganek, na razdalj i približno 3.000 
metrov. Opravili bodo tudi deviacijo 
(izravnava ovinkov), kar bo 
bistveno pripomoglo k večji

bodoče, ker se zamudam ob takšnih 
delih skoraj ni mogoče izogniti.

Kako potnike obveščate o 
zamudah?

Na postaji jih obvestimo preko 
postajnega ozvočenja kolikšna bo 
zamuda, hkrati napovepro tudi 
postanke Inter City vlakov v Litiji. 
Sprotno obveščanje na vlakih je 
prepuščeno sprevodnikom.

Bo popravilo vplivalo na dvig 
cen voznih kart?

Ne, povezave ni.
Ali slovenske železnice 

načrtujejo izboljšave v svojem 
voznem parku?

Izboljšave so, vsaj po podatkih, 
ki jih imamo, predvidene. 
Načrtujemo nakup novih vlečnih 
vozil (lokomotiv) in novih vlakov. 
Do sedaj smo na naših progih

hitrosti vlakov.
Slovenske železnice bodo za ta 

čas poskušale sestaviti poseben 
vozni red, nekaj vlakov se bo ukinilo 
in se odredilo postanke Inter City 
vlakov. Naračun večje prepustnosti 
proge bosta preusmerjena tudi dva 
para tovornih vlakov na Dolenjsko 
progo. Kljub temu bo občasno prišlo 
do večjih zastojev, ker bo zaprt tudi 
levi tir zaradi dovoza nekaj tisoč 
kubičnih metrov gramoza naodsek, 
kjer se bo vršila deviacija tira. O 
vsem bodo potniki pravočasno 
obveščeni preko javnih sredstev 
obveščanja. V daljni prihodnosti se 
predvideva tudi obnova proge med 
Litijo in tunelom Poganek, vključno 
z njim.

apsfisc

Mateja Fornazarič
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ljubiteljska kultura 
- kam in kako?

Oktobra je predsedstvo Zveze kulturnih organizacij 
Slovenije (Z KOS) v Cankarjevem domu razpravljalo o 
bodoči organizaciji slovenske ljubiteljske kulturne 
organizacije. O tem se že nekaj časa govori, vendar 
zakona o tem še niso sprejeli, po vsej verjetnosti naj bi z 
novo obliko tovrstne kulturne dejavnosti pričeli prihodnje 
leto. Zasavske ZKO v tem organu zastopa Rosana Maček 
iz Litije.

Snovalci zakona o ustanovitvi sklada za ljubiteljske 
kulturne dejavnosti predvidevajo, da bi se lahko dosedanja 
mreža strokovnih služb ZKOS in ZKO reorganizirala ali 
preoblikovala v dveh smereh. Po prvi bi se lahko 
preoblikovale v servisno službo povsem samostojne in 
neodvisne mreže prostovoljnih ter medsebojno povezanih 
kulturnih skupin, društev in organizacij. To bi pomenilo, da 
bi se morala strokovna služba ZKOS odreči dosedanji 
nekako državni vlogi in tudi ustaljenemu financiranju iz 
državnega proračuna. Zato pa bi morali na Ministrstvu za 
kulturo oblikovati del strokovne službe za spremljanje in 
spodbujanje tistih ljubiteljskih kulturnih programov, ki bodo 
zanimivi tudi za javnost.

Po obstoječi drugi možnosti, ki jo opredeljuje predloženi 
delovni osnutek, pa naj bi državni zbor ustanovil javni 
sklad, na katerega bo država prenesla izvajanje nacionalnega 
kulturnega programa v delu, ki nastaja v okviru ljubiteljskih 
kulturnih dejavnosti. Skladbo kot nedržavni organ s svojimi 
organi in strokovno službo skrbel za zagotavljanje materialnih 
pogojev in hkrati tudi za nadzor nad porabo javnih sredstev. 
Gre tudi za razvoj vsebinsko neodvisne in samostojne 
ljubiteljske kulturne ustvarjalnosti, ki bo v javnem interesu.
S tem predlagatelji zasledujejo cilj, da se z novim letom 
zavaruje dosedanjo mrežo strokovnih služb ZKO v občinah 
in ZKOS (te naj bi bile strokovne službe z območnimi 
izpostavami) ter ohrani nepretrgan dosedani razvoj 
ljubiteljske - amaterske kulture v Sloveniji. Trenutno deluje 
v naši državi 60 občinskih ZKO z okoli 1400 društev in 
organizacij ter okoli 100.000 aktivnih članov.

Sodelujočim na tem posvetu je minister za kulturo Sergij 
Pelhan povedal, da je predloženi zakon sestavni del nove 
kulturne politike. Člani predsedstva so pozdravili predlog 
za ustanovitev novega sklada. Pomisleke so imeli le o 
možnosti nadaljne možne centralizacije pristojnosti, finančne 
moči ter možne birokratizacije delavcev v območnih 
izpostavah sklada. Z novim skladom pravijo, bo možno 
ohraniti mrežo strokovnih služb, lahko pa tudi usahne 
dejavnostkultumih društev, ker bo na voljo vse manj sredstev 
iz lokalnih virov. Zato gredo prizadevanja predvsem v to 
smer, da naj bi v bodoče za kulturno dejavnost namenili 
poleg državnih sredstev tudi lokalne vire financiranja. To pa 
jepogosto odvisno od trenutka kulturno političnega razmerja 
sil. Bo zato javni sklad rešil slovensko amatersko kulturo?

Tine Lenarčič
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ZAHVALA

Ob boleči izgubi ljubega moža, očeta in dedija 
Rudija Klopčiča se lepo zahvaljujemo vsem, ki 
so se poklonili njegovemu spominu in ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. Obenem pa se 
zahvaljujemo tudi zdravniškemu osebju 
Bolnišnice Trbovlje in Zdravstvenaega doma 
Zagorje.

Vsi njegovi

Tisti, ki niso prišli na premiero igre Jutrišnji dan Mladinske
ga gledališča Svobode v Trbovljah, niso videli, kako je 
profesorica Srednje tehnične šole Alenka Knez ob koncu 
predstave čestitala in poklonila vrtnice svojim dijakom, ki 
sodelujejo v Mladinskem gledališču. Prijazna beseda in topel 
objem dokazujeta, da nekaterim učiteljem (in šolam) le ni 
vseeno, kaj dijaki počno v svojem prostem času. Dejanje 
profesorice Alenke Knez si vsekakor zasluži pozornost, saj 
dokazuje, da zna ceniti trud svojih dijakov. In daje veljavo 
tudi delu izjemne mentorice Nande Guček. Vrtnice so tudi 
zaradi simbolike posebej polepšale gledališki večer.

T.P.

Vrtnice 
Alenke Knez
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Vsi
sveti

Ste vedeli, da je z ljudmi treba delati v rokavicah ?! Najbrž, 
če ne, se morate odslej tega zavedati. Ljudje smo pač takšni, 
da se v pogovoru z nekom skoraj vedno pogovarjamo o 
tretjem, ki je med pogovorom odsoten. Običajno mu ne 
Želimo nič slabega, a kaj, ko je tako sočna tema za lahkoten, 
a kljub temu intelektualen pogovor. Torej, ravno pravšnji za 
poletni čas. Vendar, ko mine poletje in se koledarsko leto z 
naglico bliža koncu, so tudi vse pogostejši praznični dnevi. 
Takrat se začnejo promenade posebne vrste in tudi časa je na 
pretek za lahkotne temice.

Takšen je, žal, tudi dan spomina na mrtve. Največkrat 
ljudje, ki obiskujejo večna počivališča umrlih, stiskajo glave. 
Pa ne zato, ker bi jih zeblo, ampak zaradi številnih sočnih 
drobtinic, ki bi jih radi natrosili drugim. Večina mladih kar 
nekako sovraži ta dan, saj se takrat pogovori, ki se začnejo 
z: si videl(a) kakšen "pele montel" je imela, uf, kakšen avto, 
in podobne temice, skoncentrirajo na en prostor in en dan. 
Prav zato so najbrž še bolj očitni in odvratni.

Namesto, da bi se bolj posvetili spominu na mrtve in imeli 
še bolj radi tiste, ki so še med nami, se ljudje ukvarjajo s celo 
tako nizkotnimi stvarni kot so denimo vrsta in velikosti 
šopkov. Ker nisem na tekočem, ne vem, če so šopki sploh še 
v modi, morda so bolj aktualne ikebane. Potem še svečke, 
morda še kakšni drugi dodatki... V bistvu pa se le morajo 
pokazati in predvsem videti druge. Spomin na umrle je v 
drugi ali celo tretji sferi misli. Če bi pokojni lahko govorili, 
bi najbrž "svoj dan " ukinili.

Tisti ljudje, ki so imeli radi svojce in jim je še danes hudo, 
ker jih že dolga leta ni več med njimi, jih obiskujejo večkrat 
na leto. Zato mrtvi ne potrebujejo tega praznika. Torej, 
navsezadnje lahko zaključim, da je to bolj dan smrtnikov, ki 
še vedno tlačijo zemljo, kot pa tistih, ki so jo že zapustili. 
Najbrž so jo mnogi izmed teh zapustili v obupu.

Morda pa te čudne sile prihajajo iz izvira. Namreč, 
krščanstvo je vse svete ali dan mrtvih postavilo na keltski 
praznik mrtvih. 31. oktober je tudi začetek keltskega novega 
leta. To je bil čas kaosa, duhov, strahov, smrti, vedeževanja 
in tudi porok. Nekje so žrtovovali živali in drugo v zameno za 
srečo, dobro letino...

Odnos do mrtvih je tradicionalen in je še vedno zelo živ. 
Tega ne morem in tudi nimam namena spreminjati. Hočem 
opozoriti le na to, da se zavedamo pomena praznika in da 
smo še bolj dobri do tistih, ki so (še) med nami. Vsaj ta dan 
lahko pustimo zgodbice o tretjemu in poiščemo srečo in 
zadovoljstvo na drugačen, morda na tradicionalen način - 
da obiščemo sorodnike, prijatelje in znance.

Denisa Huber

Vse kaže, da Metka Kamer - Lukač, Žare Pregelj in 
Marjan Poljšak niso zbrali zahtevanih 40.000 podpisov 
volivcev za izvedbo zakonodajnega referenduma o dodami 
emisiji certifikatov. Po neuradnih podatkih so jih zbrali le 
približno 25.000, od tega iz celega Zasavja celo manj kot sto. 
Zakaj? Uradno stališče prej omenjenih poslancev in poslank 
je, da predvsem zaradi raznih nepravilnosti in nekorektnosti, 
ki naj bi se dogajale po celi Sloveniji. Omenjenih je bilo kar 
nekaj. V petek, 21.10., je po celi Sloveniji prišlo do izpada 
računalniškega sistema za zajemanje podatkov o podpori 
volivcev na občinah, po občinah naj bi dostikrat zavračali 
obrazce za podporo volivca, ki so bili izrezani iz časopisov, 
ponekod celo niso hoteli razlagati, kako naj ta obrazec 
izpolnijo, in ponekod so celo protizakonito zahtevali od ljudi, 
ki so prinesli pravilno izpolnjene obrazce, da utemeljijo, 
zakaj vlagajo podporo...

Tudi zato se je dogajalo, da je Jože Šketa iz Združene liste 
dobival obrazce za podporo zakonodajnega referenduma, 
čeprav je on (pravzaprav stranka, kateri pripada) vložil 
predlog za spremembo zakona o denacionalizaciji. Kaj se je 
potem dogajalo z obrazci, ki jih je Šketa dobil, tega nihče ne 
more zagotovo vedeti.

Naslednja poteza poslancev, ki so hoteli sprožiti 
zakonodajni referendum, je bila zahteva po sklicu izrednega 
kolegija, kjer naj bi med drugim obravnavali tudi domnevne 
nepravilnosti ob zbiranju podpisov, vendarje Školč to gladko 
zavrnil. Zdaj na vložitev čaka še zahteva za sklic izredne seje, 
vendar je vprašljivo, če bo sploh vložena. Preveč drugih, za 
stranke bolj pomembnih stvari, se dogaja v zakulisju.

Kakorkoli pogledamo na vse peripetije z izražanjem 
podpore zakonodajnem referendumu, se največ krivice lahko 
naprti kar predlagateljem samim. Če so res želeli zbrati 
40.000 podpisov, bi morali veliko več poudarka položiti v 
reklamo in obveščanje javnosti. Uradna obvestila in izjave 
strank za javnost bere le malo ljudi, pa še od teh večina le po 
poklicni in/ali uradni dolžnosti.

Pa nasvidenje do naslednjega, za navadne smrtnike 
potencialno ugodnega zbiranja podpisov. Upam le, da se 
bodo bodoči predlagatelji iz relativno slabih izkušenj v 
uvodu omenjenih poslancev česa naučili,

Tomi Pucelj



Dom je pomagala "odpreti" ministrica Rina Klinar.

Dom starejših.

socialnega skrbstva 26.12.1986 v 
planu, takrat pa je žal naš dom kot 
zadnji iz tega plana izpadel. 
Obljubljeno je bilo, da bomo v 
naslednjem obdobju prvi na vrsti. 
Ker pa novogradnje in prenove iz 
prejšnjega obdobja niso bile končane, 
so se roki potegnili. Priti v republiški 
program je pomenilo opraviti veliko 
pripravljalnih del in v izvedbene 
projekte smo vložili šestmesečni 
priliv samoprispevka. Kot poslanec 
sem v zboru občin začel leta 1991 
postavljati vprašanja, kdaj bo 
obravnavan program naložb za 
prihodnje obdobje in ker so se zadeve 
oddaljevale, smo se v občini 
dogovorili za spremembo

daje dom stal, in s to rešitvijo smo 
danes tudi zadovoljni.

Zahvala občanom
To je bila zadnja naloga iz 

občinskega samoprispevka in že 
večkrat sem poudaril, daje to verjetno 
konec zbiranja sredstev na ta način. 
Na področju komunalne in cestne 
infrastrukture, predšolske in šolske 
vzgoje in kulture ter s tem domom 
tudi na področju socialne sfere smo 
dosegli nujno potreben nivo 
standarda. Z novimi sistemi 
financiranja, uvedenimi v naši mladi 
državi in s sredstvi proračuna pa bi 
morali v prihodnje ohraniti doseženo 
in narediti tudi korak naprej.

Vladimir Sihur je predsednik 
gradbenega odbora, ta odbor pa je 
sočasno opravljal tudi naloge 
začasnega sveta. Drago Kopušar je 
vršilec dolžnosti direktorja, pod 
njegovim vodstvom bo med novimi 
stenami zaživelo.

Kljub temu, daje bilo ob otvoritvi 
doma veliko število gostov tako iz 
Hrastnika kot iz cele Slovenije, in so 
bili moji sogovorniki gostitelji, so 
kljub temu z veseljem sedli za mizo 
in za Zasavca povedali nekaj misli 
vsak s svojega zornega kota.

Od novogradnje na Novem 
domu do prenove na Novem 

logu

Leopold Grošelj je zahtevo o 
postavitvi doma starejših v 
Harstniku p rcnašal tako v občinsko

O življenju v domu bomo pisali, 
ko bo zaživelo, ko bo živelo. Tokrat 
sem k pogovoru povabila tri može, 
ki so z domom najbolj povezani. 
Hrastniški župan Leopold Grošelj 
je z njim že od ideje dalje, udejanjanje 
le-te pa je terjalo dolgoletne napore.

kot republiško skupščino in številne 
organe. Program za gradnjo je bil 
zastavljen že veliko let nazaj. Ko je 
dijaški dom ostal skoraj brez 
stanovalcev, novogradnja pa se je 
iz republiških programov 
odmikala, je bila namera jasna. To

je bila tudi zadnja, najvažnejša 
naloga občinskega samoprispevka, 
ta denar pa je bil pogoj za 
pridobitev znatnih republiških 
sredstev. Leopold Grošelj je bil 
vodja, celotnega projekta in po 
mnenju nekaterih najbolj zaslužen, 
da danes v Hrastniku ta dom tudi 
stoji.

"Že v planskem obdobju 1981/85 
smo bili vključeni v republiški 
program, in sicer smo zgradili 
stanovanjski blok za upokojence. Z 
aktivnostmi smo uspeli blok zgraditi 
že leta 1983 in ne po koncu tega 
obdobja, kot je bilo načrtovano. 
Takrat smo napovedali, da bomo v 
naslednjem planskem obdobju na 
vrsti za gradnjo doma starejših 
občanov. Leta 1986 smo izdelali 
program o družbenoekonomski 
upravičenosti in bili vse do skupščine

Župan Leopold Grošelj govori zbranim Hrastničanom.

namembnosti dijaškega doma. Tudi 
preko izvršnega sveta smo začeli z 
aktivnostmi in uspeli gradnjo 
vključiti v program za leto 1992. 
Nikoli nismo izhajali iz tega, da bo 
pridobitev cenejša, pač pa iz dejstva.

Če tokrat ne bi bilo petega 
samoprispevka, s katerega 
programom smo zagotovili 
prepotrebni lastni delež, sem 
prepričan, da s to investicijo ne bi 
uspeli. Ko pa je bil samoprispevek

aflSIMI (dOOGB Usti
Petek, 29. oktober 1994, bo zapisan v zgodovino Hrastnika. Odprt je 

bil dom za starejše občane. Program je bil svečan kot se za dogodek 
spodobi in množica ljudi je dokazovala, da so pridobitve veseli in da so 
zanjo radi dali denar. Realistom sicer simbolika ni najbolj všeč, ob tem 
dogodku pa se vendar kar sama ponuja. V petek se je naredil prekrasen 
dan. Narava, ki se jeseni preoblači, si je nadela najlepšo obleko. Z oken 
in balkonov novega doma je bila videti čudovita. Dom mladih, prostor 
navdiha in nenehne moči je postal dom starejših, ki bodo tu našli smisel 
novega načina preživljanja svojih let. S simboliko je bila prežeta tudi 
misel ministrice za delo, družino in socialne zadeve Rine Klinar, ki ji je 
bilo zaupano najsvečanejše dejanje otvoritve, pa je dejala:"To lepo in 
častno dejanje naj opravi učenka vaše šole, saj menim, da je to najbolj 
simboličen dokaz, kako lahko mladost poskrbi za lepo prihodnost vseh." 
Učenka Osnovne šole Heroja Rajka je prerezala vrvico in množica je 
vstopila skozi vrata novega doma.

a«
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sprejet, je bila nad nami v občini 
velika obveznost. To sem kot 
republiški poslanec jemal zelo 
osebno in začel pobudo za vključitev 
v republiški propračun. Odpreti je 
bilo treba nešteto vrat. Danes velja 
zahvala vsem občanom, osebno pa 
se želim zahvaliti tudi 
podpredsedniku republiškega 
izvršnega sveta gospodu Malešiču,

” Z veseljem ugotavljam, da je 
načrt uresničen stoodstotno. Roki za 
gradbena dela in kadrovsko- 
organizacijske zadeve so bili 
spoštovani. Lani smo na tiskovni 
konferenci 26. decembra zastavili 
temeljni kamen. Niti sam, niti moji 
sodelavci lastnim napovedim o 
končani gradnji nismo verjeli, pa 
smo z vso prizadevnostjo in dokaj

Oprema doma je sodobna.

ki je dal piko na i. Ko smo z mojimi 
sodelavci, tako v občini kot v 
gradbenem odboni uspeli prodreti v 
program, smo vedeli, da bomo 
uresničili tudi zadnjo, pa vendar 
najvažnejšo nalogo občinskega 
samoprispevka. Vetjemite mi, da sem 
sedaj srečen."

Uspeh v slabem letu dni

Vladimir Sihur je predsednik 
gradbenega odbora. Načrti so

rednimi finančnimi injekcijami načrt 
uresničili. V zadnji fazi delavci niso 
poznali ne sobot, ne nedelj, ne prazni
kov.

260-miljonska vrednost, 
od tega 48 miljonov iz 

samoprispevka
Dijaški dom je bil v zadnjem času 

le še strošek brez vsebine. Že med 
projektiranjem smo ugotovili, da 
prenova ne bo cenejša od

JBI

Prostorne sobe čakajo stanovalce.

uresničeni tako vsebinsko kot 
rokovno. V letu dni so delo dobro 
opravili delavci Gradbene 
dejavnosti Hrastnik in vsi ostali 
sodelavci, ki so bili vključeni v 
prenovo. S funkcionalnimi 
prostori, lepo opremo in 
urejenostjo okoli doma bodo 
stanovalci gotovo zadovoljni.

novogradnje. Danes vendar v 
primerjavi z nekaterimi drugimi 
domovi po Sloveniji ugotavljamo, 
da smo bili zelo racionalni. Oprema 
v domu je sodobna, prostori so 
namenjeni življenju in dejavnosti 
današnjega upokojenca, ki je vse 

'drugače dejaven kot so bili starejši 
še pred leti. Dokončnega obračuna

še nismo naredili, bistvenih 
prekoračitev pa biti ne sme. Opraviti 
smo morali tudi nekatera
nepredvidena dela. Predlog
ministrstvu smo že pripravili inupam. 
da bomo naleteli na razumevanje 
tako kot smo doslej.

Zadovoljstvo, pa vendar...
Presrečen sem v tem trenutku. Le 

nekoliko pa mi lepe občutke greni 
pisanje po medijih o tem, da izbor 
kadrov ni bil opravljen na korekten 
način. Gradbeni odbor je v soglasju 
z Ministrstvom za delo, dnižino in 
socialne zadeve opravljal tudi 
funkcijo začasnega sveta, ker s strani 
ministrstva določene zadeve niso bile 
pravočasno urejene. Tako je bila tudi 
objava prostih delovnih mest in 
sodelovanje pri izboru stvar 
gradbenega odbora, ker drugega 
organa ni bilo. Že s tem, ko smo 
prosta delovna mesta objavili v 
številnih medijih, smo pokazali

okoli 70 občanov, to številko smo 
zbrali ob prispelih informativnih 
prijavah. Že ob potrebi po gradnji 
doma je bilo znano, da želijo priti v 
domačo občino tisti, ki so po dmgih 
domovih v Zasavju in po Sloveniji. 
Razgovori z njimi so v teku.

Vrata ne bodo 
nikomur zaprta

Glede na vse, kar je potrebno še 
opraviti, pričakujemo prve 
stanovalce po novem letu. Intenzivno 
se pripravljamo za začetek delovanja 
in ena od priprav je tudi cena 
oskrbnega dne oziroma meseca. 
Glede na oblikovano ceno dnigje po 
Sloveniji in glede na to, da je 
hrastniški dom nov, bomo ceno 
verjetno približali štiridesetim 
tisočakom mesečno. V naslednjem 
letu se predvidevajo pri plačevanju 
določene spremembe. Spremenjeni 
bodo normativi in standardi med 
tistim, kar država zagotavlja vsem

Obiskovalci v dnevnem prostoru.

namen, da želimo izbrati najboljši 
ansambel - ljudi z referencami, ljudi 
s prakso in mlade ljudi, ki se ob delu 
učijo. Za 36 delovnih mest je prispelo 
več kot 500 vlog."

Ro novem letu 
prvi stanovalci

Drago Kopušar je postal v.d. 
direktorja pred kratkim. l*o novem 
letu sc bodo v domu naselili prvi 
obiskovalci in zanje bo najprej 
skrbelo 37 zaposlenih. Dokončne 
ocene oskrbnega dne še ni, okvirno 
pa bo za mesec dni treba odšteti 
okoli štirideset tisočakov. Seveda 
vrata ne bodo nikomur zaprta. Dom 
bo v stavbi in izven nje ponujal 
poleg bivanja še različne zanimive 
dejavnosti.

"Polna kapaciteta doma je 112 
oskrbovancev. Groba razdelitev je 
64 postelj zapokretnein ostalo število 
za manj oziroma nepokretne 
stanovalce. V začetku pričakujemo

domovom po Sloveniji in 
standardom, ki ga domovo dosegajo, 
pa ga lahko dodatno zaračunajo. Te 
spremembe lahko kalkulacijo 
nekoliko spremenijo. Za tiste, ki 
nimajo dovolj sredstev, pa je 
postopek utečen - do določene višine 
so obremenjeni sorodniki, sicer pa 
priskoči na pomoč država.

V domu bomo sprejemali prijave 
neomejeno. Res pa je, da je ta dom 
starejših splošni zavod in določenih 
kategorij prebivalcev, ki so potrebni 
specialnega zavodskega varstva, tu 
žal ne bomo mogli sprejeti. V prvi 
fazi bo za stanovalce skrbelo 37 
zaposlenih, končna šrtevilka pa se 
bo gibala med 42 in 45, kar je v 
okviru sedanjih normativov. V domu 
že pripravljamo program aktivnosti, 
konkretnejšega pa bomo naredili 
skupaj s stanovalci. Organizirati želi
mo tisto, kar bo ljudi najbolj razvese
ljevalo in jih najbolj pritegnilo."

Ivana Laharnar 
Foto: Branko Klančar



Vili Zaletel je prvo zaposlitev našel v Steklarni do leta 1974. Hrastničani so ga bolj 
spoznali, ko je šel delati za "profesionalca" na mladino - ZSMS, kjer je bil do leta 1979. 
Takrat je vodil hrastniško mladino in bil nekaj časa tudi predsednik medobčinskega sveta 
mladine. Potem pa se je pričelo drugo obdobje v njegovi poklicni poti. Zaposlil se je na 
oddelku za ljudsko obrambo kot referent za civilno zaščito, istočasno je bil tudi načelnik 
občinskega štaba civilne zaščite. V tistih letih se je začela generalna prenova prejšnjega 
sistema. Civilna zaščita se je šele začela uveljavljati. Tako je bilo v prvih letih ogromno 
priprav, dela pri organiziranju drugačne civilne zaščite. Istočasno je opravljal naloge 
referenta za veze. To mu je bilo precej blizu, saj je njegov hobi povezan z elektroniko, v 
zadnjih letih pa predvsem z videom. Za prizadevno delo je pred kratkim prejel srebrni
znak civilne zaščite, ki ga je podelil RŠCZ,

Delo načelnika občinskega štaba civilne 
zaščite zelo malo poznamo, kaj zajema delo 
načelnika CZ v Hrastniku?

Delo zajema kompletne organizacijske in 
operativne, skratka vsepripravecivilnezaščite, 
po novem zakonu tudi sistema zaščite in 
reševanja, varovanja pred naravnimi in 
drugimi nesrečami. Kar pomeni, da je 
odgovoren za kompletno organiziranost 
sistema od kadrovske popolnitve posameznih 
enot štabov v okviru občine od KS do 
posameznih podjetij in tudi občinskih enot do 
kompletne operativne priprave interventnih 
enot. Sem spadajo v prvi vrsti gasilci, pri nas 
imamo še reševalno enoto klor v TKI in pa 
rudniško reševalno enoto. Prej smo imeli 
izredno veliko število ljudi in relativno maj hno 
učinkovitost. Ljudje niso bili usposobljeni, v 
glavnem so bili to starejši ljudje v CZ. Sedaj 
je Civilna zaščita bolj strokovno naravnana. 
Enote so se Zmanjšale. Poverjenike imenujemo 
po posameznih krajevnih skupnostih, po 
zaključenih enotah v mestih in naseljih, ki 
prevzamejo naloge vodenja zaščitnih ukrepov 
v svojem okolju. V občini smo obdržali še tri 
štabe v krajevnih skupnostih Steklarna, na 
Rudniku in na Dolu. V vseh ostalih KS pa 
vodijo aktivnosti poverjeniki. Načelnik skrbi 
tudi za operativno pripravljenostjo pri vseh 
nesrečah, ki se dogodijo v občini. Na takšen 
ali drugačen način sem vklj učen zraven, moraš 
imeti celovit pregled nad vsem, kar se na tem 
področju dogaja.

Torej za pasom vedno nosite pager?

Da, pa tudi brez radijske postaje ne gre.

V bistvu morate biti pripravljeni 24 ur 
na dan?

Da, 24 ur, za praznike in ob sobotah in 
nedeljah.

Se na to človek navadi, ali je to kdaj tudi

zato smo ga povabili na pogovor.

obremenitev?

Človek se v bistvu navadi, včasih pa je tudi 
malo nerodno, saj je treba tudi družinsko 
življenje prilagoditi službi.

Se pravi, če sedajle zagori, bova morala 
prekiniti pogovor in boste morali u krepati?

Točno. Ukrepali bi sicer dežurni gasilci. 
Vendar grem vedno zraven, da vidim, če je 
potrebna kakšna večja pomoč, da se organ
izacijsko zadeve pripravijo, da se lahko čim 
prej aktivirajo ljudje in stroji.

Kako bi ocenili svoje ljudi, kako so 
usposobljeni pripadniki civilne zaščite in 
gasilci v Hrastniku?

Rekel bom, da so operativnč/enote, gasilske 
enote, reševalna enota v TKI in rudniška 
reševalna enota dobro usposobljeni, delno

tudi opremljeni, srčni so. To se vidi pri vseh 
požarih, ki so v občini. Na klic sirene se 
odzove od 80 do 100 gasilcev, včasih tudi 
preko sto. Javijo se iz gasilskih domov. Po 
potrebi jih vključujemo v akcijo gašenja.

Požarov je verjetno tudi v Hrastniku še 
vedno preveč?

Število večjih požarov se je zmanjšalo. 
Veliko vlogo odigra že dežurni gasilski 
operativni center. Vse manj še požare pogasijo 
že dežurni gasilci sami. Sirena tuli samo takrat, 
kadar gre za požar večje razsežnosti. Kot smo 
ga imeli predvčerajšnjim ponoči.

V Hrastniku profesionalnih gasilcev ni 
veliko?

Samo dva sta, dejansko operativna. Trije so 
sicer zaposleni, vendar eden je v bolniški že 
praktično dve leti. Dva profesionalno 
pokrivata potrebe občine in širše potrebe. V 
posameznih podjetjih pa so dežurni gasilci 
tako v Steklarni, TKI in Rudniku, ki morajo v 
okviru proizvodnega procesa zagotavljati 
požarno varstvo.

Je še vedno najbolj pogost vzrok za požar 
malomarnost?

Ja, največkrat.

Kako se gasilci obnašajo do tistega 
človeka, ki zaneti požar, ko pridejo na 
pogorišče.

Dejansko ti ni vseeno, ko vidiš, daje prišlo 
do požara zaradi malomarnosti. Vendar je 
odgovornosti takšna, da se v razgovor z njim 
ne spuščamo. V glavnem želimo čim prej 
ogenj pogasiti ali rešiti ljudi. Vse ostale 
okoliščine ugotavljajo strokovnjaki za 
požarno varnost, inšpektor, kriminalisti in 
drugi, ki so za požarno varnost pristojni. Na 
vseh posvetih j e ogromno preventivnega dela. 
Ljudi opozarjamo na pravilno obnašanje, 
ravnanje z ognjem, nevarnosti, da bi bilo 
požarov čim manj.

Se vam ne zdi, da je mesec požarne 
varnosti v oktobru malo neugoden, ko 
pravzaprav ni "sezone požarov"?

V načelu res ni sezone požarov. Ampak 
tudi zagori. Mi pravimo, daje mesec požarne 
varnosti v oktobru, dejansko pa vse akcije 
tečejo preko celega leta. V tem mesecu se 
samo bolj vidijo, organiziramo posamezne 
pokazne vaje, preverjamo usposobljenost
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operativnih gasilskih enot, vsako društvo zase 
organizira vajo, v dogovoru tudi sektorsko, 
kar pomeni, da se vključuje večje število 
gasilskih društev. V letošnjem mesecu 
požarnega varstva smo imeli dve sektorski 
vaji, eno na Dolu, eno pa na Rudniku. Na 
obeh so sodelovala vsa društva.

Koliko je sploh gasilskih društev v občini 
in koliko članov?

V občini imamo osem gasilskih društev, tri 
industrijska in pet prosto volj nih, točno število 
gasilcev nasploh in podpornih in vseh je 
preko 400. Operativnih pa je od 150-180. Na 
podlagi odredbe v lanskem letu, ki govori o 
tem, da se določene naloge prenesejo s 
področja civilne zaščite na gasilska društva in 
gasilske operativne enote mora imeti vsako 
gasilsko društvo 15 operativnih članov. To 
pomeni, da so ti v vsakem trenutku pripravljeni 
in nimajo drugega razporeda. Sicer pa jih 
sodeluje vedno več.

Tudi v Hrastniku je bilo že kar nekaj 
naravnih katastrof, neurja so tudi to občino 
precej prizadela. Kako se organizirate v 
takšnem primeru?

V zadnjih letih smo doživeli vse, od vojne, 
do poplave, plazov, katastrofalnih požarov in 
ne vem česa še ne. Včasih se s sodelavci kar 
malo pohecamo in rečemo: ne vemo, kaj še 
nismo doživeli. Organizacija za katastrofalne 
nesreče ali neurja je več ali manj poznana. V 
tistem trenutku se vključijo v zaščito reševanja 
vse razpoložljive sile, ki se nahajajo na 
območju občine. Ne glede na to, čigavo je 
vozilo - če ga rabimo, ga bomo uporabili, tudi 
vse delovne stroje, takoj se aktivirajo gasilci. 
Ob zadnjem neurju nismo aktivirali posebnih 
enot civilne zaščite, ampak smo skupno z 
delavci Gradbene dejavnosti Hrastnik in 
Komunale Hrastnik reševali. Seveda ne smem 
pozabiti gasilcev. Aktivirali smo vse potrebne 
stroje, sile in sredstva. Preprečili smo bistveno 
večjo škodo. V noči od 28. na 29. junij smo ob 
polnoči že delali s stroji. Predvsem v Čečah. 
Preprečili smo razlitjeBobnain bistveno večjo 
škodo, ki bi jo povzročila voda, če zadeve ne 
bi tako hitro organizirali. Ko smo v Čečah 
rešili situacijo, smo z eno ekipo odšli reševati 
na Ano. Tam so se stanovalci izredno dobro 
organizirali, bili so izredno srčni. Precej stvari 
so rešili sami.

Po televiziji gledate neverjetne zgodbe?

Ja, če imam čas.

Verjetno seje tudi pri vašem delu nabralo 
kaj takšnih zgodbic, ki bi bila primerna za 
to oddajo?

Sicer ne toliko kritičnih, bilo je pa dosti 
podobnih zadev. Omenil bi samo dve, tri iz 
poplav v lanskem letu. Ljudje nam ni so verj eli, 
da smo se vozili s čolnom po potoku Bobnu, 
od Savskega mosta do gasilskega doma. V isti

akciji smo reševali človeka, za katerega smo 
vedeli, da bo v nevarnosti. Že dolgo smo mu 
dopovedovali, da se mora izseliti, opozarjali, 
da naj pohištvo spravi ven, vendar tega ni 
hotel storiti. Ko je voda narasla, je pa začel 
klicati na pomoč.

In ste mu pomagali?

Normalno. Sedaj ne stanuje več v tistih 
prostorih.

Se sva pri zgodbah.

Ob nekem reševanju avtomobila iz Save, 
smo avto potegnili skoraj do ceste, ko se je 
utrgala jeklena vrv in je vse skupaj zletelo

nazaj vSavo. Ksrečismo bili previdni,računali 
smo, da se lahko to naredi, tako da ljudje niso 
bili poškodovani. Nikoli pa ne morem pozabiti 
smrtne nesreče pred domačim pragom. Pod 
mojim stanovanjem je trčilo in ko sem pritekel 
na cesto, da bi pomagal, mi je voznik umrl na 
rokah. Ob vsej pomoči zdravnikov in drugih 
ljudi veš, da ne moreš pomagati.

Verjetno pa so lahko zgodbe tudi bolj 
vesele?

Bilo je tudi veliko komičnih situacij. Ob 
poplavi v letu 1992 smo reševali novo upravno 
zgradbo TKI. Z avtomobilom smo se vozili 
po tirih. Z železničarji smo se dogovorili, kdaj 
bomo peljali. Ko smo okrog treh ponoči odšli 
s kolegi po opremo, sem vprašal železničarja, 
če je tir prost. Rekel je da je. Potem pa se 
peljemo z nivo po železniških pragovih, kar 
naenkrat zagledam v ogledalu avtomobila 
luči. In rečem: "Fantje, vlak gre za nami." Kje. 
Zadaj. Vsi so skočili ven, jaz pa nisem mogel 
avto pustiti tam. Počasi sem se nekako z 
veliko muko prebil čez mastne in mokre 
pragove na drug tir, vlak pa je odpeljal mimo.

Ali vam je kdaj žal, daste odšli iz politike?

Moram reči, da ne. Čeprav smo bili v tistem 
času, ko sem delal v politiki, precej aktivni. 
Stalno seje nekaj dogajalo. Stalno smo bili v 
gibanju. Tudi na tem položaju je delo

razgibano, stalno se nekaj dogaja. Je pa res, da 
so tu popolnoma drugačne zadeve kot v 
politiki. Gre za operativnost, učinkovitost, 
uspešno opravljeno deloje vidno, saj pomagaš 
konkretnemu človeku. Gre za reševanje 
človeških življenj, premoženja, tako da se 
sedanje delo razlikuje od politike.

Ukvarjali ste se precej z elektroniko, 
radijskimi zvezami, videom, pa tudi s precej 
drugimi stvarmi?

Elektomika, radijske zveze, video, so moj 
hobi, zadnjih deset let se bolj resno ukvarjam 
z video dejavnostjo. Imam studio za montažo, 
super VHS, kompletno linijo, digitalno

montažo. Delaj e dovolj, predvsem za izdelavo 
predstavitvenih filmov, snemanje in montaža 
raznih prireditev itn. Včasih bi bil dan 
prekratek, če bi imel 48 ur.

Vas je kdaj mikalo, da bi posneli čisto 
pravi Film?

V film z igralci se ne bi spuščal. Bolj me 
zanima predstavitev posameznih ljudi, vpetost 
v okolje, v katerem živimo. Prvi film, ki smo 
ga naredili v Hrastniku je bil tudi moj prvi 
film, kije bil predstavljen v javnosti. Tega je 
sedaj že toliko časa, da veliko stvari ni več 
takšnih, kot so prikazane v filmu. Šli smo v 
akcijo, da bi obnovili ali na novo zasnovali 
predstavitveni film, predstavili Hrastnik tudi 
širši slovenski in drugijavnosti. Vendar nismo 
našli denarja, da bi to posneli. Vendar tisti, ki 
pridejo v Hrastnik, še vedno radi segajo po 
predstavitveni kaseti Hrastnika.

Pravzaprav ste že precej let nekakšen 
kronist Hrastnika. Imate spravljene vse 
svoje posnetke?

Imam res bogat arhiv, v katerem se najdejo 
prav zanimivi posnetki. Veliko snemam v 
Hrastniku, precej pa tudi na dopustu. Tako da 
včasih koga lahko presenetim z montažo starih 
posnetkov in popestrim kakšne posnetke s 
poroke ali drugačnega praznika.

Marko Planinc
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Zlata vrtnica tudi letos
Trbovlje- Turistično društvo Trbovlje bo skupno s Hortikulturnim 

društvom zasavskih revirjev v Trbovljah tudi letos organiziralo 
zaključno prireditev ob koncu poletne turistične sezone. Tudi letos je 
potekalaakcijaocenjevanjaurejenosti hiš, urejenosti njihove okolice 
in parkov ter nasadov, čistoči okoli trgovinskih in gostinskih lokalov 
ter bencinskih črpalk... Vseh šest podkomisij je svoje delo opravilo, 
glavna ocenjevalna komisijapaje tudi že po predhodnem vnovičnem 
ogledu pripravila dokončen predlog za podeli te v priznanj. Zaključno 
prireditev bodo pripravili v petek, 25. novembra ob 17. uri v domu 
Svobode. Pripravili bodo zanimiv program, s podelitvijo zlate vrtnice 
in priznanj.

T.L.

V spomin umrlih planincev
Trbovlje- Predstavniki Planinskega društva Trbovlje so se ob 

Dnevu mrtvih oziroma Vseh svetih poklonili spominu umrlih in 
ponesrečenih planincev. Že dolga leta v tem času prižigajo sveče v 
njihov spomin na njihovih grobovih. Z vso hvaležnostjo se spominjamo 
njihovega opravljenega dela v času življenja.

T.L.

Jesenski kopalni dan
Trbovlje- Društvo invalidov Trbovlje nadaljuje tudi v jesenskem 

obdobju z organizacijo kopalnih dni v Termah Čatež. Tako bodo 
naslednji kopalni dan organizirali 10. novembra. Podrobnejše 
informacije dobe vsi zainteresirani na sedežu Društva invalidov 
Trbovlje.

T.L.

Moč prijazne besede
Trbovlje- Zveza prijateljev mladine Trbovlje je prejšnjo sredo v 

restavraciji hotela Rudar v Trbovljah organizirala predavanje 
diplomirane psihologinje Marje Strojin iz Ljubljane. Govorila je o 
moči prijaznebesede v domačem okolju, v šoli, vjavnosti in življenju 
nasploh. Takšno predavanje in pogovor bi bilo treba pripraviti še 
večkrat in na raznih okoljih, kajti prijazna beseda bi morala najti 
dobro in lepo mesto povsod tam, kjer jo sedaj pogrešamo, v trgovini, 
gosti lni, na železnici, v avtobusu, v šoli, na delovnih mestih, doma ali 
pa kjerkoli drugje, kjer se ljudje srečujemo, komuniciramo in skupaj 
živimo.

T.L.

Na Dobovcu je živahno
Dobovec- Dobovčani so znani že dolga leta po svoji pridnosti in 

uspešnosti, bodisi pri delu ali pri kulturnem in športnem življenju in 
udejstvovanju. Tako so v okviru meseca požarne varnosti, 25. oktobra, 
izvedli gasilsko vajo, v okviru programa Občinske gasilske zveze 
Trbovlje. Z vodo so pogasili "požar" v osnovni šoli. Po alarmu so se 
domači gasilci in gasilke v dveh do treh minutah zbrali na mestu 
požara in pričeli z gašenjem.

V ponedeljek pa so člani Smučarskega društva Kum-Dobovec v 
svojem smučarskem domu v Trotovniku pripravili jubilejno priredi
tev v počastitev 45-letnice ustanovitve društva. Predstavnik društva 
je orisal delo društva od začetkov do danes, sodelovali so tudi mlajši 
in starejši kulturniki. Na proslavo so povabili predstavnike vseh 
organizacij in društev.

T.L.

Požar v 
stanovanju

V primeru požara na visokih objektih skakanje skozi okna 
ali balkone ni primemo, ker se skoraj vsi poskusi končajo s 
smrtjo ali težkimi poškodbami. Veliko si lahko pomagate 
sami, če se ravnate po naslednjih napotkih:

1. Pomembno je, da ne delate panike, ostanete mirni in 
prisebni.

2. Začetne in manjše požare pogasite s priročnimi gasilnimi 
sredstvi (odeje, prti, pokrovke) ali ročnimi gasilnimi aparati, 
ki so izobešeni na hodnikih ali stopnišču. Uporabite lahko 
tudi vodo, vendar morate pred tem izklopiti električni tok.

3. Če sami ne morete pogasiti požara, o tem obvestite 
stanovalce in gasilce.

4. Do prihoda gasilcev gasite požar in poskrbite zareševanje 
ljudi. Najprej pomagate otrokom, starejšim in bolnim. 
Pregledati morate vse prostore, če morda ni kdo ostal v 
stanovanju.

5. Ko so vsi na varnem poskrbite za dostope za gasilska in 
reševalna vozila.

6. Če je več poškodovanih je treba takoj organizirati prvo 
pomoč in o tem obvestiti zdravstveni zavod..

Kljub hitri pomoči stanovalcev in gasilcev, pa se lahko 
zgodi, da nekateri stanovalci ne morejo zapustiti stanovanja. 
Če želite preživeti, se morate ravnati po naslednjih navodil ih:

1. Če vas preseneti dim v postelji, ne vstajajte, ampak se 
zvalite na tla, kjer je boljši zrak.

2. Če se kadi pri vratih, zamašite reže z mokrimi rjuhami 
ali brisačami. Vrat ali prezračevalnih naprav ne smemo 
odpirati.

3. Če morate na svež zrak, odprite okno, seveda, če j e zunaj 
svež zrak.

4. Splazite se v kopalnico in napolnite kad z vodo. Če ste 
ujeti v stanovanju, je treba o tem obvestiti gasilce tako, da 
izobesite rjuho na okno ali balkon.

5. V stanovanje morate preprečiti vstop nevarnega dima in 
plinov, se uležti ob napolnjeni kadi in se pokriti z mokro 
odejo. Če imate pri roki zaščitno masko, lahko uporabite tudi 
to.

6. NIKOLI ne smete uporabiti dvigala v stanovanjski 
zgradbi, kajti v primeru požara postane jašek dvigala dimnik, 
po katerem potuje dim, plini in visoke temperature.

Da bo klic "na pomoč" prišel na pravi naslov, morate 
poklicati naslednje telefonske številke:

985: Center za obveščanje in opazovanje (velja za vse tri 
občine)

93: Zavod zapožamo varnost Trbovlje (Hrastnikin Zagorje 
nima svoje klicne številke, zato tovrstna sporočila sprejme 
Zavod za požarno varnost v Trbovljah)

41-712,42-296: Občinski operativni center Hrastnik (GD 
Hrastnik mesto)

61-055: Gasilsko društvo Zagorje-mesto
Sporočila o požaru ali drugi nesreči morajo zajemali 

naslednje podatke: mesto požara ali nesreče, obseg požara, 
ogroženost ljudi in premoženja, ime in priimek javijalca 
požara ali nesreče.

Miran Grohar



Obnova doma upokojencev Trbovlje
Trbovlje- Dom Društva upokojencevTrbovlje je razmeroma 

že zelo stara zgradba. Vedno se pojavljajo vse mogoče napake, 
od okvare strehe, pa do okvare elektro ter vodovodnih instalacij, 
sanitarij, oken. Zavoljo tega seje izvršilni odbor tega društva 
odločil, da ustanovi gradbeni odbor, ki ima na skrbi pripravo 
dokumentacije za izvedbo del pa tudi izpeljavo predvidenih del. 
V ta namen so izdelano dokumentacijo predložili pristojnim 
občinskim organom in si pridobili ustrezna dovoljenja.

V teku je tudi akcija za pridobitev potrebnih sredstev za 
izvedbo načrta. Čepravje zgradba videti večja, pa delo nekaterih 
sekcij tega društva stagnira in se ne more dovolj razviti. Društvo 
namreč šteje preko 4500 članov in velik del tega članstva se 
udejstvuje v raznih sekcijah, športnih, kulturnih, ročnodelskih, 
izletniških, planinskih... Vendar pa se delo teh sekcij nikakor ne 
more razviti prav zavoljo pomanjkanja prostora. Temu bi radi 
pomagali na ta način, da imajo v načrtu razširitev nekaterih 
prostorov z raznimi adaptacijami. Po idejni zasnovi gre za 
ureditev prostorov za razna predavanja, večje razgovore, stike 
s članstvom. Načrte so izdelali pri Rudisu, dela pa bo izvajalo 
SGP Zasavje ob sodelovanju upokojencev s prostovoljnim 
delom. Večnamenski prostor bo še kako dobrodošel za izvedbo 
raznih aktivnosti tega velikega in delavnega društva. Z 
obnovitvenimi deli nameravajo pričeti v začetku novembra. 
Letos bodo dela dokončali le v grobem, nadaljevati nameravajo 
prihodnje leto, vse v skladu z danimi možnostmi. Obeta se torej, 
da bodo nekatere društvene dejavnosti, ki so se doslej odvijale 
na hodniku tega doma, svojo dejavnost lahko popestrile in 
obogatile.

T.L.

Aktivnosti v domu Franca Salamona
Trbovlje- Oskrbovanke Doma upokojencev in oskrbovancev 

Franca Salamona vTrbovljah so s svojimi ročnimi deli sodelovale 
ob tednu upokojencevTrbovlje. Pred dnevi so organizirali tudi 
kostanjev piknik, deloma pred domom, deloma pa znotraj 
doma. Dovolj je bilo kostanja, mošta, pa tudi glasbe. V teku je 
še vedno akcija za nakup TV aparatov za vsako nadstropje v 
tem domu. Doslej so ob pomoči in razumevanju nekaterih 
podjetij že nabavili dva TV sprejemnika, potrebujejo pa jih še 
šest. Zelo so hvaležni za sleherno pomoč.

T.L

Trboveljski VIS na Izlakah
Izlake- Pri društvu upokojencev Trbovlje, že deluje tudi 

Vokalno instrumentalna skupina, ki je doslej razvedrila že 
številne upokojence v domovih za upokojence, na raznih 
proslavah, koncertih... Tako so v četrtek, 20. oktobra gostovali 
v Domu oskrbovancev P. Eberla na Izlakah. S svojim programom 
so omogočili sprostitev številnih poslušalcev, obogatili pa so 
tudi praznovanja rojstnih dni oskrbovancev tega doma, ki so 
svoje osebne praznike praznovali v oktobru.

Takoj po praznikih v začetku novembra pa bo Vokalno 
instrumentalna skupina gostovala v Domu oskrbovancev 
Primoža Trubarja v Loki pri Zidanem mostu.

T.L.

Martinovanje v Brdih
Trbovlje- Izletniška sekcija Društva upokojencevTrbovlje se 

odpravlja 11. novembra na Martinovanje v Brda. Avtobus

Pokojninski primanjkljaj
Zavod za pokojninsko in invalidsko zavarovanje je za 

izplačilo oktobrskih pokojnin moral že drugič seči po 
rezervnih sredstvih. To je očiten dokaz, da so odhodki 
večji kot prihodki od prispevkovin hkrati resno opozorilo, 
da se bo treba širše poglobiti v problematiko. Vladni 
strokovnjaki, zlasti tisti iz finančnega ministerstva 
napovedujejo, da bo že prihodnje leto v pokojninski 
blagajni zazijala globokaluknja,saj bo znašal primanjkljaj 
okoli 11 miljard tolarjev. To je velik denar, vprašanje pa 
je ali ga bo mogoče odpraviti z višjimi prispevki, ko pa se 
ve, da kakršnakoli višja prispevna stopnja za te namene 
ne le da ni popularna, niti ekonomsko ni najbolj utemeljena. 
Vprašanje je, če je še kakšna druga pot do odprave 
izgube, kar je ta čas hudo vprašljivo.

Nakateri izvedenci kar naravnost povedo, da se 
določenim spremembam v sedanjem sistemu 
pokojninsko-invalidskega zavarovanja kratko malo ne 
bo mogoče izogniti. V zvezi s tem opozarjajo, da sicer 
povsem razumejo tegobe upokojencev, da pa so tudi v 
gospodarstvu meje preko katerih enostavno ni mogoče, 
če želimo vsaj delno ohraniti njegovo sedanjo možnost 
preživetja. Ta del porabe, če jo je sploh smiselno tako 
imenovati, požira ogromna sredstva. Znan je podatek, 
da je pokoj n iško invalidsko zavarovanje, zdravstveno 
zavarovanje in proračune januarja 1992 terjalo 46 milijard 
tolarjev (24+16+6), letošnjega avgusta pa že 70 milijard 
tolarjev (40+20+10), kar je več kot 50 odstotkov v 
primerjavi z dvema in pol letoma.

Kako odvozlati pokojninsko invalidski vozelj je eden 
izmed resnih odprtih vprašanj, ki ga ni mogoče odpraviti 
niti čez noč, še manj v maniri enostavnega zmanjševanja 
obsega sedanjih pravic upokojencev. Očitno je, da bo 
potrebno zelo strpno, pretehtano, vsestransko 
premišljeno delo in sodelovanje vseh partnerjev.

M. V.

zainteresiranih upokojencev je že poln in prijav na sedežu 
društva ne sprejemajo več.

T.L.

30 let Moškega pevskega zbora
Trbovlje- Moški pevski zbor Društva upokojencevTrbovlje, 

slavi letos 30-letnico svoje ustanovitve. V tem času je zbor 
nastopal ob raznih prilikah bodisi doma vTrbovljah, pogosto pa 
tudi v drugih krajih in domovih upokojencev. Tridesetletni jubilej 
bodo proslavili jeseni letoss posebnim celovečernim koncertom. 
Zelo pa si želijo, da bi zbor tudi številčno okrepili. Zbor sedaj 
vodi Albert Ivančič.

T.L.

V prejšnji številki Zasavca smo trboveljski dom 
upokojencev F.Salamona prestavili na Izlake v članku 
Kostanjev piknik. Še sreča, da upokojenci radi prebirate 
Zasavca in ste tako napako prav hitro ugotovili. Morda pa 
so v domu upokojencev P. E. Jamski na Izlakah prav tako 
pekli kostanje, peli in se lepo imeli.

Uredništvo
■S ....- -------- *
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V soboto, 22. oktobra, je Društvo za kakovost življenja v Hrastniku 
povabilo v goste Lidio Asta - slikarko, psihoterapevtko in pisateljico, 
da bi predstavila svojo novo knjigo Angeli.

Čeprav imaLidia Asta diplomo treh fakultet - ekonomske in filozofske, 
kjer je zaključila študij angleščine in italijanščine ter diplomo na 
Institute for Holistic Rebrthing v Londonu iz psihoterapevtske tehnike 
celostnega rebrthinga, se vse bolj posveča slikarstvu. Njene podobe so 
obiskovalci videli na velikem platnu preko diapozitivov. Slika svoje 
vsakdanje življenske zgodbe z izkušnjami s področja transcendetalne 
meditacije, srečanja s kultnim, magijo, zdravljenju z barvami... Večinoma 
so mavrične prosojne barve, reliefne podobe angelov, poldragih kamnov, 
korenin in drugih predmetov iz narave. Sporočilo ostaja tudi tukaj 
ljubezen, ki jo Lidia razumeva kot sintezo dveh temeljnih polov 
eksistence sveta - človeškega in božanskega, življenja in smrti, dobrega 
in zlega, svetlobe in teme, moškega in ženske. Takšni so tudi naslovi nje
nih stvaritev: harmonija, čistost, angelski svet, učinkovitost, odprtost....

Med predstavljanjem slik je Lidia brala odlomke iz svoje nove knjige 
Angeli: angelski dnevnik, pesmi, pravljice... Glasba na kaseti - Return 
at the angels - je vplivala nadvse pomirjevalno, prav tako njen glas in 
pojavnost. Bila je vsa v belem. Že pred začetkom je razdelila angelske 
karte - reprodukcije njenih slik, ki pomagajo približati kvalitete belega 
sveta. Če si nabaviš cel komplet teh podobic, lahko vsak dan razmišljaš 
o drugem pojmu, kije napisan na kartici - pričakovanje, namen, kaže 
pogled z Zemlje na beli svet in pogled iz belega sveta na Zemljo. Pove

... zvodnica in svetnica ...

tudi, kako pridemo v stik z belim 
svetom in kako lahko sodelujemo 
z angeli. Prebrala je tudi, kaj so 
rekli o angelih otroci: Angeli so 
mir in ljubezen. Je lep, bele 
barve. Vsak ima svojega angela 
varuha, lahko se sporazumevaš 
z njimi... Knjigo sta napisala 
Lidia in Alan skupaj z angeli. 
Njeno delo je individualno, dela 
s posamezniki, vendar je projekt 
plod skupinskega dela. Knjiga je 
nastala v enem mesecu, kar je 
navadno nemogoče. Vendar jim

je pomagal angel hitrosti.
Lidia j e govorila tudi o drugih stvareh, ki sojih želeli slišati obiskovalci 

- kako živi v stanju substilnosti, o energetskih svetovih, o srečanju s 
Kristusom, o svoji hčerki Ani... Omenila je tudi multimedijski spektakl 
Zvodnica in svetnica leta '92. ki so ga raztrgali: Od takrat seje umaknila 
iz javnosti. Tudi njene prve knjige Lidija niso razumeli. Zgražali so se 
predvsem v Zasavju, od koder Lidija izhaja. Pa jih je želela le postaviti 
pred ogledalo. In so bruhali. Tudi ekološki projekti niso uspeli. V 
Sloveniji je težko kaj premakniti, pravi. Veliko bolj je uspela v Nemčiji, 
kjer je imela aprila letos razstavo svojih del. Ta leta seje igrala, da ima 
svet nekaj od nje. Ali pa se ne bo več. Ljudje mislijo, kaj so. Ona ve, 
da ni nič. "Manj meje, več meje." Pri nas je vsega preveč. Preveč krame. 
Ko prečistiš telo, rabiš zelo malo za življenje. Prepričanja so ovira, da 
ljudje živijo po šabloni. Vendar lahko vsakdo izstopi iz igre. Ali obdrži 
verige. Vsak izbere, kar želi. Človek ima neizmerno svobodo. Ona seje 
že pri sedemindvajsetih odločila za drugačen svet. Zdaj bosta z Alanom 
sprejela nov izziv. Prihodnji teden bosta odpotovala v Kalifornijo... 
Mogoče se sploh ne bosta vrnila. Ah pa...

Fanči Moljk

Parnasova pota
Ureja Franci Lakovič

Urška

Spomin
Minilo je že leto dni, 
leto dni odkar te ni. 

Zapustil mene si takrat, 
čeprav si bil premlad.
Še vedno sem s teboj, 

kadar grem na grob tvoj. 
Prižgem ti svečo v spomin, 

spomin poln bolečin. 
Pogrešam te že leto dni. 

leto dni odkar te ni.
Na obiske hodim k tebi še, 
čeprav na plošči vidim le 

tvojo sliko in ime.

Lidia Asta...



ZABELo/O Republiška revija 
podeželskih 

gledališč
Hrastnik

Sluga dveh gospodov, kije bila v petek, 28. 
oktobra, je prva predstava letošnjega 
gledališkegaabonmaja. Te Goldonijeve zgodbe 
se gledalci nikoli ne naveličajo, čeprav kaže 
človeško prevzetnost, pohlep po denarju, 
prevare, podtikanja,... Klasiki so še vedno 
aktualni za sodobnega gledalca. Sploh, če se 
pojavi v novi preobleki, za kar ima zasluge 
Andrej Rozman, kije slovenski javnosti bolj 
znan po TV spotu 3X3. V Rozmanovem 
besedilu je temeljni premik od Goldonija na 
jezikovnem področju. Če se je le dalo, je 
napisal dialoge na novo. Bistven element je 
humor, ki se ne pojavlja samo v komičnih 
dogodivščinah, ampak tudi v živem odrskem 
jeziku. Predstava SLG Celje je doživela 
premiero v režiji Francija Križaja že januaija 
letos, igrajo pa Miro Podjed, Stane Potisek, 
Vesna Jevnikar, Zvone Agrež.

Otvoritev doma starejših v petek, 28. 
oktobra, je popestril kulturni program, v 
katerem so sodelovali šolarji z recitatorji in 
pevci, peli so tudi pevci iz Steklarne. Rudarska 
godba je imela promenadni koncert, Katarina 
Guzej pa je igrala na citre, ko so si ogledovali 
nove prostore.

Na komemoracijah v Hrastniku in na Dolu 
so v soboto, 29. oktobra nastopali šolski 
recitatorji MPZ in godba na pihala.

F.M.
Trbovlje

Zasavski plesni center in Radio Trbovlje,
sta v petek, 28. oktobra organizirala zabavno 
prireditev. Potekala je v Domu svobode na 
Trgu Franca Fakina. Na tem večeru so nastopili 
Aleksander Jež, pevka Vilma Gunzek, skupina 
športnih plesalcev, pripravili pa so tudi 
zanimivo modno revijo. Prireditev je vodil 
moderator BogdanBarovič. Generalni sponzor 
je bil Malgaj d.o.o. iz Trbovelj. Prireditev pa 
so omogočili še drugi sponzorji.

T.L.
Zagorje

Akademski slikar Nikolaj Beer samostojno 
razstavlja v evangeličanski cerkvi v Ljubljani.

Na Izlakah je bil od 27. do 29. oktobra 
seminar za zborovodje mladinskih in otroških 
pevskih zborov. Naslednji dan, 28. oktobra pa 
je Mladinski pevski zbor GŠ Zagorje pripravil 
priložnostni koncert.

Prva predstava za gledališki abonma je 
bila 20. oktobra v DD Zagorje. Nastopilo je 
Slovensko narodno gledališče iz Ljubljane z 
delom Woodya Allena Zaigraj še enkrat, Sam. 
Igro je režiral Boris Cavazza. Obisk je bil 
razveseljiv, saj je dvorano napolnilo blizu 400

ljudi.
Tudi za izredno 28. Filmsko gledališče, ki

je bilo 18. oktobra v DD, je bilo zelo dobro 
obiskano. Ameriško grozljivko Volk si je 
ogledalo čez 160 ljudi. V glavnih vlogah so 
nastopili Jack Nicholson, ki je tudi režiser 
filma in Michelle Pfeiffer.

D.H.J.L.

Litija
V kinu Liti ja, kjer enkrat mesečno poteka 

filmsko gledališče, jebila v četrtek, 27. oktobra 
na sporedu zgodovinska drama Schindlerjev 
seznam.

Zaradi velikega zanimanja za ameriško 
komedijo Kremenčkovi, je bila v kinu Litija v

ZKO Slovenije je v soboto, 22. 
oktobra organizirala srečanje dvaj setih 
gledaliških skupin iz vse Slovenije v 
Slovenj Gradcu in njegovi okolici. Za 
to srečanje so izbrali tudi tri uspešne in 
ustvarjalne gledališke skupine iz 
Zasavja: Prosvetno društvo Dobovec, 
Prosvetno društvo Elektroelement 
Izlake in Kulturno prosvetno društvo 
iz Čemšenika. Dobovčani so nastopili 
v vasi Podgorje pri Slovenj Gradcu z 
igro Serum večne mladosti, v režiji 
Milene Jamšek in Mihe Trošta. Izlaški 
kulturniki so se v Slovenj Gradcu 
predstavili s Fliskovo zgodovinsko 
dramo Gamberška kronika, Čemšeniški 
gledališčniki pa so nastopili v Mislinju 
z Budakovo komedijo Klopčič. Iz 
zagorske občine sta se srečanja lahko 
udeležili dve gledališki skupini, ker je 
bilo lanskoletno srečanje v Zagorju. 
Tokratno srečanjeni bilo tekmovalnega 
značaja. Zaključek srečanja je bil v 
soboto, 29. oktobra.

T.L, D.H.

petek, 28. oktobra posebna predstava za OŠ 
Gabrovka-Dole. V nedeljo, 30. oktobra pa sta 
bili namesto ene kar dve predstavi tega filma.

Skupina De Guitarsje v soboto, 29. oktobra 
pripravila rock koncert v kulturnem domu 
Šmartno. Gost koncerta je bila skupina Bob 
rock.

V kulturnem domu v Šmartnem je bil v
petek, 28. oktobra klavirski večer. Nastopali 
so Andreja Palatinus, Daša Gradišek in Luka 
Hauptman. Gostje so bili tudi člani okteta 
Valvasor.

M.F.

7

Zagorje: Grisman: Firma, Johnson: 
Srečni v ljubezni, Kolenc: Politična kultura 
Slovencev, Kramberger: Lovec na 
homokuinulate, Krišnamurti: Problemi 
življenja, Castaneda; Umetnost sanjanja, 
Človek in njegovo okolje, , Lainšček: 
Vankoštavc, Frančič: Bele smrti,
Huysmans: Proti toku.

Litija: Oxfordova enciklopedija 
zgodovine 01, Oxsfordova enciklopedija 
02, Praznik tisočerih luči, Slovenija 1994 v 
številkah, Škrjanček poje, Študentom na 
pot. Ujma 1989, Ujma 1990, Ujma 1991,

Ujma 1993.
Trbovlje: Stropnik: Štirikrat obsojen na 

smrt, Magnus: Vamos, Tagore: Religija 
človeka, Filmografija slovenskih 
celovečernih filmov, Kuharica sestre 
Vandaline, Fink: Sanje, Voje: Nemirni 
Balkan, Kronski: Pogrezanje, Modrej: 
Čudež ljubezni, Saksida: Mladinska 
književnost med literarno vedo in ...

Hrastnik: Management, Pratchett: Krila, 
Leaf: Zgodba o Ferdinandu, Jaz sem vate, 
tipa vame, Jacobowitz: 150 najpogostejših 
vprašanj o menopavzi, Tagore: Religija 
človeka, Queneau: Cica v metroju, Pevec: 
Luna, violine, Karlovšek: Navzdol in 
naprej, Christie: Božič Hercula Poirota.



Agent s Limited Partibrejkersi

Da se v Mariboru dogajajo stvari, je znano. Da pa so tam taiste stvari 
cenejše kot v Ljubljani, je novo. V mariborskem Štuku je bil 24. oktobra 
koncert mednarodnih razsežnosti. V uvodu so se predstavili domači Agenfs 
Limited v svoji najboljši luči. Odigrali so svoj The best of in počasi 
pripravljali teren za zvezde večera Partibrejkers. Drugi predvozniki so bili 
Hrvati. Kojoti so svoje delo prav tako opravili kot se spodobi. Rock'n'Roll a 
la Croatia. Čeprav niso pokazali nič novega, jih je vseeno bilo dobro slišati. 
Ta mednarodni koncert so zašpalili srbski Partibrejkers, ki so trenutno na

krajši turneji po naših logih. Zanimivo je bilo slišati Agente in Partibrejkersc 
na enem odru. Mnogi namreč Agente primerjajo prav sPartibiejkersi. Zdi se 
mi, da Agenti kljub takšnim primerjavam igrajo precej drugačno glasbo, ki 
je obenem nova in samosvoja. Res pa je, da bi se našel kakšen skupen 
imenovalec. Poleg dobrega sounda in cenejše vstopnice kot v Ljubljani (LJ 
1000, MB 600 SIT) seje koncert vtisnil v spomin še po tečnih redarjih in 
velikemu številu folka. Bilo jih je kar tam okrog šest stotin.

J.N.

Robert Dragar pevec skupine Victory pravi, 
da ima samo eno napako oziroma težavo. Robi se 
namreč nikoli ne more upreti hrani. Revček je 
vedno lačen in tako gotje tisti, ki ga bo vzela za 
moža, saj bo lahko cele dneve le kuhala, pekla,...

Helena Blagne se je med izborom za Miss 
Slovenije po Čateških toplicah sprehajala s
"slikarsko" čepico naglavi.Čepicajeres podobna
takšni, kakršno imajo slikarji, le daje Helenina 
usnjena. Vendar nekaterim njenim oboževalcem 
čepica ni pretirano všeč in imajo še vedno rajši 
Helenco brez kakršnih koli modnih dodatkov. 
(Verjetno bi jo imeli radi tudi brez obleke sploh).

Mojca Mavec prikupna voditeljica oddaje 
Roka rocka, pravi, da se zdaj, ko ima nov videz, 
za kateregaje poskrbela Jelena Leskovar, odlično 
počuti. "Vsak dan sem videti bolj nova, sveža, 
spremenjena in to mi ugaja."

Nataša Pirc, voditeljica TV Dnevnika, je 
resnično tudi navdušena športnica. Skakala je z 
elastiko, se udeleževala raznih tekaških 
prireditev..., zadnje čase pa jo lahko velikokrat 
srečamo na teniškem igrišču, kjer se lahko vsakdo 
prepriča o Natašinih sposobnostih in kondiciji.

Fantje skupine California se vse bolj 
uveljavljajo tudi v tujini. V Ameriki so že 
"zasloveli" s skladbico Rad letel bi, v angleščini 
pa se skladbica imenuje In my dreams. Fantje 
očitno uspešno uresničujejo svoje načrte.

S.G.



ZaTREsIšANA
CrusIh

Warner hoME VidEo/hdRAN Film 
vidEO

"Mislil je, da se gre le za 
zatreskanost. Hudičevo seje zmo
til."

Alicia Silverstone, deklica ki je 
pogrela srca najstnikov širom sveta 
v spotih ameriške glasbene 
skupine Aerosmith je odlično 
odigrala usodno spogledljivo in 
razvajeno najstnico iz ugledne 
bogataške družine. Ona si je za 
tarčo dokazovanja lastne ženskosti 
izbrala nič hudega slutečega 
novega podnajemnika. Nicku

(Cary Elwes) sprva ta njena 
pozornost precej ugaja, (hmmm, 
če dobro pomislim... le komu NE 
bi?...) Kmalu pa mu njena "pozor
nost" prične presedati. Priznan 
raziskovalni novinar si ne sme 
privoščiti afere. Zaveda se, kaj bi 
se lahko izcimilo iz takšnega 
"odnosa". Še več. Celo punco ima 
in način pisanja tabloidov 
predobro pozna.

Romantična obsedenost 
štirinajstletne Darian ima srhljive 
posledice za življenje in delo 
Nicka. Kajti "Karkoli si Darian 
zaželi, to ona tudi dobi. Če pa že

HEWASDEA1IWR0NC

c
SLOVENSKI
PODNAPISI

HETliOUCHT 
tt WAS JUST A CRUSH.

nečesa res ne more dobiti, potem 
tega ne sme imeti nihče..."

Crush je odličen film, poln 
napetosti in nepričakovanih obra
tov. Ljubitelji thrillerjev, (po 
slovensko se jim baje reče 
srhljivke) ki so ga slučajno 
spregledali, ga enostavno 
MORAJO videti. Še posebno če so 
moškega spola in heteroseksualnih 
spolnih nazorov.

Ob Aliciji Silverstone in Caryju 
Elvesu je v filmu opaziti tudi 
Jennifer Rubin in Kurtwooda 
Smitha. Režiser Alan Shapiro je 
po mojem mnenju s filmom 
Zatreskana ustvaril mojstrovino. 
Poleg režije ima na vesti tudi 
scenarij. Pohvalno!

Tommy

HIŠA, &

Kaj tako sterilnega pa še ne! 
To je bila prva misel, ki mi je 
padla na pamet, ko sem vstopil v 
dvorano Delavskega doma v 
Zagorju. Glasboločni ljudje so 
pridkano čičkali na stolčkih in 
poslušali. Nič alkota, nič dima, 
nič norenja.

Hiša je znova dokazovala svoj 
perfekcionizem in zatirala vse, ki 
pravijo, da slovenski jezik ni dober 
za ustvarjanje prave Rock glasbe.

Jungu). Navdušenje v dvorani pa 
je raslo iz minute v minuto. 
Ovacije so bile vse bolj glasne in 
intenzivne. Vzušjeje bilo ta pravo. 
In tudi to je ena izmed odlik 
skupine; da naredijo res dober špil 
ne glede na vplive okolja.

Orleki so pokazali rahlo 
drugačno sliko. Niso takšni 
perfekcionisti, zato njihovi aduti 
tičijo drugje. Z rahlo 
hudomušnimi, socialno

Tokrat so sc predstavili v bolj 
električni verziji. Virtuozna 
predstava, ki bi dala misliti tudi 
kakšnemu Voungu (in morda tudi

obarvanimi teksti in ustrezno 
glasbo znajo prav tako narediti 
dober štos. Sicer je, roko na srce, 
kar dosti folka prišlo na koncert

samo zaradi Hiše. Ko so končali, 
je kar nekaj ljudi dvorano 
zapustilo. Večina se jih je po čik 
pavzi sicer vrnila. Vendar tudi 
Orleki niso razočarali. Izživeli so 
svoj repertoar in spravljali dvorano 
na noge. To jim pravzaprav ni 
uspelo, vendar je za to kriva 
dvorana s prevelikim številom 
stolov. Prav gotovo bi marsikdo 
prišel pod oder malo ponoreti. 
Vendar to, zaradi nekakšne 
sterilnosti dvorane niti ni bilo 
možno. Zagorsko čast je rešila 
skupinica "ta pravega" folka, kije 
norela tam nekje zadaj.

Lepo je videti dve tako dobri 
skupini na enem odru. Dva 
Rockovska spektakla, ki imata 
marsikaj skupnega, pa vendar sta 
tako različna. Pohvala gre tudi 
organizatorju (DD Zagorje), da 
mu je uspelo spraviti vkup dva 
zasavska benda, ki sta oba

sposobna samostojnih koncertov. 
Še malo statistike: ljudi je bilo 
dobrih 250, kasete in CD plošče 
(po sindikalnih cenah) v avli DD 
obeh skupin sta baje šli dobro v 
prodajo, izgredov ni bilo, 
vstopnica je bila relativno poceni 
(450 SIT po komadu). Debata, ki 
smo jo vžgali s prijatelji po 
koncertu kdo je boljši, pa je hitro 
zašla v slepo ulico in smo se raje 
posvetili konstruktivnim čvekom 
o vremenu in davkih.

Kaj zapisati na koncu? Mogoče 
bi šlo citirati kakšen osnovnošolski 
spis, ki se končuj e ponavadi takole: 
Koncert mi je bil zelo všeč, želim 
si še več takšnih dogodkov! In 
mislim prekleto resno. Hiša in 
Orlek sta pač benda ob katerih se 
pocedi slina še tako zahtevnemu 
obiskovalcu. Nasvidenje v 
naslednji ekstazi zvoka!

Jure Nagode



GrSBL lunice
Na gimnaziji in ekonomski srednji šoli je odigranih že nekaj tekem 

košarkarske lige GSBL, tako da lahko delno že vidimo, katere ekipe so letos 
najkvalitetnejše in najbolje pripravljene.

V skupini A vodi ekipa Sonics (2.c) pred Beltinško bando (4.a) in našimi 
profesoiji, ki so se sedaj preimenovali v Terminatorje, kar pa seveda ne 
pomeni, da bodo nepremaglj ivi. V skupini A naj omenim še rekord skupine 
Trotters (3.a), kijekar za 113 košev premagala slabo skupino Zapaljot (1 .c). 
Najboljši strelec tekme je bil Marko Bajda, kije dosegel kar 58 točk.

V skupini B sta na prvem mestu s 100% izkupičkom ekipi Ekonomske 
srednje šole (Dream time 1 in Dream time 2), zato bo dvoboj teh dveh ekip 
prav gotovo vreden ogleda. Na tekmo so posebej vabljeni vsi ekonomski 
ljubitelji košarke..

Torej vse poteka po načrtih, tako sama liga, kot vodenje le te. Za konec 
objavljamo še rezultata zadnjih dveh tekem: Trotters : Zapaljot (116:3), 
Sonics : SNMZ (59 : 55)

Do naslednjegajavljanjapošiljam vsem ljubiteljem košarke lep košarkaški 
pozdrav.

Blaž Bergant

Zmaga Dream teama
No. 2>

V ponedeljek, 24. oktobra, seje v telovadnici gimnazije odvijala napeta 
košarkaška tekma. Začela seje ob 19. uri, pomerili pa so sedijaki združenih 
prvih in drugih letnikov ter dijaki združenih tretjih in četrtih letnikov 
Ekonomske srednje šole. Za Dream team No. 1 (starejši, op.p.) so igrali: 
Srečko Štagar, Gregor Kolar, Miloš Baš, Primož Jelen, Primož Kotar, 
Gregor Guček, Dejan Kralj, Jernej Vozelj (manjkal je najboljši igralec 
ekipe press). Zazmago so se iz ekipe Dream team No. 2 borili: Marko Marn, 
Klemen Kalšek, Marko Praznik, Tomas Likar, Dejan Vukovič in Dejan 
Poboljšak. Zal se je na začetku tekme Srečku Štagarju pripetila manjša 
nezgoda, ko si je lažje poškodoval roko. Po prvem polčasu je bil rezultat 
29:21 za Dream team No. 1. Omenjeni team je največ točk priigral Dejan

Kralj. Rezultat se je do konca tekme hitro spreminjal, tako daje zmagala 
ekipa Dream team No. 2 z dvema točkama prednosti in rezultatom 62:60.

Sodnika na ponedeljkovi tekmi sta bila Dejan Vidergar in Simon 
Kovačič. Zaključimo lahko z ugotovitvijo, da so zaenkrat mlajši v odlični 
kondiciji, ki pa jo bodo morali pridno vzdrževati, da bodo prihodnje leto 
spet zmagali.

Špela Strgaršek

Profesor Robert
Eden izmed trenutno 

najbolj priljubljenih 
profesorjev na Gimnaziji 
je profesor Robert Kodrič 
- geograf. Živi vLjubljani, 
v šolo pa se uživaško vozi 
z vlakom. Za študij 
zgodovine in geografije 
se je odločil povsem 
slučajno. Sicer pa Robert 
ni zadrt geograf, ampak 
se (kolikor mu dopušča 
čas) ukvarja s številnimi 
hobiji. Rad sestavlja 
križanke, igra šah ter 
redno spremlja vse 
pomembnejše športne

dogodke (košarka, nogomet, tenis, ...).
Predenje začel poučevati v Trbovljah, je eno leto opravljal delo 

na gimnaziji v Želimljah. Počasi spoznava Zasavje, in ko pomisli 
na to, da je pred parimi leti poznal le Kum in Retje, se prešerno 
zasmeji.

Rad ima glasbo; najraje posluša Adija Smolarja in dobri stari 
rock. Je tudi velik gurman, ki se prav nikoli ne bo branil vrčka piva.

Robert Kodrič poučuje na Gimnaziji Trbovlje geografijo šele 
okrog dva meseca, vendar si je s skromnostjo, poštenostjo in 
razumevanjem že pridobil zaupanje gimnazijcev.

Monika Kralj
N ........ ........... — ------

Ty z novicami o zaljubljenih 
se vamjkapet oMašava midve s

- saj že v<

Lolek in Bolek



Pri Finžgarju
Že pred odhodom na literarno eks

kurzijo me je najbolj zanimalo, kak
šna je videti Finžgatjeva rojstna hiša.

Sloni v bregu, v vasi Doslovče. Je 
majhna, zato se imenuje kajža. Od 
nje je prelep razgled proti Julijskim 
Alpam z naj višjim vrhom Triglavom. 
Za njo se razprostira gozdiček. 
Obdaja jo sadovnjak in majhen vrt. 
Zraven nje stoji kozolec, kamor so 
spravljali včasih seno. Nasproti njega 
pa se dviga hlevček. Zunanja plat 
hiše je kamnita, streha je krita s 
slamo. Ob vstopu v kajžo je strop 
tako nizek, da se moraš prikloniti. 
V časih so bili ljudje manjši kot danes. 
Iz veže stopiš v čmo kuhinjo. V njej 
zavonjaš poseben vonj po dimu, saj 
so včasih pod stropom prekajevali 
meso in klobase.

V knjigi Moja mladost in moj oče 
Finžgar pravi, da je le kdaj pa kdaj 
dobil košček klobase za mazanje zob 
in tako lažje žvečil kruh. Ob peči je 
prislonjen lesen lopar, ki je bil 
potreben za dajanje kruha v peč. 
Lonce pa so v njej postavljali z 
burklami. Poleg tega so v črni kuhinji 
še razni lonci in grebljica za 
žerjavico. Soba, v kateri je lesena 
miza, šivalni stroj, peč in na njej 
jaslice, se imenuje hiša. Od tu lahko 
gremo v kamro (spalnico), kjer sta 
dve postelji in majhna zibelka, v 
katero so 9. februarja leta 1871 
položili majhnega Franca.

Svoje otroštvo je preživljal v 
Doslavčah na Gorenjskem, po 
končani gimnaziji je postal duhovnik, 
kasneje pa redni član SAZU. Njegova 
dela, slike in dmgo so razstavljeni v 
kletnih prostorih Finžgatjeve kajže, 
kjer je zdaj urejen muzej. V času, ko 
je Finžgar živel, so imeli v tem delu 
hiše "špajz" (shrambo) in sobo deda 
in babice Neže.

Čeprav je bila kajža neudobna, 
majhna in pozimi mrzla, so 
Finžgarjev! živeli v njej srečni in 
zadovoljni.

Maja Dolanc, 7. a, Dol pri 
Hrastniku

Obisk Toneta Pavčka
V torek, 4. oktobra, smo imeli 

kulturni dan. Obiskal nas je znani 
slovenski pesnik Tone Pavček. Zbrali 
smo se vsi učenci OS v Kisovcu in 
nekaj učencev iz Šentlamberta. 
Nobeden ni prišel praznih rok. Vsi 
smo za prireditev odšteli eno prijazno 
besedo, ki smo jo zapisali na listek in 
ga vrgli v platneno vrečo. Zbrali smo 
kar 180 prijaznih besed. Kot je pesnik 
obljubil v pismu, v Kisovec ni prišel 
kisel, temveč veder in nasmejan. 
Prireditev seje začela z uvodno bese
do in čestitko za pesnikov 66. rojstni 
dan. Sledile so recitacije Pavčkovih 
pesmi. Na vprašanje učencev je 
odgovarjal smeje ter se zraven čudil, 
kako zanimivo lahko sprašujejo 
učenci do 5. razreda. Ob koncu je 
Pavček iz velike vreče potegnil 
besedi LEP DAN in DRAGI ter na 
naše začudenje kar izstrelil pesmi o 
njiju. Pesem o SREČI pa nam je 
napisal na plakat in se podpisal.

Upamo, da mu je bilo pri nas všeč 
in mu bo naša šola ostala v prijetnem 
spominu.
Samo Novak, Franci Štrumelj, 5.

c, OŠ Kisovec

Vožnja s kolesom
Učenci smo se s kolesom zb rab na 

šolskem dvorišču. Odšli smo na 
igrišče, nedaleč od šole. Učili smo se 
za kolesarski izpit. Vaje niso bile 
težke, med vožnjo smo nakazovali 
smer. Vozili smo v krogu in delali 
osmice. Sošolki sem posodila kolo.

VOŽNJA 5

hjasa
1AJDIČ

4.0/
35 h

ker ga ni imela Ta ura je zelo hitro 
minila in bilo mi je zelo všeč. Ko 
smo se vrnili v razred, smo 
nadaljevali s poukom. Tovarišica je 
rekla, da bomo še kdaj ponovili uro 
kolesarjenja.
Maja Požun, 4. a, OŠ Ivan Cankar

Pesniška delavnica
Po tednu otroka smo imeli 

pesniško delavnico, kjer smo se tudi 
mi poizkusili v pisanju pesmi. Izbirah 
smo prijazne besede... Ni nam šlo 
tako dobro od rok kot Tonetu Pavčku,

Prvi športni dan
Imeli smo športni dan. Hodili smo 

do Čeč. Tam smo se ustavili in za 
kratek čas počili. Nadaljevali smo 
pot. Hodili smo po gozdu. Nekateri 
učenci so nabirali kostanj. Ko smo 
prišli do lovske koče na Podmeji, 
smo odložili nahrbtnike in pojedli 
malico, ki smo jo imeli s seboj.

Do lovske koče smo hodili uro in 
pol. V kočli smo si lahko kupili čaj. 
Šli smo se igrat. Pri koči so bili voja
ki. Zrak je lepo dišal. Igrah smo se 
lahko eno uro. Ko smo se odpravili, 
smo za seboj pospravili vse papirčke. 
Nazaj smo se odpravili po drugi poti. 
Šli smo do Jagra in naprej po cesti. 
Potem smo šli po travniku. Ko smo 
prišli do Gabrskega, sva z Anito odšh 
k Tjaši. Tam smo se igrale. Razkazala 
nama je celo hišo in vrt. Potem sva se 
z Anito odpravili domov. Bilo je 
lepo.

Sabina Božjak, 4. a, OŠ Ivan 
Cankar

vendar pa je vsak začetek težak in 
vaja, pravijo, da dela mojstra.
Vanja Režun in Urša Železnik, 5.

c, OŠ Kisovec

Mucek
Trije mački za pečjo 
prav veselo predejo; 

in ko pride spel pomlad, 
vsi hitijo vasovat.

Petra Juvan, 4. r, Senožeti

Sreča
Srečo išči tam, 

kjer stanuje ciciban.
Sreča je opoteča, 

mene pa pogosto sreča. 
Anja Kurent, 3. r, Senožeti

Ljubezen
je dan,

ki ga ne prcmoreš sam.
Če se ti pa ne posreči, 
si z ljubeznijo v ječi.

Peter Drnovšek, 3. r, Senožeti



Pol leta je včasih 
premalo za dajanje 
kakšnih ocen in prav 
toliko je minilo od 
kar je pričela z delom 
košarkarska šola 
Dušana Hauptmana. 
Uveljavila seje pred
vsem v ljubljanski 
občini Vič in v 
Zasavju, v Trbo
vljah in Hrastniku. 
V tem času se je 
malce spremenil tudi 
naziv oz. so prvotne
mu imenu dodali še 
naziv športno dru
štvo. I n prav polletno 
delo je bilo razlog za 
kratek pogovor z 
Dušanom Hauptma
nom in vodjem 
strokovnega dela šole 
Rankom Mandičem.

Kako ste si razde
lili delo?

Ranko: Začetek je 
bil kar zahteven saj je 
bilo veliko organiza
cijskih težav in naša 
glavna naloga je bila 
pričeti z delom na 
igrišču in postavitev 
ter organizacija polet
nih kampov na morju 
za katere lahko rečem, 
da so v celoti uspeli.

Kje je potekal 
kamp in kakšno je

bilo delo?
Ranko: Vse skupine, ki 

so sodelovale na kampu so 
bile nastanjene v Portoro
žu, kjer je kamp tudi 
potekal. V vsaki skupini je 
bilo največ dvajset otrok, 
za katere sta skrbela po 
dva vaditelja košarke in 
trije trenerji. Imeli so po 
dva tr eninga na dan, mlajši 
po uro in pol, starejši pa 
tudo po dve uri. V skupine 
so bili razdeljeni po starosti 
in znanju. Za vsako pose
bej je bil izdelan program 
vadbe glede na njihove 
motorične sposobnosti in 
splošno znanje. Osnova 
delaje bilo učenje osnov
nih košarkarskih prvin z 
ali brez žoge, starejši pa so 
imeli zahtevnejši program, 
kjer so pilili dosedanje 
znanje. Večina je na kamp 
prišla brez predhodnega 
znanja in nekateri so šele 
spoznavali košarkarsko 
igro. Ob tem je potrebno 
dodati, da so vsi zelo hitro 
napredovali in da j im tudi 
dve uri treninga ni bilo 
dovolj. V prostem času so 
se v glavnem kopali in 
imeli dr užabne igre. Kamp 
je obiskali tudi Dušan 
Hauptman, z nami pa so 
bili Roman Horvat, 
Grega Belina, Dušan

Jovanovič, Žarko 
Džurišič in trener mlade 
slovenske reprezentance
Lado Gorjan.

Verjetno ste igrali tudi 
tekme?

Dušan: V času kampa 
smo odigrali tekme s porto
roškimi vrstniki in jih 
trikrat premagali in enkrat 
izgubili. Prvi uradni koš 
za šolo je dosegel Urban 
Hauptman in sicer trojko. 
Portorožani so hoteli orga- 
naizirati tudi turnir na kate
rem bi sodelovali domači
ni, šola Petra Vilfana, ki 
je bila v istem času v 
Strunjanu in naša šola, 
vendar pa je turnir odpadel, 
ker se ga iz Vilfanove šole 
niso hoteli udeležiti.

Kako ste delo zastavili 
za naprej?

Dušan: Delo trenutno 
poteka na več osnovnih 
šolah v Ljubljani, pred
vsem na Viču, dogova
rjamo pa se tudi z neko 
srednjo šolo. Nadaljujemo 
z uspešnim delom v 
Hrastniku in Trbovljah. Tu 
velja omeniti še KK 
Hrastnik in njegovega 
predsednika Mirana 
Jeriča, ki so omogočili 
delno kritje stroškov kam
pa na morju in s tem potr
dili usmerjenost na delo z

mladimi. Za tesnejše 
sodelovanje se že dogo
varjamo tudi s KK Rudar, 
kjer že sodelujemo pri 
kadetski ekipi in lahko 
rečemo, da so tudi usmer
jeni za delo z. mladimi.

Kako pa je v Litiji?
Dušan: Dogovori v 

Litiji potekajo, vendar pa 
imamo največ problemov 
s kakovostnim strokovnim 
kadrom. V zasavkem baze
nu je izjemen potencial, ki 
ga želi naša šola izkoristiti 
in mlade pravilno usmeriti 
tudi s pomočjo košarkarske 
šole Dušan Hauptman. 
Smo prva takšna šola, ki 
navezuje tudi slike s 
podobnimi šolami preko 
oceana. Sodelujemo tudi s 
šolo Slobodana Subotiča, 
ki je trenutno trener 
Iraklisa v Grčiji in s šolo 
Jureta Zdovca, ki jo na 
novo odpira v svojem 
domačem kraju. Posku
šamo pa tudi finalizirati 
dogovor o sodelovanju v 
Splitu.

Za konec še kratka 
ocena?

Ranko: Moram reči, da 
sem se od Dušanu precej 
naučil, kljub temu, da že 
precej časa delam z 
mladimi. Predvsem pa so 
mladi z očmi požirali 
Dušanove finte na igrišču 
saj je najbolje na čim lažji 
način doseči koš in športno 
prevarati nasprotnika.

Dušan: Zame je bila to

novost oz. priprava na 
čas ko bom prenehal z 
aktivnim igranjem. 
Presenečen sem bil nad 
zavzetostjo in 
pripravljenostjo na de
lo otrok, saj smo jih 
morali celo poditi z 
igrišč. Vidi sc. da do 
sedaj še niso bili selek 
cionirani in da je na 
nas, da jih pravilno 
usmerimo. Pri sami 
organizaciji je bilo 
nekaj nepravilnosti, ki 
jih moramo še odpra
viti. Najbolj objek
tivno oceno lahko dajo 
starši In udeleženci 
kampa in naših Irenc- 
ningov.

Če izkoristim to 
priložnost te lahko 
vprašam o evrop
skem pokalu. Uvrstili 
ste sc v finalno finalno 
skupino, tekmeci so 
znani, kaj pričakuješ.

Dušan: To je zago
tovo lep uspeh Smelt 
Olimpije. Nasprotniki 
so same kvalitienc eki
pe, že prva tekma z 
Realom pa je pokazala 
pravo vrednost naše 
ekipe. Mislim, da bi 
doma lahko zmagali 
vse tekme, potiho pa 
upam na presenečenje 
in uvrstitev med štiri 
najboljše v skupini in 
nadaljevanje tekmo 
vanja.

Stane Kokalj

NOGOMET

Točki
Trboveljčanom

Radeče papir - Rudar
1:3 (0:3)

Kadeče, stadion Kadeče 
papirja, gledalcev 500, 
sodnik Grabar, strelci: 0:1 
Holeiek (10), 0:2
Breznikar (21), 0:3
Breznikar (30), 1:3
Kačičnik (47).

Radeče papir: Kelenc, 
Kapušin, Stankovič, B. 
Guček (Tutič), Trebše, 
Derviševič (Cetin), D. 
Guček, Kačičnik, Drobne, 
Pirc, Žganec.

Rudar: Dizdarevič,
Grešak, Florjane, 
Zaimovič, Kurež, Žibret, 
Mešanovič, Sotenšek, 
Holešek (Kirbiš), 
Breznikar, Jesih (Ranzing-
er).
- Pred rekordnim števi

lom gledalcev sta v 
lokalnem derbiju tekmeca 
prikazala zanimivo in 
učinkovito igro. Navkljub 
začetni pobudi domačinov 
so gostje nepričakovano 
preko Holeška v 10. in 
Breznikarja v 21. in 30. 
minuti prišli do visokega 
vodstva. V drugem polčasu 
je bilo čutiti silovit pritisk 
domačih in že v 47. miuti 
je po lepi akciji Pirca z 
leve strani z glavo zadel 
Kačičnik. V nadaljevanju 
pa smo videli podjetno in 
napadalno igro Radeča- 
nov, gostje pa so do
mačega vratarja Helenca 
ogrožali iz hitrih

protinapadov. Sodnik 
Grabar iz Ptuja je sodil 
izredno rigorozno, saj je 
poleg pokazanih treh 
rumenih kartonov v 40. 
minuti poslal med gledalce 
tudi trenerja Trboveljča
nov Ocvirka.

Trboveljčani so tako še 
vedno na odličnem tretjem 
mestu, le dve točki za 
vodilnim Zagorjem, Rade
čam pa so trenutno še na 
tistem zadnjem mestu, ki 
zagotavlja obstanek v ligi, 
torej osmem, vendar pa 
imajo enako število točk 
kot enajsto uvrščena ekipa 
Domžal.

F.Č,

Zagorjani
prepričljivo
Zagorje - Slovan 8:0 

(4:0)
Hrastnik, igrišče AIK 

Hrastnik, gledalcev 500, 
sodnik Glazur (Ptuj), 
strelci: 1:0 Petrušič (7), 
2:0 Petrušič (II), 3:0 
Hadžič (39), 4:0 Petrušič 
(41), 5:0 Poglajen (58), 
6:0'/.lak (62), 7:0Poglajen 
(Sl), 8:0 Petrušič (90).

Zagorje: Stankovič, 
Kurež, Haralovič, Hadžič, 
Buovski, Kranjc, Kern 
(Šink), Barič (Povšnar), 
/lak, Petrušič, Poglajen.

Slovan: Dežman
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(Miklavčič), Kržišnik, 
Božič, Deisinger, Lorger, 
Kendič, Winterleitner, 
Pepelnak, Kamiishida 
(Rakovič), Begič, Jeršin 
(Sivko).

Zagorjani nadaljujejo z 
odličnimi igrami v 
drugoligaškem prvenstvu 
in še naprej ostajajo na 
prvem mestu. Tokrat so v 
Hrastniku gostili Slovana 
in bili izredno "radodarni", 
saj so gostje v Ljubljano 
odšli z. osmimi zadetki v 
svoji mreži. Pred tekmo si 
ni nihče upal napovedali 
tako visoke zmage 
Zagorja, saj mlada ekipa 
Slovana slovi po tem, da je 
izredno nevarna v gosteh, 
kar so navsezadnje okusili 
tudi igralci Rudarja.

Že v prvih dveh minutah 
je imel Poglajen dve lepi 
priložnosti, a je bil v

zaključnih strelih nezbran.
V 7. minuti je Pctrušič po 
kombinaciji z Žlakom s 
16-tih metrov premagal 
nemočnega Dežmana. V 
11. minuti je bil spet v 
glavni vlogi izvrstni 
Petrušič, ki je že drugič 
zatresel mrežo gostov, 
potem, ko je preigral 
celotno obrambo. V 14. 
minuti so gostje prvič 
streljali na vrata 
Stankoviča, a je bil 
zagorski vratar na mestu.
V 39. minuli je Kern 
izvajal kot, podal do 
Kureža. ki je žogo le 
preskočil, do nje je prišel 
Hadžič in dosegel tretji 
zadetek. Dve minuti kas- 
nejejePetrušič prejel žogo 
na 16 lih metrih preigral 
celotno obrambo, ter zadel 
vratnico, žoga pa seje od 
nje odbila v gol. V 43.

minuti je sodnik Glažar 
zarad i o s trega prekrška nad 
Žlakom izključil
Deisingerja.

V drugem polčasu so 
"rumeni" nadaljevali z 
učinkovito igro. V 58. 
minuti je hitri Poglajen 
izkoristil darilo gostujoče 
obrambe in že petič 
zatresel mrežo gostov. V 
62. minuti je Haralovič 
prodiral po krilu, podal do 
Poglajna, ki je nesebično 
podal do Žlaka. ki je s 
čudnim strelom matiral 
vratarja Slovana. V 81. 
minuti je prodorni Šink 
centriral v kazenski prostor 
gostov, lam je bil najvišji 
Poglajen, ki je z glavo 
dosegel svoj drugi zadetek 
in sedmega zagorskega. 
Ko so gledalci že zapuščali 
štadion, je Petrušič 
izvedel pravi show, ko je
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Usodna Annapurna
Trbovlje - Dne 9. 

septembra je odšla na 
pot v Neapel devet
članska alpinistična 
odprava Obalnega 
alpinističnega odseka. 
Glavni cilj odprave je 
bil pristop na vrh 
Annapurne IV (7525 
m). Vodja odprave je 
bil dr. Žare Guzej, 
član te odprave pa je 
bil tudi Matevž 
Lenarčič, član AO PD 
Trbovlje. Taje imel še 
poseben cilj, namreč, 
da hi z jadralnim 
padalom skočil z vrha 
te gore.

Potem, ko so v 
Katmanduju uredili 
vse formalnosti za pri
stop na goro, najeli 50 
nosačev za prenos 
opreme in hrane in 
dobili spremljevalca - 
oficirja neapclske 
vlade, so se odpravili 
na osemdnevni pohod 
do baznega taborišča. 
Ves čas je bilo vreme 
deževno in ves čas hoje 
je člane odprave dež 
močil od jutra do 
večera, le zadnji dan

se je nekoliko zboljšalo. 
Med potjo so bili deležni 
tudi večjih in manjših 
zemeljskih plazov, ki so 
jim pogosto prekrižali pot. 
Izredno so narasle tudi 
vode, tako, daje bil prehod 
preko potokov in rek 
mnogo težavnejši kol sicer 
v normalnih razmerah. 
Nekatere udeležence od
prave so se lotevale razne 
bolezni in kar je bilo naj
hujše, ogromna množica 
pijavk sc je spravila na 
odpravarje in jim sesala 
kri. Potem, ko so uredili 
bazni tabor, so se po kratki 
klimatizaciji lotili gore. 
Bazni tabor so postavili na 
višini 4750 m. Metevž se 
je skupno s soplezalko na 
višini 6800 m lotil 
postavljanja tabora. Med 
potjo sta napela plezalne 
vrvi, postavila šotor in ga 
opremila z najnujnejšo 
hrano in drugo opremo in 
se nato vrnila v bazni tabor. 
Pri drugem pristopu, po 
katerem sta postavila še 
naslednji tabor, pa sta ugo
tovila, da so jim krokarji 
uničili šotor, požrli vso 
hrano in razcufali puhov

ke. In v takih razme
rah, ob hudem, moč
nem vetru, pri katerem 
se človek ni mogel 
premikati in vzpenjati, 
je bilo treba prenočiti. 
Višinske razmere in 
hud veter so pri zelo 
nizkih temperaturah 
storilasvoje. Pomrzni
le so jim noge in da ne 
bi prišlo še do česa 
hujšega, seje hilo treba 
obrniti in sestopiti. Pot 
do vrha je bila nekako 
prosta in lažja naprtim 
strmini v spodnjem 
delu, vendar veter in 
pomrznjene noge 
vzpona niso dopu
ščale. Matevž se je 
pospešeno vrnil v 
bazo, nato pa nazaj v 
Katmandu, potem ko 
gaje zdravnik oskrbel 
za prvo silo. Pri 
letalski družbi so mu 
šli na roko tako, da sc 
je 20. oktobra že lahko 
vrnil domov, medtem, 
ko je večina ostalih 
članov odprave še 
skušala priti na vrh 
Annapurne IV.

T.L.

.... »

Naj nogometaš 
Zasavja

Drugoligaši so odigrali še eno kolo. Radečani 
so doma prepustili točki Trboveljčanom, 
Zagorjani pa so dodobra napolnili mrežo gostov. 
Pri Trboveljčanih je bi tokrat najboljšiBreznikar, 
pri Zagotjanih že tretjič zapored Petrušič, pri 
Radečanih pa seje tokrat najbolj izkazal Trebše.

Ocene: Zagorje - 9.kolo: 5 Petrušič, 3 Kern, 1 
Poglajen; Rudar - 9.kold: 5 Breznikar, 3 
Sotenšek, 1 Zaimovič; Radeče; - 9. kolo: 5 
Trebše, 3 Pirc, 1 Kačičnik.

Skupaj: 27 Petrušič, 22 Zaimovič, 20 Kelenc, 
19 Žibret, 17 Kačičnik in Pirc, 15 Drobne, 14 
Barič, 12 Kem, 11 Stankovič, Uranič, Sotenšek 
in Holešek.9 Poglajen in Trebše. 8 Žganec, 7 
B.Guček, Breznikar in Ahlin,6 Hadžič, Ranzingcr 
in Dizdarevič,5 Mešanovič, Tutič, Cetin, Buovski 
in Haralovič, 4 Florjane, 3 Turšič, Kurež, Kic, 
Kapušin, Gršak in Grčar, 2 Žlak, 1 D.Guček, 
Alič, Plazar in Košak.

Strelci: 10 Petrušič, 8 Drobne, 7 Holešck. 4 
Kačičnik in Poglajen, 3 Hadžič, 2 Žibret, 
Zaimovič, Žlak, Barič, Pirc, Breznikar in 
Ranzinger, 1 Uranič, Barbek, Žganec, Cetin in 
Knavs.

neumorno preigraval 
igralce Slovana, ki so pred 
Petrušičem padali kot 
"veje z drevesa" in 
nenazadnje porinil žogo v 
prazno mrežo gostov ter s 
tem dosegel svoj četrti 
zadetek na tekmi in 
dokazal, da je v izvrstni 
strelski formi (v 12-tih 
kolih je dosegel 10 
zadetkov) in postavil piko 
na i k najvišji letošnji 
prvenstveni zmagi 
Zagorjanov.

P.M.

Točki ostali 
doma

Jadran - Litija 3:0 (1:0)
Kozina, igrišče Kozine, 

gledalcev 200, sodnik 
Mijatovič (Lj), strelci: 1:0 
Volji (7), 2:0 Klariča (56) 
in 3:0 Sinkovič (84).

Jadran: Dujmovič,
Jusič, Sinkovič, Kompara, 
Voljč, Ercigoj, Božič, 
Klariča, Mavrič, Vatovec 
in Sinkovič D.

Litija: Grošelj, Golnar, 
Uršič, Lahkovič, Medved, 
Begič, Zajc, Lajovic, Račič 
(Groboljšek), Simič in 
Mele.

Lilijani so žal že v 7. 
minuti prejeli prvi zadetek. 
Vratar Groboljšek je 
posredoval z roko izven 
16 metrskega prostora. 
Prosti strel je izvedel 
domači hranilec, najbolj 
spreten pa je bil veteran 
Robert Voljč, ki je 
izkoristil zmedenost 
gostujoče obrambe in 
povedel domačine v 
vodstvo. V nadaljevanju 
prvega polčasa Lilijani 
niso znali izkoristiti 
priložnosti.

V drugem polčasu so bili 
boljši domačini, ki so 
dosegli drugi zadetek po 
napaki gostujočega 
vratarja Grošlja, ter nato 
po lepi kombinaciji dosegli 
še tretji zadetek.

M.Š.

Delitev točk
Litija - Arne Tabor 69

0:0
Litija, igrišče Litije, 

gledalcev 150, sodnik 
Sedič (Lj).

Litija: Grošelj, Horžen, 
Groboljšek, Begič, Props, 
Lakovič, Zajc, Golnar 
(Martič), Lajovic, Simič 
(Rozina) in Mele.
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Trbovlje - Organi
ziranost ženske košar
ke v Zasavju ima v 
nekaterih krajih kot sta 
naprimer Litija in 
Hrastnik že daljšo tra
dicijo, kar pa ne bi 
mogli trditi za Trbo
vlje. V Trbovljah so 
pred dvema deset
letjema že poizkusili 
organizirati žensko 
košarko, žal pa ni bilo 
posluha. Nekatere 
igralke so nadaljevale 
v drugih klubih, večina 
pa je prenehala igrati. 
Da bi bilo vredno delati 
z dekleti v tej dolini 
govori tudi dejstvo, da 
pravizTrbovelj prihaja 
trenutno najboljša 
slovenska igralka

Polona Dornik.
V pričetku letošnjega 

leta je prišlo v Trbovljah 
do oživitve ženske 
košarke. Pričelo seje delati 
z učenkami na OŠ Trbovlje 
in ekipi mlajših pionirk se 
je že v prvem nastopu na 
državnem prvenstvu OŠ 
uspelo uvrstiti v polfinale, 
to je med 12 ekip v 
Sloveniji.

Aktivnosti so se širile in 
prišlo je do ideje o usta
novitvi ženskega košar
karskega kluba v Trbo
vljah. V okviru Društva 
Studio J in - Jang je ta ideja 
realizirana. V ŽKK Jin - 
Jang so pristopile tudi 
igralke iz Hrastnika s svo
jim trenerjem. Sedaj delajo 
z igralkami štirje trenerji

in sicer: Niko Toplak. 
Sandi Šparcmblck, 
Aljoša Pišek in Alma 
Knaus, ki je hkrati 
predsednica Društva 
Studio Jin - Jang. 
Nadaljni načrti kluba 
so, da bi se vse ekipe 
čim bolj pripravile na 
tekmovanja, ki sledijo 
in da bi pridobili čim 
večje število deklet v 
to sredino. Ob dobrem 
pedagoškem in stroko
vnem delu z ekipami 
želijo pridobiti čim več 
ljudi, ki so pripra
vljeni z delom in finan
čno pomagati k uspe
šnemu razvoju ženske 
košarke v Trbovljah in 
Zasavju.

Aljoša Pišek

————■—*

Arne Tabor 69:
Jakupovič, Boc, Bolarič, 
Zamuda, Lipovec, Miljuš, 
Zadravec, Groznik 
(Lučič), Grašič, Centa 
(Verbič) in Milenkovič.

V enakovredni igri sta 
si ekipi razdelili točki. Več 
od igre so imeli domačini 
čeprav so nastopili brez 
štirih standardnih igralcev 
(Gnjatica, Račiča, Uršiča 
in Medveda). Najlepšo 
priložnost v celi tekmi za 
zadetek je imel Mele v 80. 
minuti, žal pa je njegov 
strel z glavo odšel preko 
stative v gol out.

Tekma je bila fair, 
čeprav so bili na obeh 
straneh podeljeni po štirje 
rumeni kartoni. Sojenje je 
bilo izredno dobro.

M.Š.

ROKOMET
Pomembni

točki
Inles Ribnica - Rudis 

Rudar 17:21 (10:9)
Ribnica, dvorana 

športnega centra, 
gledalcev 500, sodnika 
Požežnik(Ce)in Repenšek 
(Rečica ob Savinji).

Inles: Žagar, Zbašnik, 
Ilc 6, Marolt, Pajnič 3. S. 
Mihelič 1, Lesar 1, A. 
Mihelič, Fajdiga 1, Dokič 
1, Obračanin, Inškaper 3.

Rudis Rudar:
Lipovšek, Medved 3, 
Fajdiga 1, Žibert, Vrbnjak, 
Kosec 1, Senčar, Čater 8, 
Čop 4, Voglar 4, Lesjak.

Po slabi igri v zadnjih 
kolih so si Trboveljčani še 
kako želeli zmage v 
Ribnici. Ribničani so 
srečanje začeli zelo podjet
no in z lepo igro ves čas 
vodili z zadetkom 
prednosti. Tudi ob polčasu 
so imeli pred ni st enega 
zadetka, kar naj bi jim 
omogočalo lažje nada
ljevanje. Lepo so začeli 
tudi drugi polčas in povedli 
z 11:9. Potem so se 
varovanci trenerja 
Žagarja le prebudili in s 
štirimi zaporednimi 
zadetki izid izenačili. Nato 
so domačini povsem 
izgubili rdečo nit in

Trboveljčani so ob 
številnih napakah domače 
obrambe zlahka dosegali 
zadetke in povečevali 
svoje vodstvo.

Vsekakor sta osvojeni 
točki zlata vredni, saj bo 
malo ekip v Ribnici 
naletelo na tako slabo 
razpoložene domače 
igralce. Osvojeni točki pa 
nista pomembni samo za 
Trboveljčane, pač pa so z 
izidom zelo zadovoljni 
tudi v Litiji, saj se bodo po 
njihovih ocenah. Lilijani 
prav z Ribničani borili za 
obstanek v družbi 
najboljših.

B.K.

Nova plat
Inženiring Šarbek - 

Prevent 21:16 (9:4)
Litija, športna dvorana, 

gledalcev 400, sodnika 
Puntarič (Logatec) in 
Juratovec (Vrhnika).

Inženiring Šarbek: 
Jere, Špelič, Dobravec, 
Špende 9, T.Kogovšek 3, 
Kolar 4, B.Kogovšek, 
Mandelj 4, Verbajs 1, 
Peterlin, Gradišek, 
Doblekar.

Prevent: Pavlič, Pori, 
Leve 4, Soršak 4, Bari, 
Štrigl 2, Mave 1, 
Leskovšek 2, Sokolovič 4, 
Doberšek 3, Kleč, 
Matovič.

To je bila popolnoma 
nova ekipa v primerjavi s 
sredino pokalno tekmo z 
istim nasprotnikom, ko so 
Lilijani izgubili z 9 zadetki 
razlike. Predvsem je bilo 
opaziti veliko več 
borbenosti in želje po 
dobrem rezultatu, kar seje 
videlo v odlični igri v 
obrambi. Za nameček je 
imel svoj dan še vratar 
Doblekar, kije ubranil vse 
strele s sedmih metrov v 
prvem polčasu. Domači so 
gostom dovolili v prvih 20. 
minutah le 2 zadetka (8:2), 
do konca polčasa pa vsega 
skupaj 4. Začetek drugega 
polčsa je bil malo bolj 
nervozen s strani domače 
ekipe vendar je trener 
Kokalj vzel v pravem 
trenutku minuto odmora in 
domači so z dolgimi napadi 
uspešno zaključevali

akcije in držali razliko 5,6 
zadetkov do konca in 
pomembne zmage. 
Prenervozni gostje, ob tem 
pa v drugem polčasu tudi 
grobi, niso mogli ustaviti 
Špendeta, ki je dosegel 
zadnjih 5 zadetkov za 
domače, zadnjega s 
strelom, ko je bil s hrbtom 
obrnjen proti golu z 
razdalje 12 metrov. 
Gostom ni pomagal niti 
trener Kleč, ki se je tokrat 
pojavil v dvojni vlogi kot 
trener in igralec.

S.K.

Lahka zmaga
Radeče papir - Brežice 

30:19 (15:12)
Radeče, športna 

dvorana, gledalcev 300, 
sodnika Kumer in Bujso 
(oba MB).

Radeče papir: Skušek. 
Potočnik 2, Doberšek 6, 
Rizmal 4, Rus, Zahrastnik 
5, Belak, Oblak 5, 
Kolander, Sotlar 8, Mitič, 
Kavšek.

Brežice: Škof, Slatner, 
Pinterič 2, Kopnič, 
Gabron, Šiško 3,M. Avsec, 
G. Avsec 5, Resnik 1, 
Alinger 5, Gorenc 3, Logar.

Radečani so začeli 
tekmo zelo bledo, saj so

bili prepričani, da jim 
ekipa, ki še nima točk, ne 
more biti enakovreden 
nasprotnik. Toda dogodki 
na igrišču so pokazali, da 
so gostje stopili v igro 
ambiciozno in se slabim 
domačinom uspeli solidno 
upirati vse do konca prvega 
polčasa. V nadaljevanju so 
se domačini razigrali šele 
po vstopu vratarjaKavška. 
ki je po nekaj odličnih 
obrambah navdihnil 
soigralce, ki so do konca 
srečanja razliko iz minute 
v minuto povečevali in ob 
koncu z enajstimi goli 
razlike le pokazali svojo 
pravo vrednost.

F.Č.

Točka v 
gosteh

Polet-Dol23:23(10:9)
Murska sobota, 

dvorana OŠ, gledalcev 
100, sodnika Cvelbar 
(Semič) in Medek 
(Metlika).

Polet: Kuhar, Murgelj 
3, Sečko 2, Kovačič 2, 
Lovenjak 2, Ferer, Slamar, 
Čemela 2, Merica 4, 
Horvat 3, Žugelj 5, Pehar.

Dol: Šuštar, Kranjc 1, 
Bekavac 6, Selak 1, Ule 1, 
Plevnik 2, Moljk 4,

Špajzer, Raušl 8, Tavš, 
Šantej, Logar.

Po izredno slabem 
začetku Dolanov, gostitelji 
sov 9. minuti vodili 4:1, v 
trinajsti 6:3, je trener 
Vrhovnik po minuti 
odmora preobrnil potek 
igre svoje ekipe, tako da 
so gostje do polčasa 
zmanjšali prednost 
domačih na en zadetek. V 
nadalje v nju so Dolani 
povedli z 11:10 nato pasta 
na sceno stopila izredno 
pristranska sodnika. Z 
njuno pomočjo so 
domačini vodih s 15:12, 
nakar so Dolani z delnim 
izidom4:0 povedli s 16:15. 
Prednost so obdržali do 
sedem minut pred koncem, 
ko so še vodili z 22:19. 
Nato sta sodnika po 
tekočem traku izklj učevala 
dolske rokometaše, ob 
izidu 23:23 dosodila še 
sedemmeetrovko za 
domačine, katere pa le ti 
niso uspeli realizirati. 
Dolani so sicer imeli zadnj i 
napad, katerega pa ob 
čudnih sodniških kritrij ih 
niso uspeli zaključiti s 
strelom na vrata. Žal je 
tako sicer boljša ekipa 
ostala prikraj šana za drugo 
točko, ki bi Dolanom v



nadaljevanju prvenstva še 
kako koristila.

J.P.

Pokalni tekmi

Bolezen 
opravila svoje

Inženiring Šarbek - 
Prevent 17 : 26 (8:11)

Litija, športna dvorana, 
gledalcev 400, sodnika 
Babič (Domžale) in Čeak
(W-

Inženiring Šarbek:
Jerfe, Špelič 1, Dobravec 
2, Špende. T. Kogovšek 1, 
Kolar 1, B. Kogovšek 1, 
Mandelj 8, Verbajs 2, 
Gradišek 1, Peterlin, 
Doblekar.

Prevent: Mavrič, Pori 
1, Leve, Soršak 3, Bari 4. 
Strigi 1, Mave 3, 
Leskovšek 2, Sokolovič 8, 
Doberšek 4, Matovič, 
Gologranc.

V prvi tekmi osmine 
slovenskega pokala so si 
gostje priigrali verjetno 
preveliko prednost, da bi 
še verjeli v presenečenje 
in v končno zmago 
Litijanov. Gostom je 
pomagala tudi bolezen, saj 
je pol domače ekipe bolne 
in ni bilo pričakovanega 
deleža Kolarja. Špendeta 
in vratarja Doblekarja. 
Tako je domači trener dal 
priložnost mlajšim
igralcem za katere pa lahko 
rečemo, da so zadnjih 10 
minut opravičili njegovo 
zaupanje. Pri gostih sta 
največ pokazala
nepremagljivi vratar 
Matovič in strelec 
Sokolovič.

S.K.

Le trije goli
Rudis Rudar - GPG 

Grosuplje 26:23 (11:10)
Trbovlje, dvorana Oš, 

gledalcev 300, sodnika 
Tomšič (Lj) in Wutej 
(Mb).

Rudis Rudar: D.
Lipovšek. Medved 7, 
Fajdiga 3, Vrbnjak. Kosec 
1, M. Lipovšek, Senčar 2, 
Čater 5, Čop 1, Voglar 6, 
Šikovec 1, Mudrinič.

Grosuplje: Jambrovič,

Koščar, Guzej 1, Viršek 6, 
Avakumovič 2, Lesar 3, 
Potokar 2, Kotar 8, Zrnec, 
Predalič 1, Marič, Marolt.

Nepričakovano so gostje 
iz Grosuplja zaigrali zelo 
odločno in se skozi celo 
srečanje enakovredno 
kosli z nerazpoloženimi 
domačini. Igra, kakršno so 
pokazali Trboveljčani 
proti drugoligašu, je 
zaskrbljujoča predvsem za 
nadaljevanje ligaškega 
dela prvenstva, prednost 
treh golov pa je daleč od 
Željenega pred povratnim 
srečanjem v Grosupljem.

B.K.

Četrti poraz
Sava Kranj - Zagorje 

20:17 (11:9)
Kranj, igrišče Stražišča, 

gledalcev 50, sodnika 
Kersnič in Šakič (oba Lj).

Sava Kranj: Gotz, 
Janša 4, Oman 1, Fajfar, 
Gros, Mrak 8, Bertoncelj 
1, Rajgelj 2, Pišljar 2, 
Fireder N. 1, Fireder M. 1, 
Hafner.

Zagorje: Žerko, Bolte 
10, Klopčič 3, Sedej 2, 
Čibej, Zupančič, Nedeljko, 
Smole 1, Remic 1, Peško.

Zagorjanke nadaljujejo 
črno serijo porazov, saj so 
v svojem šestem nastopu 
zabeležile še četrtega, ter 
z samo dvema osvojenima 
točkama ostajajo Via 
začelju lestvice. Igralke 
Save iz Kranja so bile 
tokrat pretežak zalogaj. V 
prvem polčasu so na 
igrišču prevladovale 
Krajnčanke, ki so vseskozi

držale izid v svojo korist, 
gostje pa so spet slabo 
zaigrale v obrambi. V 
drugem polčasu jev vrata 
vstopila Janja Peško in 
ubranila nekaj nevarnih 
strelov ter omogočila 
soigralkam, da so izid 
dvakrat izenačile in sicer 
na 14:14 ter 15:15, za kaj 
več pa niso imele dovolj 
moči. Pri Zagorjankah se 
je poleg Peskove izkazala 
še Boltejeva, kije dosegla 
10 zadetkov.

P.M.

KOŠARKA
Še vedno 

neporaženi
Smelt Olimpija (ml.) - 

Iskra Litus (Litija) 60:74 
Ljubljana, dvorana 

Tivoli, gledalcev 80, 
sodnika Gelter (Ra
dovljica) in Gojkovič (Lj).

Smelt Olimpija: 
Stepanja 15, Sok 4, 
Tomažin 10, Belina 21, 
Perkovič 5 in Novak 5.

Iskra Litus: Kandžič 
12, Bassin 4, Peterlin 5, 
Planec 8, Narat 19, 
Bošnjak 12 Deležan 6 in 
Šiško 8.

Igralci Iskre Litusa so 
poleglnterierjapo 10. kolu 
tekmovanja v SKL A2 še 
vedno neporaženi. Lilijani 
so na vročem parketu v 
tivolski dvorani po 
začetnem vodstvu 2:0 
vodili preko celega prvega 
polčasa, čeprav je moral 
trener Andrej Žagar v 10. 
minuti zaradi treh osebnih 
napak zamenjati naj

boljšega strelca Janka 
Narata. V drugem polčasu 
so mladi igralci Smelt 
Olimpije rezultat dvakrat 
izenačili in celo povedli. 
To pa je bilo vse, kar jim 
je uspelo, kljub veliki želji 
po zmagi. Poudariti velja, 
da bi bil lahko končni 
rezultat v korist gostov iz 
Litije še veliko višji, kar 
pa jim na srečo domačinov 
zaradi velikega števila 
zgrešenih metov na koš ni 
uspelo.

M.Š.

Težka zmaga
Pivovrana Laško - 

Ježica 77:75 (37:36)
Pivovarji so se še nekrat 

dodobra poigrali z živci 
svojih zvestih navijačev. 
Ti so po lepi zmagi 
Laščanov v prejšnem kolu 
proti Cometu v 
Slovenjskih Konjicah, 
pričakovali zanesljivo 
zmago tudi proti mladi 
ekipi ljubljanska Ježice. 
Toda zgodilo sejedrugače. 
Če ravno gostiteljem ne 
gre oporekati želje in 
borbenosti, so do novih 
točk prišli šele po 
ogorčenem boju, v katerem 
so ob odličnem 
nasprotniku imeli proti 
sebi tudi nerazpoložen 
sodniški par. Zlasti 
Kranjčanu Kolarju gre 
zasluga, da je bila tekma 
negotova in zmagovalec 
neznan praktično do zadnje 
sekunde. Resnici na ljubo 
pa velja dodati, da so za 
razplet dogodkov največji 
krivci Laščani sami. S 
slabo in neučinkovito igro 
zlasti v napadu so skorajda 
dovolili presenečenje, ki 
bi jih ob koncu lahko stalo 
tudi uvrstitve v play off. 
Vujovič 27 za domače in 
Božič 35 za goste sta bila 
najučinkovitejša strelca 
tega razburljivega 
srečanja.

J.P.

KEGLJANJE
Še en 
poraz

Eho Hrastnik - Slovan 
1:7 (5046:5255)

Tomše - Gostinčar 0:1

(855:897), Mijatovič - 
Ilnikar 0:1 (803:854), Z. 
Drame - Sajovic 0:1 
(846:890), Jazbinšek - 
Martinčič 0:1 (822:827), 
Šeško - Janša 1:0 
(885:884), Duh - Zorman 
0:1 (835:903).

Hrastničani so proti 
favoriziranim gostom 
doživeli še en visok poraz, 
kar pomeni, da bodo 
rešitev za obstanek v ligi 
morali iskati v tekmah za 
neposrednimi tekmeci. 
Kot zanimivost dodajmo, 
da so gostje z doseženim 
rezultatom postavili nov 
rekord hrastniškega 
kegljišča, katerega so 
vsega tri tedne imeli 
domačini.

J.P.

MALI
NOGOMET

Inženiring
Šarebek

izpdel
Litija - Preteklo nedeljo 

je bilo na razporedu zadnje 
kolo zaključka NNL 
ljubljanskega področja v 
organizaciji KM N 
Inženiring Šarbek. Pred 
polno dvorano so domači 
igralci, ki so veljali za 
favorita razočarali. V 
odločilni tekmi so izgubili 
z 2:1 z moštvom San 
Remo, klub boljši igri saj 
so zadeli tudi tri vratnice a 
žoga ni in ni hotel v gol. 
Edini zadetek za Inženi
ring Šarbek je dosegel 
Indof. Tako so pari 
nedeljskega polfinala 
Vuko - San Remo in A 
Gamma MM - Gradvin. 
Zmagovalca se bosta 
potem pomerila v finalu, 
zmagovalec pa se bo 
uvrstil na zaključek 
državnega prvenstva v 
malem nogometu. Lansko 
leto je bila to domača 
ekipa, letos pa žal ne bo 
tako, kar je nemalo 
razočaranje. Rezultati 
zadnjega kola: Gradvin - 
Cik Cak 2:4, Gratik - A 
Gamma MM 6:2, Vuko - 
Strmec 3:1, Inženiring 
Šarbek - San Remo 1:2.

S.K.

KOŠARKA
Člani: Hrastnik - 

Ptuj 105:75 (61:31), 
Rogla - Rudar 69:85 
(27:44).

Kadeti: Pivovarna 
Laško - Iskra Litus 
49:45 (20:27), Celje B 
-Rudar 51:77 (24:38).

Pionirji: Trbovlje -

Elektro Šoštanj 51:48 
(26:27), Hrastnik - 
Trbovlje 38:64 
(13:37).

ROKOMET
Kadeti: Kaj Dol - 

Spot 19:28 (11:12), 
Inžiniring Šarbek - 
Spot 11:20 (5:12).
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Promet
Hrastnik - 22. oktobra zvečer se

je Z.I. s traktorjem odpeljal od 
planinskega doma v Gorah in se po 
nekaj metrih prevrnil na bok. 
Poškodovano je bilo le vozilo. Ker je 
bilo pri postopku ugotovljeno, da 
Z.I. za vozilo nima vozniškega 
dovoljenja, bo zoper njega podan 
predlog sodniku za prekrške.

Litija - 23. oktobra ob 13.30. uri 
je državljan BiH O.H. z neprimerno 
hitrostjo vozil po Topil niški ulici. 
Pred desnim ostrim ovinkom je začel 
zavirati, zaradi česar gaje zaneslo na 
levo stran vozišča. Trčil je v vozilo, 
ki ga je nasproti pravilno pripeljal 
P L. Nastalo je za okrog 100.000 SIT 
škode, državljanu BiH pa je bil 
začasno odvzet potni list, bil pa je 
poslan tudi k sodniku za prekrške.

Litija - 23. oktobra ob 16.45. uri 
je M.A.J.. ki je vozil po magistralni 
cesti, pri Renkah zaradi prevelike 
hitrošti v ostrem desnem ovinku 
zapeljal s ceste. Trčil je v odbojno 
ograjo, jo prebil in zapeljal v Savo. 
Nastala je materialna škoda. Lažje 
poškodovan voznik bo predlagan 
sodniku za prekrške.

Hrastnik - 25. oktobra ob 22.40. 
uri je voznik osebnega avtomobila 
F.A. pri križišču na Trgu Franca 
Kozarja vzvratno zapeljal s 
parkirišča na cesto in pri tem 
spregledal kolesarja H J. Kolesarje 
padel in se poškodoval, vendar seje 
po pomoči v zdravstvenem domu, 
vrnil domov. F.A. bo moral k sodniku 
za prekrške.

Trbovlje - 27. oktobra ob 15.40.
uri je na Petrolu na Trgu revolucije 
prišlo do trčenja, ker je voznik 
osebnega vozilaO.P. pri nepravilnem

premiku vozila zaprl pot vozniku 
tovornega vozila D.U.

Kradejo kot 
srake

Hrastnik - Hrastničan Š.A. je 
policistom 25. oktobra prijavil, da 
naj bi mu nekdo od 15. oktobra do 
dneva prijave odtujil tri betonske 
cevi, ki jih rabi pri gradnji 
stanovanjske hiše v Turju. S tem je 
bil oškodovan za okoli 30.000 
tolarjev. Policisti o tatvini še zbirajo 
obvestila.

Hrastnik - V noči na 21. oktober 
je neznanec vlomil v osebni avto, 
parkiran na Trgu Franca Kozarja, ter 
iz njega odnesel avtoradio Tokia in 
okoli 40 kaset. S tem je oškodoval 
lastnika za okoli 60.000 tolarjev. 
Policisti so storilcu za petami.

Kresnice - Policiste je 24. oktobra 
ob 13.30. uriS.l.izKresniškegaVrha 
obvestil, da mu je neznanec dan prej 
okrog 20.30. ure izpred železniške 
postaje v Kresnicah ukradel kolo z 
motorjem. Le to je bilo najdeno dan 
kasneje, storilec pa ni znan.

Požar
Hrastnik - Na 10 krat 5 metrov 

velikem gospodarskem poslopju 
lastniceR.I.iz Krnic seje25. oktobra 
okrog 20.50. ure vnel požar. Delno 
je zgorelo poslopje, okoli dve toni 
sena, pralni stroj, štedilnik in manjši 
plug. Dva prašiča iz svinjaka, ki seje 
nahajal v spodnjih prostorih, sta bila 
hudo opečena. Gasilci so požar 
lokalizirali in preprečili vžig 
sosednjega poslopja. Pri požaru, ki

ga je po ugotovitvah povzročil 
samovžig sena, je nastalo za okrog 
200.000 tolarjev škode.

Tragično
padel

Preska - Pri urejanju okolice 
svojega vikenda v Preski nad Kos- 
trevnico, seje 26. oktobra ob 12.25. 
uri M.J. tragično ponesrečil. Pri delu 
je padel 2,5 metra niže na beton in na 
kraju nesreče podlegel poškodbam 
glave.

Ogroženi
šolarji

Trbovlje - Na OŠ Revirski borci 
sta se 26. oktobra ob 13.15. uri 
pojavila bivša učenta K.E. in K.U. in 
od dežurnega učenca zahtevala 
denar. Ker ga ni imel, sta ga pretepla 
in zapustila. Zoper njiju bo podana

kazenska ovadba.
Zagorje-27. oktobra okrog 15.50. 

ure je Zagorjan R.S. na hodniku 
srednje šole fizično in verbalno 
napadel dijaka. Ker R.S. policistom 
ni neznan, bo po zbranih obvestilih 
zoper njega podana kazenska 
ovadba. Policisti naprošajo občane, 
da jih o takih primerih, zaradi 
takojšnjega ukrepanja, tekoče 
obveščajo.

Sava
šumi

Litija - Delavci PGM Hotič so 25. 
oktobra ob 12.25. uri z delovnim 
strojem iz reke Save potegnil 
poškodovano blagajno, ukradeno pri 
vlomu v stanovanjsko hišo v 
Ljubljani. V njej so ostali le 
dokumenti. Dan kasneje ob 13. 
uri so iz Save potegnili še ročno 
bombo, ki jo je pozneje uničil 
pirotehnik.

Aufbiks
Z' Tudi sestre si skačejo v lase. V Volčji jami sta se G.A. in 

G.M. tako divje udarili, da soju morali umiriti kar policisti. 
No, ker so ugotovili, daje G.A. malo pregloboko pogledala 

v kozarec, sojo napotili k sodniku za prekrške.

Jk Makadamske ceste so polne 1 ukenj, na tisti, ki vodi v naselje
Draga, pa se bile očitno tako globoke, da seje P.B. 25. oktobra 
popoldne odločil, da jih bo kar sam zakrpal. Mimo se je 

pripeljal P.I. in izstopil iz avtomobila. Pa ne z namenom, da bi 
pomagal, je spoznal P.B., ko gaje P.I. začel bunkati, in kamenje, 
namesto v luknje, pometal vanj. P.B. gaje z lopato nazaj. Policisti 
so ju pomirili in P.I. predlagali sodniku za prekrške. Pred roko 
pravice bo moral stopiti tudi popravljalec lukenj.

Nedrja Barbare (gostinski lokal) so 26. oktobra divje 
drhtela, ker je P.A. iz njih konzumiral preveč alkohola. 
Izbruhal se bo lahko pred sodnikom.

Ukradli kip
Podkumčan K.F. je 25. 

oktobra obvestil policiste o 
tatvini nabožnega kipa iz 
kapelice poleg njegove 
hiše. 3001et star ki p je visok 
okrog 80, širok okrog 50 
centimetrov in težak okrog 
40 kilogramov. Kdor bi 
karkoli vedel o kipu Marije 
z Jezusom v naročju (slika), 
naj to sporoči na PP v 
Zagorju. Hkrati policisti 
obveščajo vse lastnike 
starin, naj svojo lastnino 
primemo zavarujejo, saj so 
goljufivi preprodajalci že 
dalj časa na delu.



Split
Med Šibenikom in Splitom leži še slabih sto 

kilometrov jadranske magistrale. (Ja, prav tiste 
magistrale, ki je dobila svoje ime na dražbi 
odpadnih cest.) Če'je Šibenik mesto, je Split 
velemesto. Domovanje Hajduka leži v smogu in 
prometni gneči. Na vhodu v mesto te pri prvem 
semafotju napade gneča mulcev oboroženih z 
vodo in krpo. Zapodijo se na vetrobransko steklo 
in ti ga bolj zamažejo kot očistijo.
Znebiš se jih na dva načina; da jim daš 
nekaj drobiža ali pa, da se v pravem 
trenutku prižge zelena luč. Slednji 
način je bolj ekonomičen, vendar je 
tudi bolj vezan na srečo. Če pogumno 
slediš napisom CENTAR po nekaj 
urah ugotoviš, da se voziš v krogu in 
da kraja z imenom center sploh ni. Z 
mojo drago sva to ugotovila precej 
hitro in tako "prišparala" veliko 
bencina in živcev. Na slepo sva zavila 
iz glavne ceste in se kot po čudežu, 
znašla ob neki, na hribčku ležeči, 
trdnjavi. Parkirala sva, šla v trdnjavo 
in ugotovila, da je tam pomorski 
muzej, knjižnica, arhiv in - nobenega 
človeka Vseeno sva si ogledala na 
prostem postavljene eksponate in 
izkoristila srečno najdbo za pripravo

načrta, kako se bova prebila do moija Iz trdnjave 
se razprostira prelep pogled na mesto. Edina želja 
je bila, da si ogledam znamenito Dioklecijanovo 
palačo.

Ko nama je končno uspel preboj do moija, sem 
parkiral ob neki tržnici. Edino upanje nama je bilo, 
da najdeva turistično agencijo in kakšen prospekt 
mesta Split "Oprostite, (za božjo voljo, nikdar ne 
recite izvinite) gdje je Dioklecijanova palača,"

vprašava na agenciji. "Pa tu, evo sto metara 
odavde." Šele takrat sem izvedel bridko resnico, ki 
mi jo je zgodovinski učbenik zamolčal. Palača je 
že zdavnaj porušena, na njenih ruševinah pa je 
zraslo mesto Split. Natančneje, stari del mesta 
Ohranile so se le nekakšne kleti. Sicer zanimivo 
mestno jedro nama ni potešilo radovednosti. Ker 
so nama na prejšnji turistični agenciji podtaknili 
nekakšen zanič italijanski prospekt, se z mojo 

drago odpraviva iskat agencijo katere 
slogan je: "Turizem smo ljudje". 
Agencij, kolikor ti srce poželi. Vendar 
vse zaprte. Ko končno najdeva eno 
odprto in vprašava za kakšen bolj 
human prospekt mesta, nama 
odgovorijo: "Nemarno! Stare smo 
bacili, a novi još nisu natisnuti." Kaj 
hočeš, to je turistični Split. Ko pa sem 
se vrnil domov v Trbovlje, je bil 
rompompom. "Kaaaaj, v Splitu si bil, 
pa nisi šel na Marjana? Tam je super! 
Pa Kaštele nisi videl, kaj si pa sploh 
delal v Splitu?” Priznam, precej meje 

"g mikalo, da bi zamahnil z roko, češ kaj 
ro1 mi bo Split, saj sem tja skočil samo na 
^ Poljud, kjer je Hajduk premagal 
^ (Milan, Real, Ajax... - vstavi po 

potrebi) in odšel takoj domov.
Jure NagodeNeokrnjena narava okolice Splita.

Druga zanimivost so mestne hiše. Vse so 
podobne "beli hiši". Videla sva jih šest, saj sva 
obiskala glavna mesta šestih zveznih držav. Jeff 
naju je peljal tudi na srečanje republikancev v 
svojem okrožju, kjer je njihov predsednik. Taka 
zdmženja so v Ameriki zelo pogosta. Kadarkoli 
smo se potepali naokrog, smo pazili, da smo zašli 
v tako imenovano "rush hour", ko Američani med 
četrto in peto uro popoldne hitijo iz služb. Takrat 
je na cestah in ulicah prava zmeda. Najin gostitelj 
nama je razkazal tudi delovanje borze. Kot hi 
padla v mravljišče. Prav čudila sva'se, 
da se vsi listi ljudje, ki so mahali z 
rokami, med seboj tudi razumejo.
Veliko bolj kot ta poslovna naglica 
nama je bilo všeč kopanje na bazenu, 
ali pa preganjanje po toboganih v 
aqualandu, posebno še zato, ker sva 
lahko opazovala čedne lifeguards, ki 
si med počitnicami na ta način služijo 
žepnino. Zvečer smo si ogledali tudi 
značilno rodeo predstavo. Kansas City 
je znan po svojem stadionu za rodeo.
Prvič sva v živo videla predstavo, ki 
sva jo sicer poznala le iz filmov 
oziroma TV. Bilo je zelo razburljivo.

Na žalost pa sva enkrat ušpičila 
veliko neumnost. Ker sva doma 
gledala po televiziji oddaje 
"Neverjetne zgodbe", sva preverila,

če res drži številka 911. V nekaj trenutkih je 
pripeljalo pet policijskih avtomobilov. Zgrožena 
Madeline je najprej obtožila Jessico in Justina, 
vendar sva takoj priznala svojo napako. Jezno 
naju je prepustila policistom, ki so pridrveli k 
vratom. S strahom sva razložila, da sva tujca, in da 
nisva mislila nič hudega. Lepo smo se pogovorih 
in obljubila sva, da ne bova več preizkušala 
ameriške učinkovitosti. Še kar nekaj časa so nato 
policijski avtomobili kontrolirali območje Jeffove 
hiše.

To je nekaj utrinkov iz najinega dvomesečnega 
bivanja v Ameriki. Obiskala sva osem zveznih 
držav in njihova glavna mesta, spoznala čudovite 
prijatelje in doživela mnogo nepozabnih trenut
kov. Bomt je odkril svoje "izgubljene" sorodnike, 
doživela sva Chichago z njegovo najvišjo zgradbo 
na svetu in se vozila z ladjo po reki Missoury. Vse 
to ne bi bilo možno brez prijazne dmžine Prelog*- 
in številnih donatorjev doma v Sloveniji, zato še 
enkrat vsem hvala.

Sponzorji, ki so omogočili potovanje: PTT, 
ZRC, Jože Mešiček Zlatar, Drago 
Kozina slastičarna, Gostilna 
Slovenec Jože Peško, Svedra Poldi 
Alauf, Gostilna Planina Miran Jurše, 
Foto Anton Podbevšek, Kmetijska 
zadruga, Kamnoseštvo Germadnik, 
Tapetništvo Solina, Radio Trbovlje, 
Mctronic Comet, Ribarnica Tomas, 
TET, Tika iz Trbo vclj; Avtomehanik 
Hribar, Kristina Turk, Cvetličarna 
Lenarčič, Avtoservis Slavko 
Mikolič, Zasavc, Optikus Irena 
Trampuš, Piramida, LDS, 
Ekonomske storitve llregar- 
Leskovšck, Vitago iz Zagorja; 
Medijske Toplice Izlake, EPSI 
Nazarje, Kovina Šmartno pri Litiji, 
Jelinčič d.o.o. Kojsko.

Janez Rus in Borut MrakPot nazaj.



"Smrt je trenutek najvišje samote, v kateri
prvič in poslednič srečaš samega sebe."

Tibetanska knjiga smrti
Človek živi v "senci" smrti. Ve, 

daje neizbežna in da seji ne da uiti.
Celotna problematika človekovega 
življenjajepod tem pečatom. Vendar 
človek kot razumno bitje težko 
sprejme svoj konec, tudi ko je 
razumsko povsemjasen. Svojo smrt 
skuša preseči z domnevami o 
neuničljivosti življenja in tako 
zavrača misel o lastnem koncu. To 
zavračanje se veže za dokazovanje 
človekove dvojnosti: telesne in 
duševne. Telo je smrtno, minljivo, 
duša je večna.

Smrt je v naši družbi še vedno 
tabu. Sigmund Freud pravi, daje v 
podzavesti vsakdo od nas prepričan 
o svoji nesmrtnosti. Za človeka je 
smrt zadnj i kritični trenutek življenja 
in nima zanj več pomena, ko pride.
Lahko je pomembna za tiste, ki 
ostanejo živi. V naši, moderni družbi 
je "odprava umrlega" izgubila inti
men in pristen značaj .Tudi smrt seje 
zbirokratizirala: človek umira in 
umre daleč od svojcev, pogosto 
priključen na Stroje, ki naj bi mu 
podaljšali življenje, nima več besede 
pri lastnem umiranju... Podatki 
kažejo, da kar 4/5 ljudi v razvitih 
državah umira v bolnicah. Smrt 
postaja diskretna, higiensko

zapustiti. To je osnovno načelo joge. Vendar ni 
dobro, da preveč trpimo za umrlimi. Normalno 
je, da smo žalostni, vendar s prevelikim trpljenjem

zavarovana, samotna.

vlečemo nazaj individualno dušo umrlega (jivat- 
mo). Pravilno je, da duši umrlega pošljemo naše 
dobre želje in molimo za njen mir in osvobojenje, 

saj mir za dušo pomeni, da najde 
svojo svobodo v kozmosu, ali da v 
nekem novem telesu lahko začne 
novo življenje, saj se le-to ne konča, 
ko umre telo.

Na pogrebu se vsak sprešuje: "Kaj 
j e smisel ži vij enj a? Nekega dne b om 
tudi jaz ležal tu in vse bo minilo." 
Na svet smo prišli paznih rok in 
tako ga bomo tudi zapustili. 
Kabirdas pravi: "Ko sem se rodil so 
se vsi smejali in se veselili, le jaz 
sem jokal, ker vem, kaj pomeni 
boriti se v tem svetu. Jaz bom kljub 
temu naredil takšna dela, da bom 
odšel z radostjo, a ljudje bodo 
jokali." Naredi zato nekaj 
pametnega v svojem življenju, ne 
samo za sebe, ampak za vse.

Na tem svetu bomo vedno 
doživljali izgube. Ne obstaja trajni 
dobitek, saj nič in nikogar ne 
moremo za večno zadržati. Naša 
dolžnost je, da ljubimo bližnje, da 
smo pozorni do vseh in pomagamo 
drugim. Mi ne živimo samo za sebe, 
ampak tudi za druge, vendar ne 
smemo občutiti vezanosti, ker 
nekega dne bomo morali oditi in se 
ločiti od vsega, razen od nečesa: 
naše karme.

Mija Južina

osamljenost pa so obsojeni tudi tisti, 
ki so na pragu smrti. Izgubila se je pristnost 
tradiciolanega slovesa od umrlih, ostala pa je 
teatraličnost, takšna kot ta - ob Dnevu mrtvih, ki 
seje odvijala na grobovih in ob njih. Slovo in 
ohranjanje spomina na mrtve je dandanes drago 
za "žalujoče ostale", saj se skorajda vse plača. Pri 
tem pa živi tekmujejo, kajti tudi spomin na mrtve 
je stvar prestiža.

Vendar pa naj bi ti dnevi, ko obiščemo grobove 
svojih sorodnikov, znancev in prijateljev, imeli 
globljo vsebino. To bi lahko bil čas, ko bi skušali 
razmisliti o sebi, o minevanju, kije edino večno 
in o tem, kako lahko najbolj pomagamo ljudem, 
ki so na pragu smrti.

Kaj o smrti menijo jogiji? Tisti, ki seje rodil, 
mora umreti - to je neizpodbiten zakon. Mi smo 
prepričani, da nam nekaj pripada in to nočemo 
izgubiti. Zaradi tega napačnega stališča trpimo, 
žalujemo, smo depresivni... Najbolj smo navezani 
na svojo družino, kar je prav. Radi moramo imeti 
svoje sorodnike, jim pomagati in želeti vse dobro, 
a ni potrebno, da pretirano žalujemo in jokamo 
za njimi, ko umrejo. Vsi moramo nekega dne vse

ŽIVLJENJE JE IZZIV
Knjiga Učbenik stabilnega življenja, ki jo 

je v knjižnici Toneta Seliškarja predstavil 
eden od avtorjev- Tomaž Flajs, j e namenjena 
samoizpopolnjevanju in osebni rasti. Je 
rezultat izkušenj avtorjev pri konkretnem 
delu z ljudmi. Živimo v razburkanem času, 
polnem sprememb in stresnih situacij, zato j e 
pomembno, da znamo najti mir v sebi. Človek 
v sebi nosi mnogo več potencialov, kot se jih 
dejansko zaveda. Sporočilo knjige je, da vse 
probleme, s katerimi se vživljenju srečujemo, 
moramo najprej reševati tako, da se obrnemo 
k sebi.

Knjiga je sestavljena iz treh delov. Prvi 
del - Pogovori ob izkopljenem televizorju - 
nakazuje pot drugačne komunikacije, bolj 
kreativne, kjer igra ključno vlogo pozornost. 
Ponazarjajo, na kakšen način je mogoče 
sočloveka globje dojeti - res kot človeka in

ne le kot predstavo, ki jo imamo o njem. 
Dostikrat ljudi obravnavamo preko 
vnaprejšnje naravnanosti, kar preprečuje 
komunikacijski pretok. Avtorji se dotaknejo 
tudi meditacije - zavestnega vzpostavljanja 
stikas svojim najglobjim bistvom, kije izvor 
naše prave notranje moči. Opisujejo različne 
vaje za poglabljanje pozornosti, izboljšanje 
komunikacije, sprostitve, umiritve, vaje za 
ohranjanje stabilnosti...

V drugem delu knjige je slovar, ki vas 
seznani s samim seboj. V njem je vsebina 
prvega dela podana na drugačen, bolj 
analitičen način. V tretjemdelu papredstavijo 
program Gama, iz katerega je knjiga 
pravzaprav izšla. Ta program izvaja Center 
za duhovno kulturo že pet let počeli Sloveniji 
(prejšnji mesec so bili tudi v Trbovljah) in je 
neke vrste alternativa uradnemu 
izobraževanju.

M.J.



V četrtek, 6. oktobra, se je zbralo v sejni 
sobi Delavskega doma v Hrastniku okrog 
trideset ljudi, ki sc sprašujejo, kdo so. Tak je 
bil namreč naslov pogovora na temo osebnega 
duhovnega razvoja. Vodila gaje Ida Štendler, 
ki je predstavila svojo izkušnjo pri iskanju 
resnice o sebi.

"Nimam koncepta za predavanje. Prišla sem 
se pogovarjat..." je dejala vitka, sproščena in 
simpatična ženska zgodnjih srednjih let. In tako

je tudi bilo. Najprej je razložila, da se ukvarja 
predvsem z zenom, vrsto meditacije z Japonske, 
kjer greš na trenutno - na bliskovit način prideš 
do razsvetljenja. To je osnovni način tehnike, ki 
se imenuje inteziv razsvetljenja. Znana je tudi 
tehnika ekskalibur, kjer režeš stvari, ki ti ne 
ugajajo - odpraviš jih na hitro. Ida Štendler vodi 

o tem dvodnevne tečaje, da se naučiš 
odstraniti tisto, kar želiš. Da si ustvariš 
življenje, ki ti je všeč. Drugačnega 
razmišljanja se učimo korak zakorakom. 
Najpomembneje je, da se imaš rad. To 
pomeni, da skušaš vse sprejeti, kar si 
storil. Tudi če ni bilo kaj prav, si ne 
očitaj. Ne prepiraj se s sabo. Mnogi pa si 
radi naložijo kazen v raznih oblikah. 
Ena izmed naj hujših je na primer ta, da 
si ženske nastavijo "kretena", ki jih 
ponižuje in mori celo življenje. In 
obratno. Tudi si ni treba na vse kriplje 
prizadevati, da te imajo vsi ljudje radi. 
Tako in tako ne moreš vsem ugajati.

Seveda pa ni nobena tehnika, s katerimi si 
pomagaš, dobra za vse. Tudi se ne da čez noč vse 
spremeniti. Vsak dan je potrebno nekaj napraviti

m

zase - čeprav med pomivanjem posode. Ko pride 
določena situacija, tehniko uporabiš. Uporabiti 
je treba vse, kar že veš. Gram prakse je več 
vredno kot tisoč knjig, je izjavil njen mojster. 
Skrivati stiske ni dobro. Bolje je, da poveš, kar si 
zalomil in se temu na koncu celo smeješ. Za vse, 
kar počneš, pa si odgovoren sam.

Udeleženci so tudi razpravljali, kdaj se ljudje 
začnejo zanimati za duhovnost. Prevladuje 
mišljenje, da imaš težave - bolezen, razveza, 
alkohol,... Vendar ni nujno. Večina se že dalj 
časa zanima za to področje, potem pa naenkrat 
dozori... Leta pri tem niso pomembna. Res paje, 
da prevladujejo ženske.

Ida Štendler, gospodinjam gnostična svečenica 
iz Ljubljane je prinesla pokazat kup literature: 
Rukekojeleče, Zdravlje, bioenergija, joga, Vrata 
brez vrat, Žabja molitev in druge. Vedno večjih 
prevajajo v slovenščino.

Zaključili so s pomembnim dejstvom, ki ga 
mnogi ne dojamejo celo življenje - nimaš pravice 
spreminjati drugih - spremeni sebe.

Fanči Moljk

Ljudje so ponoreli v zadovoljevanju svojih 
čutov in ne vedo, daje to sedanje telo, kije polno 
nejevoljeinbede, rezultat delovanj v preteklosti.

Občasno nam zadaje težave in muke na mnoge 
načine; zato ni dobro delati za zadovoljevanje 
svojih čutov. Človek propada v življenju vse 
dokler si ne začne postavljati vprašanja o samem 
sebi, svoji pravi identiteti in dokler ne spozna, da 
če je zavzet z zadovoljevanjem čutov, se mora 
seliti iz enega v drugo telo. Če sta mu um in 
zavest zavzeta s plodnostnim delovanjem in je 
pod vplivom neznanja, mora razviti ljubezen in 
predano služenje Vasudevi (Bogu). Samo takrat 
se mu bo ponudila priložnost, da pride iz 
suženjstva materialnega obstoja.

Trpljenje in bolečina sta tesno povezana z 
materialnim svetom, ki se začne z rojstvom in 
končaš smrtjo. Če sledimo razvoju ver innjihovih 
filozofij zadnjih pet tisoč let ugotovimo, daje 
stopnjevanje trpljenja in bolečine prišlo do 
vrhunca s prihodom Jezusa Kristusa na Zemljo, 
pred dva tisoč leti. Jezus Kristus je v zadnjih treh 
letih svojega življenja nenehno poudarjal 
trpljenje, bolečino in ujetost v materialni svet, 
učil pravilnega življenja in izhod iz materialne 
ujetosti.

Danes imamo, v tako visoko opevanem 
dvajsetem stoletju, resnično pekel - trpljenje in 
bolečino na vseh nivojih. Ali kakor piše v drugi

suri Korana od 9 do 14;

'Kaj, da verujemo, kakor verujejo

V vsem trpljenju in bolečini si nanadaljni poti 
s čimvečjo odprtostjo srca in duše, z resnično 
iskrenostjo večkrat izrecimo to preprostno 
molitev, ki jo je napisal TomažKempčan vknjigi 
Hoja za Kristusom:

"Pošlji svojo luč in resnico, da bosta sijali na 
zemljo, zakaj pusta in prazna zemlja sem, dokler 
me ti ne razsvetliš! Razlij milost od zgoraj, odlij 
moje srce z nebeško roso in odpri studence

pobožnosti, da požive obličje zemlji in rode 
dober in najboljši sad! Odtegni me in iztrgaj 
minljivim tolažbam stvari, ker ne more nobena 
stvar popolnoma umiriti in potolažiti mojega 
hrepenenja! Združi me s Seboj z nerazdružno 
vezjo ljubezni, ker si Ti sam - ljubečemu zadosti 
in je brez tebe ničevo vse drugo!"

Trpljenje in bolečina materialnega sveta, ni 
samo namenjena temu, da nesmiselno trpimo, 
ampak tudi zato, da nas samo trpljenje in bolečina 
(nenehno) opozarjata na naše slabosti, 
pomankljivosti... Hkrati nam daje možnost, da 
lahko te slabosti popolnoma odpravimo in jih 
"predelamo v opeko" ter jo vgradimo v naše 
življenje, v našo zavest.

...se nadaljuje

Darko Pavšelj - Larix



Dvorana hotela je bila polna. Mnogi so 
prišli zgolj iz firbca, nekateri, ker so bili 
pač povabljeni in le malo takih, ki jih je 
zanimalo, kaj na privzdignjenem odru 
pleteničijo Rumeni. Kani žar, ki si je kot 
predsednik stranke zaslužil to čast, je 
piskal v mikrofon o lokalni samoupravi. 
Med obljubami potencialnim volilcem, 
se je toliko zapletel, da je celo Dolanom 
obetal občino. Peter se je motal po 
odru. Snemal je dvoumne 
besede, da jih bodo lahko 
pozneje slišali vsi, ki lovijo 
98,1 megaherzov.
Zvezdana se je 
zdolgočaseno presedala na 
stolu. Rok je sedel dve vrsti za 
njo,vendarjeni opazil. Sčipalo 
ga je v zatilju, ker je sunkovito 
obračal glavo, da bi jo našel>
Loj o in Pika sta sedela v drugi 
vrsti, poleg Moreta, Polone in Ernija.
Ko je Mare videl vstopiti Piko s 
spremljevalcem, si je oddahnil. Če 
bi prišla sama, bi utegnila še kaj 
namigovati. Polona pa je bila 
ljubosumno bitje. Povabil je torej Piko 
Loja, da se jim pridružita. Loju ni bilo po 
godu, da so ga posadili spredaj. Tako bo 
še bolj očitno, ko bo ob pol enajstih 
zapustil dvorano. Točno ob dvaind
vajsetih in trideset minut, mu je 
naznanil Kristan. Na uro pa ni 
pogledoval le Lojo, temveč tudi nervozni 
Erni. Kaj njemu mar obljube Rumenih. V 
hlačih je kričalo po Kaji. Bogve, kdaj se 
bodo tile spokali z odra in bodo nanj 
priplesale Čokolinke. Odkašljal si je, 
pogledal levo, desno, naletel na Maretov 
vprašujoč pogled, skomignil z rameni, 
češ, "me je pač pritisnilo v nepravem 
trenutku" in vstal. Ko se je prerival iz vrste, 
je presenečen treščil v Loja. Ta ga ni 
prepoznal, buljil je na svoj Seico in se 
potil. Le kaj hudiča počne Puzzi tukaj, je 
stisnilo Ernija. Hitro je zapustil dvorano in 
se napotil v garderobo, kjer so se 
Čokolinke še vedno ličile pred ogledali in 
vlekle nase pretesne bodyje. "Rekla sem

ti, po nastopul" je bila huda Kaja, ko ga 
je zagledala vstopiti. "Nekaj se je zgodilo," 
se Erni ni dal odgnati, "Lojo je tukaj." Kaja 
je prebledela, pomodrela in nazadnje 
izbuljila oči: "Ne more biti." "Pa je, videl 
sem ga, madonca."Začutil je njene potne 
prste na dlani: "Zdaj je čas, Erni." "Čas? 
Kakšen čas?" "Čas, da dokažeš, da me 
imaš rad, Erni." "Kako to misliš, porkaš 

Kaja?" "Skupaj se mu bova 
uprla, prav?" Njene čoko
ladne oči so strmele vanj 

in prikimal je. Potem 
odšel ven. VW

bi
svežega 

zraka. Lojo je 
postajal živčen. 
Zdaj je dvorano 
zapustilo dekletce z 
rdečimi kodri. Le kaj počne tukaj ta
mularija. Zvezdana se je dolgočasila in 
zaradi tega odšla "na zrak". Rok je ni 
opazil. "Kako?" je zatulil Kristan. Fant, ki 
je delal zanj, mu je prišel povedat, da se 
bo vse skupaj zgodilo petnajst minut prej. 
"To vendar ne gre, že popoldne je bilo vse 
pripravljeno." Fant je prikimaval in se 
potil: "Ena faza je odpovedala, pa sva 
morala z Alfredom vse še enkrat napeljati." 
"Matkurja, pobecl" je Kristan izgubljal 
glas. "Pojdi noter in gospodu Puzziju to 
čimprej povej. Ampak dostojno, da ne 
bomo vsi skupaj ostali brez colinge,

razumeš?" Fant je razumel.
Rumeni so zaključili in zdaj se je na 

odru pojavil Mare s svojim pozdravnim 
govorom. Zahvaljeval se je vsakomur, ki 
je kakorkoli pomagal pri gradnji hotela 
in seveda ni pozabil niti Pike. Se več. 
Rekel je: "Nocoj je med nami tudi 
predstavnica Agencije Dekorater..." Gor 
moram, se je zgrozila Pika, ko jezaslišala, 
da jo je Mare pred vsemi gosti povabil na 
oder. Zdaj bodo vsi prisotni videli njeno 
gnusno podplutbo. Sunkovito se je oprijela 
Lojeve dlani in ga potegnila za sabo. 
Sicer se je upiral, vendar ga je tako 
boleče zagrabila in mu zasadila dolge 
nohte v meso, da je nazadnje le popustil. 
Zdaj je to smela, pred ljudmi si ne bo 
drznil pokazati svojega pravega obraza.

"Kako je na odru in mu ne moreš 
povedati? 1" se je Kristan že videl v peklu. 
"Samo še nekaj minut nam je ostalo, 
prekleto. Zgini noter in, da ne prideš več 
ven, če mu ne poveš, razumeš!!!" Sam je 
sedel v jugeca in oddrvel. Se nekaj 
minut in vse bo šlo k hudiču. Takega 
mnenja je bil tudi Erni, ki se je sprehajal 
na dvorišču pred hotelom. Lojo si bo 
prilastil Kajo, Eva je v bolnišnici, on pa 
bo spet ostal sam. Potem je otrpnil. 

Nepopisna svetloba ga je zbodla v 
oči. Stegnil je roko, da bi si jih 

zakril, ko je glasno počilo. Nekaj 
ga je pognalo zmesta. Bliskovito 
svetlobo so zdaj spremljali rezki 
poki. Ko je omotičen iskal 
zaklonišče, se je pred njim 
znašla deklica. Zgrabil jo je in 
jo potegnil za sabo. Odmevi 
eksplozije so pojenjali, 
svetlobo je zagrnil smrdeč dim 

in se gostil nad porušenim 
hotelom. Nekje v dal javi je zacvilila sirena. 
Erni se je obrnil k prestrašeni deklici, ki se 
je tresajoče privijala k njemu. "Ne boj se," 
je rekel in jo nežno pogledal. Presunilo 
ga je. Celo v mraku je lahko opazil, da je 
deklica izrezana Knorči. Potem jo je slišal 
zahlipati: "Rada bi šla domov. Me peljete, 
lepo prosim."

"KreteniI" je zasikal Kristan. V nedeljo 
zjutraj so na 98,1 Mghz poročali: "V 
eksploziji v hrastniškem hotelu ni 
preživelih. Vzroke tragičnega dogodka 
še raziskujejo..." Zastonj se je mučil.

Konec
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Cesta zmage 12 A, Zagorje, 

tel.: 0601/61 893

Cenjene kupce obveščamo, da smo odprli 
novo trgovino v Zagorju, na Cesti 9. avgusta 31 
(pri Cerkvi), tel.: 0601/61 721 in Vam nudimo 

veliko izbiro JEANSA, puloverjev, majic, 
jaken, itd. priznanih svetovnih proizvajalcev:

:

* WIT BOY
* LEVIŠ 501
* PEPE
* CASSUCI

bulerji (škornji) znamke:

* Dr. Martens
* Getta Grip

Obiščite nas vsak dan razen nedelje:
* na cesti zmage 12A, od 9-12 in od 15.30-19.30. ure 

1 na Cesti 9. avgusta 31, od 15.30-19.30, ob sobotah od 9-13. ure.

1

KZ! poslovalnico M€DCH

tel.: 0601/73 696

NA- 11JESE14

Nudimo:
- ŽENSKE SEMIŠ IN USNJENE ŠKORNJE
- DEKLIŠKE IN FANTOVSKE BULERJE
- OTROŠKE GORE TEX
- MOŠKE GLEŽNARJE
- OBUTEV, PRIMERNO ZA HLADNE IN MOKRE DNI
- PODLOŽENE GUMIJASTE ŠKORNJE

UGODNI PLAČILNI POGOJI!

nad 3.000 SIT na 2 čeka 
nad 5.000 SIT na 3 čeke 
nad 8.000 SIT na 4 čeke

ODPIRALNI ČAS: od 8.00 do 19.00 ure; 
ob sobotah od 8.00 do 12.00 ure!

VABLJENI!
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GOSTINSKO
PODJETJE RUDAR p.o.

3J trg revolucije 26 TRBOVLJE

Gostinsko podjetje
RUDAR

vas vabi v svoje prenovljene lokale:

* Pivnica ZLATOROG KLUB v hotelu Rudar
* Bar FONTANA
od 6.00. ure naprej ponujamo tople napitke za šolarje

* Hotel RUDAR
* Slaščičarna ZANZI BAR

Vabimo vas tudi v naše lokale:
* Slaščičarna KEKEC
* PIVNICA,

v kateri vam ponujamo kvalitetne pizze.
Za DESET KUPONOV ena pizza ZASTONJ!

* Bife KOLODVOR
* Bife ZASAVJE
* BISTRO 75
* Gostilna Klek

ponujamo vam sobotna in nedeljska 
družinska kosila

* Restavracija ZASAVC

V vseh naših lokalih nudimo tudi sadne kupe ter 
SHELERJEVE in NIZOZEMSKE SLADOLEDE.

VESELIMO SE VSAKEGA VAŠEGA OBISKA. 
POTRUDILI SE BOMO. DA BOSTE Z NAMI^ZADOVOL/NI 

IN DA BOSTE SE RADI PRIHAJALI V NASE LOKALE?

TRBOVLJE
Trg svobode 1 la, 61420 Trbovlje 
tel.: +386 60! 26 333, 26 056 
21 358, fax: +386 601 26 228
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Mali oglasi v Zasavcu bodo še naprej zastonj. Izpolniti morate lel
_ priloženo naročilnico in jo poslati na naslov Uredništva Zasavca, Cesta _ 
S 20. julija 2c, 61410 Zagorje ob Savi. Objavili bomo le male oglase (največ 20 I 
I besed), kjer bo napisan točen naslov pošiljatelja. Brezplačno objavljamo _ 
I le male oglase za nakup ali prodajo osebnih stvari. Omrežno skupino I 
^pišemo takrat, ko je ponudnik iz druge omrežne skupine, ne iz 0601.

GARAŽE
GARAŽO na Polju, prodam. 

Tel.: 74-183.
GARAŽO, z elektriko, 

kanalom in skupno pralnico na

lokaciji Novi dom, prodam. 
Tel.: 21-561.

RENAULT 4 TL, reg. do 5/

za brezplačni mali oglas

5 Tekst:........................................................
cn

5i Moj naslov:
<2
N

GRAFIČNO EMBALAŽNO PODJETJE TIKA TRBOVLJE d.0.0.
Cesta Tončke Čeč 44A51420 Trbovlje;

Telefon: (0601) 26 944 
Tele* 35132 slo tika 

Telefax: (0601) 24 105

objavlja

LICITACIJO
za osebni avtomobil

ZASTAVA 128 tip SKALA 55
reg. štev. LJ 74 - 47L letnik 1989.

LICITACIJA bo dne, 9.11.1994 ob 8.00 
v SEJNI SOBI GEP TIKA TRBOVLJE.

Izklicna cena za vozilo je 120.000 SIT.

Prometni davek je zajet v ceni in ga plača prodajalec.
Prodaja se opravi po sistemu.videno - kupljeno.

Kandidati morajo pred licitacijo na blagajno podjetja 
položiti 5% varščino.

Kandidati si lahko vozila ogledajo na parkirišču podjetja 
vsak dan od 7.00 d014.00.

95, prodam. Tel.: 61-795.
VUGO 45, po delih ali skupaj, 

prodam. Cena po dogovoru. Tel.: 
41-187.

SNEŽNE VERIGE za Vugo 
45, prodam. Cena po dogovoru. 
Tel.: 65-123.

SNEŽNE VERIGE št. 4, 
prodam. Tel.: 22-698.

PRTLJAŽNIK za Golf II. 
generacije, prodam. Tel.: 
22-698

KAMKORDERJVC6R 707-
Svhc, z vso dodatno opremo, 
prodam. Tel.: 61-772.

VIDEO MIZO, montažno 
JVC JX-Sv77, dva vhoda, trije 
izhodi, mikrofon, slušalke, 
titl generator, prodam. Tel.: 63- 
120.

PUJSKE, stare 10 tednov,

prodam. Tel.: 73-637.
GOSI po 4000 SIT/kom, 

prodam. Pohitite, količine 
omejene. Tel.: 42-297.

JOGI it KLUBSKO 
MIZICO, zelo ugodno prodam. 
Tel.: 26-198.

ŠTEDILNIK Gorenje, eno 
leto rabljen, (2 plin, 2 elek., 50 
cm širine), prodam. Tel.: 
21-561.

STENSKO OBLOGO,
smrekovo, 560 SIT/m2, prodam. 
Tel.: (061) 725-066.

ŠIVALNI STROJ Overlok 
baby lock, kovinska, 4 sukance, s 
posebno ročko, prodam. Tel.: 61- 
561.

SIRNIK Corrona, za 
izdelovanje vseh vrst sirov, 
skute,jogurtov,prodam.Tel.: 65- 
110.

INŠTRUIRAM nemščino in 
angleščino. Tel.: 73-719.

TRBOVLJE
Ifrg svobode 1 la, 61420 Trbovlje 
tel.: +386 601 26 333, 26 056 
21 358, fax: +386 601 26 228



agencija za razvoj

občina zagoije ob savi

Agencija za razvoj občine Zagorje ob Savi in Ljubljanska banka, Banka Zasavje d.d. Trbovlje objavljata

RAZPIS
za dodelitev posojil za pospeševanje razvoja obrti in podjetništva v občini Zagorje ob Savi.

1. Skupni znesek razpoložljivih sredstev za dodelitev posojil je 24.000.000, 00 sit.
2. Posojila se namenjajo za:

- odpiranje novih delovnih mest

- nakup, urejanje in opremljanje zemljišč za gradnjo poslovnih prostorov

- nakup, graditev ali adaptacijo poslovnih prostorov

- nakup nove ali generalno obnovljene opreme.

Posojila se prednostno dodelijo za dejavnosti, ki odpirajo nova delovna mesta na območju občine Zagorje ob Savi oz., ki 
omogočajo samozaposlitev nosilca programa in ki bodo v čim krajšem času dale ustrezne ekonomske učinke. Programi morajo 
uvajati sodoben, ekološko čist tehnološki proces.

3. Vlogo za posojilo lahko vložijo:
- samostojni podjetniki ali obrtniki

- podjeteja v zasebni ali mešani lasti

- občani, ki so pri pristojnem občinskem upravnem organu vložili zahtevo za izdajo obrtnega dovoljenja oz. na pristojnem sodišču 
priglasitev za vpis v sodni register in priložili vse predpisane dokumente za ustanovitev obratovalnice oz. podjetja.

Sedež obratovalnice oz. podjetja mora biti na območju občine Zagorje ob Savi.
4. Posojilo se daje za dobo treh (3) let.

Višina obrestne mere znaša 8.5% na letni ravni in mesečni indeks rasti cen na drobno (R).
5. Višina posojila previloma ne more presegati 30% predračunske vrednosti investicije.
6. Rok za predložitev vloge je do 20. v mesecu. Vlagatelji jo pošljejo na naslov:

Agencija za razvoj p.o., Cesta 9. avgusta o, 61410 Zagorje ob Savi.
7. Vloga za posojilo mora poleg drugega vsebovati še ime, priimek oz. oznako imena - firme in naslov obratovalnice oz. podjetja, 

opis in vrednost investicije ter višino zaprošenega kredita.
8. Vlogi za pridobitev kredita mora vlagatelj predložiti naslednjo dokumentacijo:

a) podjetniški program in poslovni načrt

b) potrdilo o vpisu obratovalnice v register obratovalnic oz. sklep o vpisu v sodni register ali potrdilo, da je občan pri pristojnem 
občinskem upravnem organu vložil zahtevo za izdajo odločbe po 4. čl. Zakona o gospodarskih družbah oz. na pristojnem 
sodišču za priglasitev za vpis v sodni register in predložili vse predpisane dokumente za ustanovitev obratovalnice oz. podjetja

c) potrdilo o plačilu vseh zapadlih davkov in prispevkov

d) dokazilo o dokapitalizaciji družbe

e) bilanco uspeha in bilanco stanja za leto 1993

f) dokazilo glede na namen posojila:

- pri nakupu poslovnih prostorov kupoprodaajno pogodbo

- pri gradnji ali adaptaciji poslovnih prostorov gradbeno dovoljenje oz. priglasitev del in predračun, zemljiško knjižni izpisek, izjavo 
lastnika oz. upravljalca poslovnih prostorov, da dovoli nameravana dela in najemno pogodbo, ki mora biti sklenjena najmanj za 
dobo vračanja posojila
- pri nakupu opreme in nadomestnih delov za generalno popravilo: predračun ali račun in kupoprodajno pogodbo, pri nakupu 
generalno obnovljene opreme pa še pismeno garancijo izvajalca popravila, s katero zagotavlja življensko dobo opreme

- pri nakupu opreme za prenos dosežkov raziskovalnih del v proizvodnjo: račun aii predračun in potrdilo pristojnega organa o

verifikaciji investicije.
g) če odgovorna oseba še ni v delovnem razmerju v tem podjetju: pismeno izjavo ustanovitelja podjetja, da bo odgovorna oseba 
sklenila delovno razmerje v tem podjetju najkasneje v roku 6 mesecev od porabe posojila.

9 upravni odbor Agencije za razvoj občine Zagorje ob Savi bo sprejel skelp o dodelitvi posojila v roku najkasneje 20 dni po poteku 
' roka za vložitev prošenj. Vsem vlagateljam bodo sklepi posredovani 8 dni po sprejemu le - teh.

10. Informacije in navodila za oddajo vlog dobijo zainteresirani na sedežu Agencije za razvoj, cesta 9. avgusta 5, Zagorje ob 
Savi, telefon 0601/61-133.
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NAGRADNA KRIŽANKA
Rešitev nagradne križanke 

pošljite do 10.11.1994 na naslov: 
UREDNIŠTVO ZASAVCA, 

Cesta 20. julija 2c, Zagorje ob 
Savi s pripisom "Nagradna 
križanka" (fotokopij ne 
upoštevamo).

Nagrade, ki vas čakajo:
1. nagrada: Prazna in posneta 

videokaseta in audio kaseta, 
Zalokar (videoservis)

2. nagrada: Prazna in posneta 
videokaseta in audio kaseta, 
Zalokar (videoservis)

Izžrebanci nagradne križanke 
41/94

1. nagrada: Blago v vrednosti 
4.000 SIT, Čebelica Dol pri 
Hrastniku, Mišo Dimeč, Dom in 
vrt 46, Trbovlje

2. nagrada: Blago v vrednosti
2.500 SIT, Čebelica Dol pri 
Hrastniku, Marija Grošelj, Ul. 
talcev 1A/3, Zagorje

3. nagrada: Blago v vrednosti
1.500 SIT, Čebelica Dol pri 
Hrastniku,Danica Kugonič, N ovi 
dom 24, Trbovlje

julija 2c, Zagorje, doli. 11.1994. 
Če se po nagrado ne morete 
oglasiti osebno, nam sporočite po 
telefonu in vam bomo nagrado 
poslali po pošti.

Rešitev nagradne križanke 
42/94:

ABA, MEL, LOBE, RAN, ELI, 
ULAN, MISSSLOVENIJE, 
LJUBLJANČANKA, ZJ, ATA, 
EHO, AS, GUAM, ICA, PTA, 
UPNIK, HRIBOLAZEC, 
BAJKAL, ANEKUMENA, 
ANASTAZIJA, RAMAN, EARL, 
EN.AR.STARR, OŽ, KLANEC,

Boris ZALOKAR s.p.
Trbovlje, Šuštarjeva 3 

te/.; 0601/22 466

iMIDFOSERVjIS: VIDEOSERVIS:
POPRAVILA: 
VIDEOREKORDERJEV, 
VIDEOKAMER, 
AVDIONAPRAV IN 
RAČUNALNIKOV

VIDEOSTUDIO:
- SNEMANJE Z VIDEO KAMERO
- MONTAŽA POSNETKOV
- GRAFIČNA OPREMA, RAY TRACING
- RAZMNOŽEVANJE VIDEO KASET
- PRODUKCIJA IN PODPORA TV PROGRAMU

3. nagrada: Prazna in posneta Vsem izžrebancem čestitamo! LAT, INGE, BRIKETI, ARIANA, 
videokaseta in audio kaseta, Nagrade lahko dvignete na PORAZ, MAG, MALIK, KAPA, 
Zalokar (videoservis) uredništvučasopisaZasavc,C.20. EKIPA, ASANA, KRST, MIRAN.

Samo pri nas 
6 MESECEV GARANCIJE!
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ugartKa 1

Nepovabljen pride sam,

Ilnanlra OUganka 2

Dvanajst vej ima drevo,
militi c-o na no Ham-siliti se pa ne aam, 
kdor me videti želi, 

leže naj zamiži.

vsaka veja gnezda štiri, 
sedem mladih se šopiri, 

v vsakem gnezdu. KaUe ,o?

OVEN Ta teden boste imeli največ 
priložnosti, da se izkažete pri delu. Bodite 
strpni z drugimi in jim ne vsiljujte svojih 
prepričanj. V ljubezni so možne težave. 
Št.: 9.

BIK Delali boste veliko in tudi denatja 
vam ne bo primanjkovalo. Potrebovali 
boste nekoga za odkrit pogovor, saj vas 
nekatere stvari že nekaj časa utesnjujejo. 
Št.: 33.

DVOJČKA Morali se boste sprijazniti, 
daje vaš način gledanja na stvari le eden 
od možnih. Primanjkuje vam notranje 
trdnosti. V ljubezni se sumničavost ne 
izplača. Št.: 14.

RAK V poslovnih in denarnih zadevah 
se držite utečenih tirnic. V ljubezni vas 
čaka dokaj harmonično obdobje. Št.: 2.

LEV Na intelektualnem področju se 
boste počutili močni, a prav nič 
tekmovalni. Partner se vam bo pokazal v 
novi luči, aiztega ne delajte tragedije. Št.: 
10.

DEVICA V glavnem boste dobre volje, 
čeprav boste primorani odpraviti posledice 
vaših poslovnih napak. Priznati boste 
morali nek spodrsljaj. Št.: 41.

TEHTNICA Vetjeli boste v srečo, zato 
vam bo večino stvari šla kot po maslu. V 
partnerstvu boste začutilimonotonost. Št.: 
24.

ŠKORPION Trmasto boste vztrajali pri 
svojih, včasih že prav skrajnostnih stališčih. 
Prijatelji vas ne bodo razumeli. V ljubezni 
pa se boste marsikaj naučili. Št.: 36.

STRELEC Potrebovali boste veliko 
miru in časa zase, zato boste tudi 
partnerjevo bližino čutili kot oviro. Bodite 
strpni do podrejenih in izogibajte se 
prepirov z nadrejenimi. Št.: 12.

KOZOROG Na delovnem mestu ne 
bodite preveč agresivni. Navezali se boste 
na neko osebo, a ostala bosta le prijatelja. 
Št.: 9.

VODNAR Lotili se boste stvari, katero 
stedolgo časaodlašali. Radi boste zahajali 
med ljudi, saj ne boste trpeli samote. V 
partnerstvu si želite trdnosti. Št.: 13.

RIBI Vse pogoje imate, da nekatere 
stvari začnete znova. Zelo odprti boste do 
ljudi, kijih poznate. V partnerski odnos 
boste vnesli več svežine. Št.: 16.

Mija
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Kulturne
prireditve

RAZSTAVE
Trbovlje: Slikar Vinko 

Hrovatič razstavlja 18 del 
v prostorih RSH v 
Šuštarjevi koloniji.

Izlake: V Medijskih 
Toplicah je razstavljena 
slikarska razstava. 
Predstavljena so izbrana 
dela udeležencev Ex 
Tempera Art Javor 94 in 
Ex Tempora Art Kum 94. 
Slikarska dela bodo na 
ogled do 14. novembra.

STALNE
RAZSTAVE

Hrastnik: Cesta 1. maja 
45: razstavljena slalna 
galerij ska razstava slikarja 
Vinka Hrovatiča.

Muzejske zbirke Revir
skega muzeja Trbovlje

Hrastnik: Cesta 1. maja 
40: Hofbauerjeva zbirka 
različnih etnoloških pred
metov, od rimskih kam
nov, kositeme posode... do 
uporabnih predmetov iz 
srede tega stoletja; zbirka 
NOB - zbirka je spomin
skega značaja, na skoraj 
400 žrtev vojne, ki jo 
dopolnjujejo predmeti in 
fotodokumentamo gradivo 
iz tega časa.

Trbovlje: Ulica 1 .junija 
15: Rudarsko stano
vanje v koloniji v 
Trbovljah, ki govori o 
načinu življenja tedanje 
delavske družine. 
B ivališče je rekonstrukcija 
stanja po I. svetovni vojni.

Razstava na Čebinah - 
urejena je kmečka soba v 
ostalih dveh prostorih pa 
je predstavljeno obdobje 
med obema vojnama.

Zagorje: Cesta 9.
avgusta 1: Zagorje v času 
II. svetovne vojne - zbirka 
predstavlja čas 2. svetovne 
vojne v Zagotju.

FILMSKO
GLEDALIŠČE
Zagorje: V torek, 8.11. 

ob 21. uri bo v DD Zagorje 
29. filmsko gledališče. Na 
sporedu bo ameriški 
akcijski film Hitrost.

GLEDALIŠKA
PREDSTAVA
Trbovlje: 8.11. ob 19.30 

bo v DD Trbovlje druga 
gledališka predstava. 
Nastopilo bo Mladinsko 
gledališče Svobode z 
delom Jutršnji dan.

Izleti
Trbovlje: PD Trbovlje 

organizira v soboto, 5. 
novembra, udeležbo na 
pohodu od Litije do 
Čateža.

DEŽURSTVA

Litija: DU Litija vabi 
na izlet v neznano, ki bo v 
soboto, 5.11., ob 7. uri. 
Odhod izpred doma 
upokojencev.

Zabavne
prireditve

Trbovlje: V petek, 4. 
novembra, bodo v Klubu 
Mesečina zasavske 
karaoke.

Športne
prireditve

NOGOMET
Trbovlje: Stadion

Rudarja, nedelja 6.11. ob 
13.30 uri: Rudar - Solinar 
Piran (2. SNL).

ROKOMET
Hrastnik: Dvorana na 

Logu, sobota, 5.11., ob 19. 
uri: Dol - Radeče (2. SRL). 
Predtekma kadeti: Kaj Dol
- Dobova ob 17. uri. 

Litija: Športna dvorana.
sobota, 5.11., ob 19. uri: 
Inženiring Šarbek - Slovan 
(1. SRL).

MALI
NOGOMET

Hrastnik: Igrišče na 
Logu, petek 4.11.: A je to
- Steklarski Friši ob 17. 
uri, ŠD Čeče - PP Hrastnik 
ob 17.50 uri, TKI - Liljani 
ob 18.40 uri, Gostilna 
Texas - Čvekob 19.30 uri, 
Juventus - Steklarna ob 
20.10 uri (občinska liga).

Zdravstveno var
stvo: 24 - urno dežur
stvo v zdravstvenih 
domovih: Hrastnik
(tel.: 44-006), Trbovlje 
(tel.: 26-322), Zagorje 
(tel.: 64-644), Litija 
(tel.: 061-881-855).

Zobozdravstvo: De
žurna zobna ambulanta 
je v vseh treh zasavskih 
zdravstvenih domovih 
od 7. - 19. ure. Ob

sobotah v Hrastniku in 
Trbovljah od 7. -13. ure, v 
Litiji od 7.-19. ure. Infor
macije dobite na zgoraj 
navedenih telefonskih 
številkah.

Lekarne: 24 ur je de
žurna lekarna v Trbovljah 
(tel.: ,21-110)

Veterinarska služba 
Zagorje, Trbovlje, Hrast
nik: od 4. do 10. novembra 
je dežurni veterinar Liza

Pokorn, dr. vet. med, 
Litija: informacije na 
tel.: 061/883-027.

Elektro služba: 
Dežurna elektro služba 
poteka dopoldne in po
poldne do 19. ure v 
elektro centru v 
Trbovljah na tel. št. 21- 
134 in na elektro upravi 
v Ljubljani, kjer je 
stalna dežurna služba 
na tel.: 061/329-290.

FX;X;X;X;>X;X4j

1- 1. VZEMI Sl - Zasavci (4)
2- 2. MARIJANA-Miki Šarac (3)
3 -3. DVAJSET LJUBIC - Adi Smolar (5)
4-5. NA SVIDENJE-Ptujskih 5 (2)
5. -/. VRNI SE - Tanja Zajc-Zupan & Stojan Auer (1)

1. -1. BABY COME BACK - Pato Banton (2)
2. - 2. KIŠE JESENJE - Prijavo kazaliSta (5)
3. - 4. HEY N0W - Cindy Laupar (4)
4. - 5. BLACK HOLE SUN - Soundgarden (3)
5. -/. ITS A RAINY DAY - lee Mc (1)

| Glasovanje podcpienicahnanaslov RadoTrtiov|e.^Ihapehate 1^a^6t420Trt)»Ae
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09.00 KORISTNE IN
FORMACIJE,12.00 SATE
LITSKI PROGRAM, 18.00 
KORISTNE INFORMA
CIJE, 20.15 ŠPORTNA 
ODDAJA, 21.15 SATE
LITSKI PROGRAM

14.00 KORISTNE IN
FORMACIJE, 16.00 MLA
DINSKI PROGRAM (STO
NA URO ALI VIDEO
SPOTI),17.00SATELITSKI 
PROGRAM

09.00 KORISTNE IN
FORMACIJE, 12.00SATE- 
LITSKI PROGRAM, 18.00 
KORISTNE INFORMA
CIJE, 20.15 MLADINSKI 
PROGRAM (STO NA URO 
ALI VIDEOSPOTI), 21.15 
SATELITSKI PROGRAM

09.00 KORISTNE IN
FORMACIJE, 12.00SATE- 
LITSKI PROGRAM, 18.00 
KORISTNE INFORMA
CIJE, 20.15KONTAKTNA 
ODDAJA, 21.15 SATELIT- 
SKIPROGRAM

09.00 KORISTNE IN-
FORMACIJE.12.00 SATE
LITSKI PROGRAM, 18.00 
KORISTNE INFORMA
CIJE, 20.15 ŽEBLJIČKI, 
21.30FILM TEDNA,23.00 
SATELITSKI PROGRAM

’

09.00 KORISTNE IN
FORMACIJE, 12.00 SATE
LITSKI PROGRAM, 18.00 
KORISTNE INFORMA
CIJE, 20.15 REZERVIRA
NO ZELENA DOLINA ali 
IZZIVI ŽIVLJENJA ali 
SNOOPVLIVEaliDANNV 
PREROKU JE.21.15SATE- 
LITSKI PROGRAM

TV SIGNAL 
LITIJA

10.00 INFORMATIVNA 
ODDAJA, 10.30 VIDEO- 
BOOM 40 - GLASBENA 
ODDAJA,11.15 PRISPEV
KI LOKALNIH TV POSTAJ

■l**«
10.00 PONOVITEV IN

FORMATIVNE ODDAJE,
20.00 VDDEOBOOM 40 - 
GLASBENA ODDAJA, 
20.45 INFORMATIVNA 
ODDAJA,21.15 PRISPEV
KI LOKALNIH TV PO
STAJ, VIDEOSTRANI 
VSAK DAN OD 6.00 DO 
16.00, VPONEDEUEK OD
6.00 DO 20.00.

RADIO
TRBOVLJE

6.00 - 8.00 JUTRANJI 
PROGRAM, 8.00-14.00 
PROGRAM MAJ, 14.30 
POROČILA,14.450BVES-
TILA IN EPP, 15.00 SER
VISNE INFORMACIJE, 
16.00 INFORMATIVNI 
PROGRAM. 17.00 MLA
DINSKI VAL, 18.45 PO
ROČILA,19.00SLOVO

8.00 - 14.00 PROGRAM 
MAJ IN IZBOR POPEVKE 
TEDNA,14.30 ČESTITKE, 
SERVIS, 14.45 OBVES
TILA IN EPP, 15.00 SER
VISNE INFORMACIJE, 
16.00 INFORMACIJE IN 
POVABILA,16.450BVES- 
TILA IN EPP, 17.00 SO
BOTNO POPOLDNE, 19.00 
SLOVO

8.00 - 9.00 DOBRO JU
TRO .9.00IZBOR VIŽE TE
DNA, 10.00 Z VAMI SO...,
11.00 TEDEN JE ZA NAMI,
12.00 SERVISNE INFOR
MACIJE, OBVESTILA,
13.00 ČESTITKE POSLU
ŠALCEV, NEDELJSKO 
POPOLD NE, 19.00 SLOV O

6.00 - 8.00 JUTRANJI 
PROGRAM, 8.00 - 14.00 
PROGRAM MAJ, 14.30 
POROČILA,14.450BVES- 
TILA IN EPP, 15.00 SER
VISNE INFORMACIJE, 
16.00 INFORMATIVNI 
PROGRAM.16.45 OBVES
TILA EPP,17.00 SNOOPV, 
18.00ODDAJA O KULTU
RI .18.45POROČILA ,19.00 
SLOVO

6.00 - 8.00 JUTRANJI 
PROGRAM, 8.00 - 14.00 
PROGRAM MAJ , 14.30 
POROČILA,14.45 OBVES
TILA IN EPP, 15.00 SERVI
SNE INFORMACIJE,16.00 
INFORMATIVNI PRO
GRAM,16.450BVESTILA, 
EPP, 17.00 ŠPORT, 18.45 
POROČILA,19-OOSLOVO

6.00 - 8.00 JUTRANJI 
PROGRAM, 8.00 - 14.00 
PROGRAM MAJ, 14.30 
POROČILA ,14.45 OBVES
TILA IN EPP,15.00 SERVI
SNE INFORMACIJE,16.00 
INFORMATIVNI PRO
GRAM, 16.45 OB VESTILA 
IN EPP, 17.00 KONTAKT,
18.00 UPOKOJENCI MED 
NAMI, 18.45 POROČILA,
19.00 SLOVO

6.00 -8.00 JUTRANJI 
PROGRAM, 8.00 - 14.00 
PROG RAMMAJ,14.30 PO
ROČILA, 14.45 OBVESTI
LA IN EPP, 15.00 SERVI
SNE INFORMACIJE.16.00 
INFORMATIVNI PRO
GRAM, 16.45 OBVESTILA 
IN EPP, 17.00 LITIJSKO 
OKENCE, 18.45 PORO
ČILA, 19.00 SLOVO

FoTKA kar tifo

Tokrat brez komentarja.

VICI ZA V VICE
Sposojeno iz BBS

Koncert
Polde je po dolgem času obiskal Zagorje, svoje rojstno 

mesto. Pripeljal seje kar s šest metrov dolgim Marcedesom. 
Zagorjani so pasli zijala in so ga vprašali: "Od kdaj si pa ti 
bogat?" Polde jim je odvrnil: "V Nemčiji sem poznan pianist. 
Pravzaprav sem prišel z namenom, da vas povabim na svoj 
koncert." Zagorjani so najeli kar tri avtobuse in odšli na 
Poldetov koncert v Nemčijo.

Koncert seje pričel, ljudje so se zbrali na stadionu. Tudi vsi 
poznani svetovni umetniki in bogataši so bili prisotni. Polde 
seje vsedel za klavir in pričel udarjati po eni tipki. Udarjal je 
eno uro, dve uri, in po treh urah se je koncert končal. Ljudje 
so bili navdušeni, ploskali so mu, čestitali in pozdravljali. Pa 
seje enemu Zagorjanu le zdelo čudno in gaje vprašal: "Kako 
to, da si ves čas udarjal po eni tipki, medtem ko je Mozart igral 
z desetimi prsti?" Pa mu je Polde lepo razložil: "Tojepatako, 
Mozart je ves čas iskal, jaz sem pa našel."

Vlak
Meka in Janez sta že vse življenje živela v Gorah. V mesto 

nista nikoli hodila, če sta kaj potrebovala, so jima prinesli 
sosedje. Pa je Janez enkrat rekel Micki; "Nikoli še nisva 
videla vlaka. Preden umreva, bi si ga lahko ogledala v 
Hrastniku na železniški postaji." Micka je bila takoj za to, in 
sta se odpravila v mesto. Ker je bila Meka po poti utrujena, 
šla sta peš, je na železniški postaji malo zadremala, Janezu pa 
naročila, naj jo zbudi, ko bo mimo pripeljal vlak. Janez je 
čakal nekaj časa, ko je pripeljal vlak. Ker še nikoli prej ni 
videl vlaka, je občudujoče strmel vanj. šele nato, ko je vlak 
že odpeljal, je zbudil Micko. Micka seje hudovala, ker je ni 
zbudil, zato gaje vprašala: "Kakšen pa je izgledal?" "Ali veš 
kakšna j e banana?" jo je vprašal Janez. "Ja." "No, vlak pa je 
čisto drugačen."

Policajska
Zakaj policaj s seboj nosi avtomobilska vrata? Zato, da 

kadar mu je vroče, odpre okno.
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Matematični odsek in Statistični zavod Redakcije jetmic sta na 
podlagi naših napovedi v zadnjih dveh letih ugotovila, daje Redakcija 
jetmic znatno pred časom. Izračuni posameznih članov Matematičnega 
odseka in Statističnega zavoda so se gibali med osemindvajsetimi 
dnevi in petimi urami ter dvaintridesetimi dnevi in dvema urama. 
Direkcija Redakcije jetrnic je neskladje rešila salamensko: izračune 
je zaokrožila na povprečen čas enega meseca. Redakcija jetmic je 
torej mesec dni pred časom.

Zadeva j e pomembna zategadelj, ker potemtakem izid te številke, 
ob spoštovanju gornje odločitve, pade natanko v čas volilnega molka. 
Sicer bi se lahko naredili neumne: kdo pa je vedel, da smo mesec dni 
pred časom; ali pa se zlagali za kak dan in stvar spet ne bi bila 
problematična. Vendar, zavezani poštenju, smo se odločili volilni 
molk spoštovati.

Seveda smo s spiska ljudi in dogodkov sčrtali vse, kar kakorkoli 
diši po politiki. Torej smo sčrtali vse. Zadnja stran bi bila snežno bela, 
posvečena volilnemu molku. V uredništvu Zasavca so rekli, da bi bil 
to dober štos (oni itak nič ne razumejo), ki ga bodo nadgradili še sami 
- zanj nas bodo nagradili z nepotiskanimi bankovci. Zaradi visokih 
stroškov izračunavanja, člani Matematičnega odseka in Statističnega 
zavoda so tisti računski večer polokali poldmgo steklenico Štirih 
vrtnic, smo se premislili. Da bi vsaj delno pokrili naše stroške in da 
hkrati spoštujemo volilni molk, smo Rdečega Revirja tokrat zaprosili 
za povsem nepolitični tekst, kakršne sicer piše za Našo gospodinjo.

Tudi nam je žal, da so se stvari tako obrnile, a tako pač je. Zaenkrat 
opravičilo in obljuba, da bo prihodnjič boljše.

Redakcija jetrnic

Tokratno stran smo želeli popestriti vsaj s kakšno fotografijo. 

Po napornem iskanju smo le našli dva graditelja lepše prihod

nosti, ki preverjeno nista in sploh nikoli nista bila v nobeni 

politični stranki, na volitvah pa se ne bosta pojavila niti kot 

neodvisna kandidata.

.s ......-

Potujoči trgovci so politično najmanj obremenjeni ljudje 
pod soncem. Njih ne zanima, kakšne barve kri vam teče po 
žilah; njih ne zanima niti to, ali izdelek, ki ga prodajajo, 
zanima vas. Potujoči trgovci so dokazano najmanj politična 
bitja na tem svetu.

Navadni smrtniki, prežeti s politiko, se neobremenjenih 
popotnikov kar malce bojimo. Ko pozvonijo, nas ni doma; če 
smo doma, nimamo časa, saj se ravnokar odpravljamo; če 
imamo čas, imamo že prav tak izdelek... pogovor se navadno 
izteče v nov nakup. Trgovski romarji so namreč dokazano za 
spoznanje bolj odločni in trmasti ljudje, kot smo to običajneži.

Seveda pa je tudi potujoče nadljudi mogoče premagati. 
Morate pa povsem spremeniti strategijo. Najprej jim na 
široko odprite vhodna vrata in jih prisrčno povabite v 
stanovanje. Že po izrazu na njihovem obrazu boste videli, da 
so tako šokirani, da bi jo najraje ucvrli. Naslednji bojni korak 
storite v dnevni sobi. Potniku pustite, da pove vse, kar so ga 
naučili njegovi gospodarji. Če se mu bo zaradi ponovnega 
šoka beseda zatikala, ga spodbujajte in mu pomagajte s 
podvprašanji.

Od tu dalje se način obdelave trgovcev razlikuje. 
Najpogostejše so še vedno potujoče knjigarne, v njihovih 
malhah pa prevladujejo enciklopedije in kuharice. Tovrstna 
literatura j e Slovencem pačnajbolj pri srcu. Če je vaš nasprotnik 
enciklopedist, vam bo npr. postregel s podatkom, da so v 
usnje zvezali kar 45.000 gesel. Ker ste človek, ki ne kupuje v 
Žaklje zavite mačke, začnite gesla preštevati. Vaš gost, ki se 
mu bo stvar sprva zdela zabavna, se bo pri tisočem geslu 
spomnil, da ima zelo nujen opravek, pri dvatisočem vam bo 
skrušenopriznal, daje knjiga slaba in nepopolna, pri tritisočem 
bo igral nezavest... Če zdržite tja do štiri tisoč, vam bo na hišo 
narisal nevidna znamenja in vsi potujoči knjigarnarji se vas 
bodo izogibali v kilometrskem loku.

Pogosti so tudi trgovci z lonci. Po njegovem nagovoru, ko 
bo prepričan, da ste kuhani in pečeni, najprej s primernim 
kladivom preskusite njegovo trditev, daj e posoda odporna na 
udarce. Zatem preverite njegovo trditev, da se čas kuhanja 
znatno skrajša: najbolj učinkovito je, če začnete kuhati klej. 
Skledar bo takoj preklical vse dobre lastnosti nove posode, ki 
vam jih je predstavljal v uvodnem govoru. Če mu že v tej fazi 
obdelave obljubite, da lahko svobodno odide iz stanovanja, 
vam bo hvaležno skuhal vaše najljubše kosilo.

Podobno postopamo tudi z drugimi. Majice ni treba likati; 
v pralni stroj z njo. Kljub dogovoru, da jo lahko pride 
posušeno iskat naslednji dan, ga ne boste videli nikoli več.

Ja, s potujočimi trgovci je lahko prav zabavno. Samo 
prisluhniti jim je treba in jim izpolniti njihovo naj večjo željo: 
da si zanje vzamete nekaj časa.

Rdeči Revir



r / / / i - AVTOLICARSTVO
- AVTOVLEKA
-RENT A CAR h m
- MEŠALNICA LAKOV GLASURJT

Kržišnik Roman Selo 65, Zagorje, Tel.: 0601/63 399

Nudimo vam hitre in kvalitetno opravljene storitve z uvoženimi materiali. Ličarska 
priprava suhi sistem in ličenje v peči. V času popravila popust pri Rent a car-ju:

* osebna vozila * kombi za nrevoz notni kov in blaga

TRBOVLJE
Telefon t

(0601)21-358 | 
26-056 I 
26-333 J

Telefax |
(0601)26-228j|

'JP
Oddajnik
Oddajniski 

center KUM Vsebina oddaj
Informacije o delu in življenju &

v Hrastniku, Trbovljah, Zagorju in f 
od drugod.

Glasba, izobraževanje, animacije, 
obvestilo, propagandna sporočilo, J|;

% -saieuposaliiieaii..mim#

Dodatne dejavnosti i|
Organizacija glasbenih in drugih 1| 

prireditev, ozvočenja, izdelava $

snemanja..

Urnim
m I J5L ■■ '

.w^jnja, izdelava 
propagandnih sporočil, 1:

J

VAŠ TURISTIČNI IH POTOVALNI VODNIK
INTEGRAL ZAGORJE d.o.o. Tel: 81 018, 64 032, 61 284

LENTI Madžarska 17.11,94. 
PLIBERK Avstrija 25.ll.94t

Prijave in informacije: INTEGRAL ZAGORJE; tel.: 61 018.

Naša turistična poslovalnica vam nudi naslednje storitve:

- organizacijo izletov in potovanj
- prodajo letalskih in železniških vozovnic
- prodajo turističnih aranžmajev za poletje in zimo
- prodajo avtobusnih prevozov po ugodnih cenah
- prodajo kompletov vozovnic na rednih avtobusnih linijah
- prodajo mesečnih vozovnic na rednih avtobusnih linijah

Pokličite ali oglasite se, radi vam bomo svetovali, 
in se potrudili, da boste z nami zadovoljni.



Celje - skladišče
D-Per
6/1994

Trbovlje 5000001643,43 COBISS o

Ljubljanska banka - Banka Zasavje d.d., Trbovlje

Za Vas, ki se še niste odločili, da bo
TEKOČI RAČUN

vaš osnovni finančni instrument, samo nekaj ugodnosti le-tega:

- negotovinsko poslovanje (plačilo blaga in storitev s teki)
- možnost plačevanja vaših mesečnih obveznosti (trajni nalogi)
- uporaba bankomata (dvig denarja tudi v času, ko je banka zaprta)
- plačilna kartica LB (zamik plačila od 10-40 dni)
- Eurocard kartica (plačilo računov in dvig gotovine tudi v tujini)
- MAGNA kartica (plačilo goriva - Petrol)
- limit (od 7.500,00 do 300.000,00 tolarjev)

Vse to in še več Vam nudimo in omogočamo - seveda, 
če imate tekoči račun v Banki Zasavje d.d. Trbovlje.

LB Banka Zasavje d.d., Trbovlje 
- banka, ki dela z ljudmi - za ljudi.

2:0. julija 20, i Žago (j e ob Savi 
O. 64 166; fax: 0601/64 494

ZASAVC, Cesta

Naročam časopis ZASAVC

Datum rojstva ............
poštna

...............
: podpis

IOČNINO BOM PLAČEVAL:


